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sport >22

Ukrainka nie żyje,
jej dziecko także
– dramat w Czyżewie. str. 2

Przedszkola | mogą już być otwarte, ale...

Dokąd z przedszkolakiem?
Od wczoraj, w myśl rządowych ustaleń, mogą być już otwarte przedszkola 
i żłobki, ale możliwość decyzji w tej sprawie mają samorządy. Wiele 
z nich, choć nie wszystkie, woli jednak poczekać z przyjmowaniem dzieci.

Nawet gdyby przedszkola 
i żłobki zostały otwarte, rodzice, 
którzy z nich nie skorzystają, mo-
gliby dalej pobierać dodatkowy 
zasiłek opiekuńczy. Często zdarza 
się więc, że choć rodzice mają już 
możliwość posłania dzieci (głów-
nie w gminach wiejskich), to nie-
koniecznie chcą z niej korzystać. 
Zasiłek został po raz kolejny prze-
dłużony i będzie obowiązywał do 

24 maja, czyli na okres, do które-
go pozostają zamknięte szkoły.

Samorządowe 
przedszkola 
i żłobek w Łowiczu
Przedszkola i żłobek miejski 

w Łowiczu nie zostaną otwar-
te w tym tygodniu, nie wiadomo 
w ogóle kiedy. Burmistrz Krzysz-
tof Jan Kaliński wczoraj mówił 

nam, że na razie nie jest w sta-
nie powiedzieć, czy realne jest to 
w przyszłym tygodniu. Na dzi-
siaj (7 maja) planowane jest spo-
tkanie burmistrza z dyrektorami, 
na którym może – choć to też nie 
jest pewne – zostać podana jakaś 
data. W naszych nieofi cjalnych 
rozmowach z przedstawicielkami 
poszczególnych przedszkoli pa-
dała data otwarcia 18 maja, jed-

nak nikt nie jest w stanie jej po-
twierdzić.

W Łowiczu zainteresowanie 
posyłaniem dziecka już w tym 
tygodniu zgłosili rodzice ok. 150 
dzieci. Wszystkich dzieci w tym 
wieku zapisanych do miejskich 
placówek jest 935. Zaintereso-
wanie to rozkłada się nierówno-
miernie w różnych przedszkolach, 
poza tym każde dysponuje innym 
budynkiem, dlatego w niektórych 
z nich i tak deklarowanych jest 
więcej niż są one w stanie przyjąć, 
by zachować wymagane 15 mkw. 
na jedno dziecko. 

Burmistrz w rozmowie z nami 
podkreślał, że zagrożenie korona-
wirusem nadal jest ogromne, nie 
podejmie decyzji bez upewnie-
nia się, że wszystkie wymagane 
środki bezpieczeństwa da się za-
chować. – Dużo jest jeszcze wąt-
pliwości w kwestii prowadzenia 
dezynfekcji, rozmieszczenia tych 
dzieci, prowadzenia zajęć – mówi 
burmistrz. W przedszkolach tych, 
gdzie deklarowane jest więcej 
dzieci niż mogą one przyjąć, trze-
ba też opracować zasady i kolej-
ność przyjmowania. 
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Łowicz 
Ginekologia 
wznowiła 
przyjęcia
Dzisiaj, tj. 7 maja o godz. 7, 
po tygodniowej przerwie 
przyjęcia pacjentek wznowił 
Oddział Ginekologiczno-
Położniczy szpitala 
w Łowiczu. Były one 
wstrzymane decyzją 
Powiatowej Stacji Sanitarno-
Epidemiologicznej po tym, 
jak potwierdzono zarażenie 
koronawirusem u pacjentki 
przyjętej na ten oddział 
z okolic Sochaczewa.

Kobieta we wczesnym stadium 
ciąży, skierowana została do nas 
29 kwietnia po południu ze szpi-
tala w Sochaczewie. Ponieważ 
obecnie wszystkim pacjentom 
rutynowo pobierane są próbki na 
badanie pod kątem koronawiru-
sa, pobrano również od niej. Po-
mimo braku objawów Covid-19, 
30 kwietnia rano okazało się, że 
jest zarażona. Czasowo zamknięto 
szpital, w oczekiwaniu na dalsze 
zalecenie Sanepidu. Ten w ciągu 
kilku godzin pozwolił na otwar-
cie izby przyjęć (po dezynfekcji) 
i przywrócenie normalnego funk-
cjonowania placówki z wyjątkiem 
Oddziału Ginekologiczno-Położ-
niczego, na który przez 7 dni nie 
było przyjęć. Hospitalizowane pa-
cjentki mogły na nim pozostać. 

Poradnie wznawiają 
działalność
Zadłużenie szpitala za I kwar-

tał tego roku szacowane jest na 
350 tys. zł. Od połowy marca nie 
są wykonywane planowe zabiegi, 
a poradnie szpitala również praco-
wały innym trybem niż zwykle: 
geriatryczna udzielała tylko po-
rad telefonicznych, rehabilitacyj-
na przez miesiąc była nieczynna, 
potem wznowiła przyjęcia pacjen-
tów, którzy pilnie wymagali le-
czenia, tylko pilne przypadki były 
przyjmowane w poradni „K”. 
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Bełchów | Przeciwdziałanie suszy

Tama spiętrzy wodę na Skierniewce
Na skutek starań gminy Nie-

borów, która wystąpiła do Pań-
stwowego Gospodarstwa Wodne-
go Wody Polskie o zezwolenie, 
5 maja na rzece Skierniewce 
w Bełchowie ustawiona została 
tama do spiętrzania wody. 

Jak nam powiedział wójt gminy 
Nieborów Jarosław Papuga, gmi-
nie zależy na tym, aby podnieść 
poziom wody w rzece o 1-1,5 me-
tra. 

Spiętrzenie wody pomoże pod-
nieść poziom wód gruntowych, 

który znacznie obniżył się z po-
wodu panującej suszy. Wyższy 
poziom wody pozwoli również 
nawodnić łąki w Bełchowie, do 
których w okolicach mostu popro-
wadzony jest z rzeki rów.

– Jest zalecenie, aby w czasie 
suszy zatrzymywać, gromadzić 
wodę – na miejscu powiedzieli 
nam mężczyźni zaangażowani do 
wykonania tych robót. 

Tama w Bełchowie, według 
mieszkańców tej miejscowości, 
to konstrukcja, która powstała 

w 1968 roku. Używana była w se-
zonie letnim, a potem demonto-
wana, aby kra jaka powstaje zimą 
lub wczesną wiosną na rzece jej 
nie uszkodziła. 

Trzy lata temu, z powodu su-
szy, została ona zamontowana po 
raz pierwszy po dłuższej przerwie. 
W tym roku ponownie została 
użyta. Tama składa się ze stalowej 
konstrukcji mocowanej w dnie 
rzeki do betonowych kanałów – 
które są tam na stale. W stalową 
konstrukcję wsuwa się deski.  mwk   

Łowicz | żałoba w szpitalu 

Nie żyje Krzysztof 
Biernacki
W piątek, 1 maja, zmarł 
doktor Krzysztof Biernacki, 
zastępca ordynatora 
Oddziału Ginekologiczno-
Położniczego Szpitala 
w Łowiczu, a wcześniej 
wieloletni ordynator 
tego oddziału. 
Miał 69 lat. Jego śmierć 
to niepowetowana strata 
dla całego lokalnego 
środowiska medycznego.

17 kwietnia doktor Biernacki 
uległ wypadkowi samochodowe-
mu w Trabach w gminie Bielawy, 
w następstwie którego doznał po-
ważnych obrażeń. Pierwotną przy-
czyną wypadku było jednak to, 
że kierujący Mazdą doktor miał 
w czasie jazdy zawał serca, w wy-
niku którego zjechał samochodem 
z drogi i uderzył w drzewo. 
Z miejsca wypadku został prze-
transportowany śmigłowcem LPR 
do szpitala im. Kopernika w Łodzi. 

W wyniku starań lekarzy z ło-
wickiego szpitala, po upływie 
około tygodnia trafi ł na tutejszy 
Oddział Intensywnej Terapii, któ-
rego ordynatorem jest jego przy-
jaciel – doktor Andrzej Kaźmier-
czak. Był przyjmowany w stanie 
krytycznym, ale lekarze zrobili 
dla niego wszystko co mogli. Miał 
tutaj zapewnioną najlepszą opie-
kę. Niestety, 1 maja po południu 
zmarł. 

Krzysztof Biernacki rozpoczął 
staż lekarski w szpitalu w Łowi-

czu 8 grudnia 1975 roku. Od 1981 
roku związał się na stałe z Od-
działem Położniczo-Ginekolo-
gicznym. W latach 2001-2008 był 
ordynatorem na tym oddziale, zaś 
od 2009 roku został mianowany 
zastępcą ordynatora i obowiązki 
swe pełnił nieprzerwanie do chwi-
li wypadku. Pomógł wielu kobie-
tom w szczęśliwym przebiegu 
ciąży i porodu. 

– To wielka strata, gdy odcho-
dzi kolega i znakomity specjalista 
– powiedziała nam obecna dyrek-
tor szpitala Urszula Kapusta-Ty-
moschuk. Wspomina, że doktor 
Biernacki był osobą bardzo lu-
bianą przez kolegów lekarzy i po-
łożne, a także wszystkie swoje pa-
cjentki. 

Jedną z osób, które najbardziej 
przeżyły śmierć doktora Biernac-
kiego jest Andrzej Kaźmierczak, 
z którym przyjaźnili się przez 
około 40 lat. Razem tworzyli nie-
rozłączny duet: anestezjolog i gi-
nekolog-położnik, wykonując 
cesarskie cięcia i inne operacje gi-
nekologiczne. Lubili się do tego 
stopnia, że ustawiali sobie w grafi -
ku tzw. czwartkowe dyżury, które 
pełnili razem.   str. 5

Śp. Krzysztof Biernacki
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Montowanie zapory w Bełchowie powierzono pracownikom gminnej brygady. Wspierali ich przy tym 
pracownicy Wód Polskich.
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Fitness on-line?
Ostatnie tygodnie
dowodzą, że jest możliwy. str. 13

Sądowy fi nał
rodzinnej tragedii
na szosie 92 w Patokach. str. 11



 www.lowiczanin.info2 7 maja 2020      nr 19   

Bezpieczeństwo

RZUT OKIEM
PiERWszE 
tRusKaWKi 

Na naszym targowisku 
w minioną sobotę, 2 maja 
pojawiły się pierwsze polskie 
truskawki. jak nam powiedziała 
sprzedająca je osoba, 
rosły one pod agrowłókniną 
w czyżewie w gminie sanniki. 
1 kg truskawek można było 
kupić za 20 zł. internauci bardzo 
ostro zareagowali na tę cenę, 
która jest na pewno wysoka, ale 
przypomnijmy – jest to dopiero 
początek sezonu, który 
w pełni, dla odmian uprawianych 
w gruncie, rozpoczyna się 
w czerwcu. tego dnia bardzo dużo 
osób odwiedziło targowisko. 
jak przed epidemią, nie było 
łatwo znaleźć wolne miejsce 
do zaparkowania. mwk 

NASI DZIENNIKARZE DO WASZEJ DySPOZyCJI 
OD 8.30 DO 15.30
telefon redakcyjny 535 455 336 
e-mail: agnieszka.antosiewicz@lowiczanin.info
AGNIeSZKA ANTOSIewICZ

Dąbkowice Górne, gmina Łowicz | Wypadek czy nieodpowiedzialność?

Dlaczego utonął?
2 maja o godz. 7.47 Państwowa Straż Pożarna 
w Łowiczu została wezwana do Dąbkowic 
Górnych, gdzie – wskutek nieszczęśliwego 
wypadku – do zbiornika wodnego wpaść miał 
67-letni mieszkaniec Łodzi. Na miejsce wezwano 
również pogotowie i policję. Na uratowanie 
mężczyzny było za późno.

Jak się okazało, mężczyzna 
znajdował się w trzcinowisku 
około 3 m od brzegu, gdzie twa-
rzą w dół unosił się na powierzch-
ni wody. Strażacy wyciągnęli go 
z wody i po udrożnieniu dróg od-
dechowych podjęli resuscyta-
cję oraz podali tlen. Niestety nie 
udało się przywrócić mu funkcji 
życiowych. Przybyły na miejsce 
lekarz pogotowia ratunkowego 
o godz. 8.24 stwierdził zgon. 

W akcji udział brało 17 straża-
ków: 2 zastępy z JRG Łowicz oraz 
2 z OSP Pilaszków – z obu tych 
jednostek zabrano do Dąbkowic 
łodzie. 

Dyżurny PSP w Łowiczu nie 
wzywał na miejsce płetwonur-
ków z OSP Ratownictwo Wodne 
– z uwagi na to, że ciało męż-
czyzny widoczne było na po-
wierzchni wody. Prezes OSP-RW 
w Łowiczu Janusz Bilczewski po-
wiedział nam jednak, że ma duże 
obawy o to czy podobnych wy-

padków na zbiorkach wodnych 
w okolicach Łowicza nie będzie 
więcej. Przyjeżdża do nas wie-
lu wędkarzy, którzy nie zawsze 
zachowują się odpowiednio, np. 
spożywają alkohol i grillują (a jest 
to teren leśny), więc służby leśne 
i policja powinny się tam częściej 
pojawiać, żeby mieć kontrolę nad 
bezpieczeństwem, również prze-
ciwpożarowym.

Gdy nasz reporter udał się 
w miejsce tragedii krótko po za-
kończeniu pracy wspomnianych 

służb, na miejscu zastał czterooso-
bową grupę osób przy samocho-
dzie na łódzkich tablicach rejestra-
cyjnych. Dwie osoby z tego grona 
wyglądały na rówieśników męż-
czyzny, który utonął. Nie podcho-
dziliśmy do nich na tak bliską od-
ległość, aby można było wyczuć 
woń alkoholu, ale ich niezborne 
ruchy i brak kontaktu wzrokowe-
go, były wystarczającym dowo-
dem na to, że mogą mieć dużo 
promili we krwi. 

Były tam jeszcze dwie młod-
sze osoby, które uprzątały 
obozowisko. Nie chciały z nami 
rozmawiać o tragedii, do której 
doszło. 

Jak podaje „Alarmowy Ło-
wicz”, grupa znajomych z Łodzi 

prawdopodobnie dzień wcześniej 
przyjechała do Dąbkowic, aby 
w wyrobisku pożwirowym łowić 
ryby. Jak ustaliliśmy, teren, na któ-
rym się zatrzymali, jest prywatny 
i bardzo wątpliwe jest aby mieli 
zgodę właściciela. Do niedawna 
była tam tabliczka, która informo-
wała o zakazie wstępu. Obecnie 
jej nie ma, bo najpewniej ktoś ją 
uszkodził. 

Czego tam 
nie wolno
Janusz Bilczewski przyzna-

je, że on i płetwonurkowie z OSP 
– Ratownictwo Wodne w Łowi-
czu nie przyjeżdżają na zbiornik 
do Dąbkowic, ponieważ mają sta-
łe miejsce do ćwiczeń w pobli-

skim zbiorniku w Guźni – tam 
bywają regularnie w weekendy. 
Nieodpowiedzialne zachowania 
osób, które bywają w obu miej-
scach, są bardzo podobne. Choć 
wędkarze w okolicach Guź-
ni mogą tylko przyjechać łowić 
ryby, po czym powinni odjechać, 
to zakres ich aktywności jest dużo 
większy. Rozpalają ogniska, gril-
lują, spożywają alkohol i pozosta-
wiają po sobie stosy śmieci. Roz-
bijają namioty i nocują. Podobnie 
zachowują się osoby, które latem 
przyjeżdżają aby się kąpać i pla-
żować. 

Płetwonurkowie zwracają uwa-
gę, że jest to teren leśny, na który 
obowiązuje zakaz wjazdu samo-
chodem, zakaz kąpieli, biwako-
wania, rozpalania ognisk i gril-
lowania. Wędkarzom nie wolno 
pływać nawet pontonami, co jed-
nak nagminnie robią. Zdarza się, 
że nęcą ryby rozwijając żyłki mię-
dzy jednym brzegiem a drugim 
– co również jest niedozwolone. 
To jest też szczególnie niebez-
pieczne, bo gdyby służby, którym 
wolno tam pływać jednostkami 
na silniku (straż, policja) najecha-
ły na taką żyłkę, mogłoby dojść 
do tragedii.

– My możemy tylko zwrócić 
uwagę i nic więcej. Zresztą – cza-
sami są tak pijani, że nie ma sen-
su z nimi rozmawiać – dodaje Bil-
czewski. A ludzie z jego jednostki 
przecież nieraz szukali w tym 
akwenie topielców. I, jak się oka-
zuje, nie zawsze do tragedii do-
chodzi na głębokiej wodzie. Nasz 
rozmówca wspomina zdarzenie 
sprzed niespełna dwóch lat, gdy 
pijany mężczyzna wpadł do wody 
ze skarpy o wysokości około 2 m. 
Wpadł do wody o głębokości oko-
ło 80 cm i utonął. Jego ciała szu-
kano kilka dni, okazało się, że uto-
nął w trzcinach. 

Ludzie są różni
Paweł Godos, zastępca prezesa 

łowickiego koła Polskiego Związ-
ku Wędkarskiego, pytany przez 
nas o nieodpowiedzialne zacho-
wania wędkarzy nad wodą, przy-
znaje, że faktycznie ludzie są różni 
i różne są z nimi przypadki. Nie-
którzy przyjeżdżają łowić ryby, 
inni – napić się. Wędkarze z Łodzi 
lubią odwiedzać okolice Łowicza, 
ponieważ bliżej domu nie mają 
zbiorników wodnych. Nikt im nie 
może tego zabronić, o ile opłacą 
kartę wędkarską w naszym okrę-
gu – czyli w skierniewickim. Zda-
rza się, że są wśród nich tacy, któ-
rzy bardzo śmiecą. Przywożą nad 
wodę dużo jedzenia i nie umieją 
po sobie posprzątać. 

Dla prawdziwego wędkarza 
bezpieczeństwo nad wodą jest 
ważne, ale ważny jest również po-
rządek. Jak podkreśla Paweł Go-
dos, świadczy o tym Regulamin 
amatorskiego połowu ryb PZW, 
który w jednym z punktów zawie-
ra zapis: „Wędkarz zobowiązany 
jest utrzymać w czystości stano-
wisko wędkarskie w promieniu 
minimum 5 metrów, bez wzglę-
du na stan, jaki zastał przed roz-
poczęciem połowu.” To świadczy 
o tym, że dla służb, które patrolu-
ją taki teren, nie ma znaczenia, kto 
naśmiecił. Jeśli wędkarz tam łowi, 
musi posprzątać. Nie ma możli-
wości tłumaczenia: – To nie moje 
śmieci. 

Niestety, krótki spacer przy 
zbiornikach w Guźni i Dąbko-
wicach pokazuje, że osoby, które 
tam przyjeżdżają, nie przestrzega-
ją tych zasad. Lata mijają, a pro-
blem tych urokliwych lasów ze 
zbiornikami wodnymi (niezago-
spodarowanymi) wciąż pozostaje 
niezmienny – a jest nim brak tro-
ski o czystość i brak troski o bez-
pieczeństwo. 

MIRKA wOLSKA
-KOBIeReCKA

mirka.wolska@lowiczanin.info

Wędkarz zobowiązany 
jest utrzymać 
w czystości stanowisko 
wędkarskie 
w promieniu minimum 
5 metrów, bez względu 
na stan, jaki zastał 
przed rozpoczęciem 
połowu.

Jeden ze zbiorników wodnych w Dąbkowicach, po drugiej stronie 
drogi od miejsca, gdzie utonął mężczyzna. Na brzegu widoczne butelki 
po alkoholu. 
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Łowicz | Pożar przy ul. Łódzkiej 

Spłonął drewniany budynek
Na 10 tys. zł oszacowano stra-

ty, jakie powstały w wyniku po-
żaru budynku gospodarczego na 
terenie ogródków działkowych 
„Relaks” przy ul. Łódzkiej w Ło-
wiczu, do którego doszło 2 maja 
około godz. 12.50. 

Spalił się drewniany budynek 
oraz jego wyposażenie i przecho-
wywany sprzęt, jak np. wiertarka, 
kosiarka.

Na miejsce przyjechały 2 
zastępy z JRG Łowicz, które 
– nie bez problemów ze względu 

na wąskie alejki na terenie ogro-
du – dotarły na miejsce zdarze-
nia. Ich działania polegały na ga-
szeniu budynku gospodarczego 
i zabezpieczaniu przyczepy 
campingowej, która stała w po-
bliżu. 

Prawdopodobną przyczyną 
wybuchu pożaru była utrata izo-
lacyjności przewodów elektrycz-
nych prowadzących do budynku. 
Udało się uratować wspomnianą 
przyczepę o wartości około 50 
tys. zł.  mwk

Powiat łowicki | Koronawirus 

Pierwsza ofi ara śmiertelna 
Obecnie na terenie powiatu ło-

wickiego mamy 5 osób z dodat-
nim wynikiem testów na CO-
VID-19. Wszystkie przebywają 
w domowej izolacji. W sumie od 
początku epidemii odnotowano 19 
przypadków koronawirusa, w tym 
jeden śmiertelny. 

30 kwietnia zmarł 49-letni 
mężczyzna, mieszkaniec powia-
tu łowickiego. Był hospitalizo-
wany w szpitalu w Zgierzu i po-
siadał schorzenia współistniejące. 

Dowiedzieliśmy się, że pacjent le-
czył się onkologicznie na chorobę 
o wysokim stopniu złośliwości. 

Zgodnie z danymi na środę 6 
maja na godz. 11.00 w powiecie 
łowickim 73 osoby są objęte kwa-
rantanną (od początku epidemii 
było ich 573), zaś 21 osób jest ob-
jętych nadzorem epidemiologicz-
nym (od początku epidemii: 186 
osób). Dobra informacja jest taka, 
że już 13 osób w powiecie łowic-
kim wyzdrowiało.  aa 

Czyżew, gm. Sanniki | makabryczne odkrycie w studni

Wyłowiono martwego noworodka 
Wydarzenia ostatnich dni wstrząsnęły 
mieszkańcami Czyżewa w gminie Sanniki. 
Kilkanaście dni temu miejscowość obiegła wieść 
o śmierci 25-letniej Ukrainki, która zmarła na 
skutek wykrwawienia się. We wtorek, 5 maja, 
wyłowiono ze studni ciało jej dziecka. 

Sprawą śmierci 25-letniej 
Ukrainki i jej dziecka zajmuje się 
Prokuratura Rejonowa w Gosty-
ninie. Dotychczas ustalono, że 
w marcu br. kobieta przyjecha-
ła razem ze swoją matką i kole-
żanką matki do jednego z go-
spodarstw w Czyżewie. Zostały 
zatrudnione do prac sezonowych 
przy truskawkach. Razem z in-
nymi obywatelami narodowości 
ukraińskiej otrzymały zakwatero-
wanie w pomieszczeniu zaadap-
towanym na noclegownię. Ich 
pobyt w Polsce był legalny, po-
siadały zezwolenie na pracę. 

25 kwietnia wczesnym ran-
kiem do 25-letniej Ukrainki zo-
stała wezwana karetka, gdyż 
kobieta silnie krwawiła z dróg 
rodnych. Tego samego dnia 
zmarła. Lekarz orzecznik stwier-
dził, że obrażenia dróg rodnych 
kobiety wskazują na to, że uro-
dziła ona niedawno dziecko. Nie 

można było jednak stwierdzić, 
czy był to poród samoistny, poro-
nienie czy może nawet usunięcie 
dziecka. 

Prokurator Damian Zimniak, 
który prowadzi sprawę, powie-
dział nam, że podczas policyj-
nych czynności z jego udziałem 
sprawdzono wszystkie zakamar-
ki w rozległym gospodarstwie, 
jednak dziecka nie udało się od-
naleźć. W jednym z pomieszczeń 
odkryto natomiast ślady wskazu-
jące na to, ze doszło w nim do po-
rodu. 

Makabrycznego odkrycia do-
konał we wtorek, 5 maja, jeden 
z pracowników gospodarstwa. 
Czerpiąc wodę ze studni poczuł 
dziwny zapach, a po chwili za-
uważył rączkę dziecka. O wszyst-
kim natychmiast powiadomiono 
służby. Wstępne oględziny wska-
zują na to, że dziecko mogło mieć 
około 5-6 miesięcy. 

Prokurator Damian Zimniak 
powiedział nam, że podczas prze-
słuchania matka młodej Ukrain-
ki i jej koleżanka zeznały, że nie 
wiedziały o ciąży dziewczyny. 
Taką samą wersję przedstawili 
właściciele gospodarstwa, w któ-
rym pracowała. Analizując spra-
wę po czasie ocenili, że mogła 
ona chcieć ukryć ciążę, np. tym, 
że nosiła dłuższą kurtkę. Usta-
lenia wskazują, że kobieta miała 
partnera na Ukrainie, który może 
być ojcem dziecka. 

Prokuratura zleciła przeprowa-
dzenie sekcji zwłok, która pomo-
że ustalić, czy dziecko urodziło 
się żywe czy martwe i czy mogło 
dojść do dzieciobójstwa. W dal-
szym ciągu trwają też ustalenia, 
czy ktoś wiedział o ciąży kobiety 
i o tym, co stało się z dzieckiem 
po porodzie. Prokuratura nie wy-
klucza, że kobieta mogła być 
w szoku poporodowym.

Wiadomość o śmierci mło-
dej Ukrainki, która przyjechała 
do prac sezonowych wstrząsnęła 
mieszkańcami Czyżewa. – U nas 
osób z Ukrainy jest pełno, miesz-
kają w co drugim domu. Przyjeż-
dżają do truskawek – usłyszeli-
śmy od jednego z mieszkańców. 
 aa 
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dokończenie ze str. 1

Inne placówki  
w Łowiczu
Prywatne Przedszkole Tere 

Fere przy ul. 3 Maja Łowiczu 
wznowiło działalność 6 maja. Jak 
nam powiedziała dyrektor pla-
cówki Monika Rybus, sprawnie 
udało się przygotować placówkę 
do nowych wymagań. Pierwsze-
go dnia w dwóch oddziałach Tere 
Fere było łącznie 8 dzieci – po  
4 w każdym. Do placówki zapisa-
nych jest 40 dzieci. 

Jak nam powiedziała dyrektor, 
dzwoniono do wszystkich rodzi-
ców, aby zapytać ich, czy chcą, 
aby ich dzieci wróciły do przed-
szkoli (do tego samego właścicie-
la należy Przedszkole „Chatka” na 
Bratkowicach, do którego zapisa-
nych jest również 40 dzieci). Zde-
cydowana większość rodziców 
woli jeszcze zaczekać, ponieważ 
ma obawy związane z epidemią.

W prywatnym żłobku „Koli-
berek” przy ul. Braterskiej praw-
dopodobny termin otwarcia to 
18 maja (choć w pierwszej wer-
sji miał to być 11 maja), nie jest to 
jeszcze ostateczna decyzja. 

W żłobku „Akuku” trwa-
ją przygotowania do otwarcia, na 
razie dla niewielkiej grupki dzie-
ci, w przyszły poniedziałek, choć 
nie jest to jeszcze termin na 100% 
pewny. Obecnie prowadzone jest 
rozeznanie wśród rodziców po-
trzebujących oddać dziecko pod 
opiekę żłobka już od poniedział-
ku. 

Na razie zamknięte jest Przed-
szkole Diecezjalne „U Bolesi” 
przy ul. Seminaryjnej w Łowiczu. 
– Postanowiliśmy, że otworzymy 
przedszkole dopiero 25 maja, je-
śli warunki podyktowane przez 
Ministra Zdrowia na to pozwolą 
– tłumaczy dyrektor s. Elwira Ja-
dwiga Kruszewska. – Jesteśmy też 
w porozumieniu z Zakładem Ob-
sługi Przedszkoli i chcieliśmy być 
spójni z decyzją innych takich pla-
cówek. 

Przedszkole kontaktowało 
się również z rodzicami, którzy  
w większości przypadków nie wy-
rażali zainteresowania posłaniem 
dzieci do przedszkola, z obawy  
o ich zdrowie. Spośród 5 grup, je-
dynie 8 rodziców wyraziło takie 
zainteresowanie. 

Gmina Bielawy
W chwili zamykania tego nu-

meru NŁ gmina przygotowywa-
ła się do otwarcia przedszkoli 
samorządowych 11 maja. Przed-
szkole istnieje w Bielawach, od-
działy przedszkolne w Oszkowi-
cach i Sobocie. Rodzice 10 dzieci 
z Bielaw, 7 z Oszkowic i 2 z So-
boty wyrazili zainteresowanie 
powrotem dzieci do placówek 
od najbliższego poniedziałku. 
Przedszkole i oddział przedszkol-
ny w Waliszewie Starym, podle-
głe stowarzyszeniu, do których 
zapisanych jest łącznie 40 dzieci, 
nie będą otwierane – rodzice nie 
wyrazili zainteresowania posła-
nia tam dzieci. 

Gmina Bolimów
Dyrekcja szkoły poinformo-

wała 4 maja w lakonicznym ko-
munikacie na stronie interneto-
wej placówki (w ramach której 
funkcjonuje przedszkole), że po 
przeanalizowaniu rozporządzenia 
premiera oraz wytycznych okre-
ślających warunki, jakie muszą 
zostać spełnione w danej placów-
ce, by zapewnić bezpieczeństwo  
i higieniczne warunki pobytu 
dzieci, jak i pracowników, stwier-
dzono, że nie ma obecnie możli-
wości otwarcia przedszkola.

Gmina Chąśno
W gminie Chąśno już od śro-

dy otwarte są odziały przedszkol-
ne w szkołach podstawowowych  
w Mastkach i w Błędowie, ale na 
razie rodzice nie posyłają do niech 
dzieci – choć mogą. W Mastkach, 
według rozeznania przeprowa-
dzonego przez dyrektor Katarzy-
nę Marię Rokicką, na razie nie ma 
rodziców zainteresowanych posy-
łaniem dzieci do oddziału przed-
szkolnego, w Błędowie takie roze-
znanie jest aktualnie prowadzone. 
W przypadku Punktu Przedszkol-
nego w Chąśnie wątpliwości 
wzbudza natomiast wykładzina, 
dlatego gmina postanowiła, że 
przed otwarciem zasięgnie opi-
nii Stacji Sanitarno-Epidemiolo-
gicznej w Łowiczu, na jaką cze-
ka. Biorąc pod uwagę, jak bardzo 
obciążony jest teraz różnymi spra-
wami sanepid, raczej nie nastąpi to  
w tym tygodniu.

Gmina Domaniewice
Poniedziałek, 11 maja, to dzień, 

w którym ponownie uruchomio-
ne zostanie Publiczne Przedszko-
le w Domaniewicach. Z rozmów 
przeprowadzonych przez placów-
kę z rodzicami uczęszczających 
do niej dzieci wynika, że tego dnia 
w przedszkolu pojawi się 15 pod-
opiecznych. Będą oni korzystali  
z usług opiekuńczych w dwóch 
grupach. Jak udało się nam usta-
lić, na chwilę obecną dopełnio-
no już wszelkich formalności, 
więc wiele wskazuje na to, iż  
w momencie pojawienia się dzieci 
wszelkie odgórne wytyczne będą 
przestrzegane.

– Jesteśmy przygotowani na po-
wrót dzieci. Mamy dostęp do ma-
teriałów ochronnych, zamonto-
waliśmy już dozowniki z płynem 
dezynfekcyjnym oraz niezbędne 
instrukcje. W najbliższą sobotę, 
a więc tuż przed pojawieniem się 
dzieci przewidziane jest również 
ozonowanie – powiedziała nam 

Stanisława Felczyńska, dyrektor 
przedszkola. 

Gmina Kiernozia
W chwili zamykania tego nu-

meru NŁ Przedszkole Samorzą-
dowe w Kiernozi pozostawało za-
mknięte. Jak poinformowała nas 
Beata Miazek, wójt gminy, de-
cyzja jeszcze nie zapadła. W śro-
dę miało mieć miejsce spotkanie  
z dyrektor przedszkola, na którym 
analizowano wytyczne z Sanepi-
du. Skontaktowano się również 
z rodzicami, którzy w większo-
ści przypadków nie wyrazili chę-
ci wysłania dzieci do przedszko-
la. – Jeśli podejmiemy decyzję  
o otwarciu przedszkola, to będzie 
ono miało miejsce wraz z powro-
tem dzieci do szkoły, które plano-
wane jest na 24 maja – przewiduje 
pani wójt. 

Gmina Kocierzew Płd. 
Decyzją pani wójt i dyrekto-

rów szkół, od 6 maja mogą dzia-
łać oddziały przedszkolne, które 
funkcjonują we wszystkich trzech 
szkołach podstawowych: Gągo-
linie Płd., Kocierzewie Płd. oraz 
Łaguszewie. W Kocierzewie ro-
dzice 7 dzieci zdecydowali, że po-
syłają dzieci (przy czym wczo-
raj było ich placówce tylko troje),  
w Łaguszewie – 2. W Gągolinie 
nikt z rodziców nie zadeklarował 
tego, ale w każdej chwili może 
zmienić zdanie. 

Gmina Łowicz
W gminie Łowicz na razie 

odziały przedszkolne w szko-
łach są zamknięte, a dyrekto-
rzy wspólnie z przedstawicielami 
urzędu robią rozeznanie, o opinię 
poproszono także Stację Sanitar-
no-Epidemiologiczną. Spotkanie 
w tej sprawie planowane jest na 
piątek (8 maja), wtedy też może-
my spodziewać się decyzji co do 

daty otwarcia tych punktów. Do-
tyczy to zarówno szkół, dla któ-
rych organem prowadzącym jest 
gmina, jak i podlegających Sto-
warzyszeniu Na Rzecz Rozwo-
ju Oświaty Gminy Łowicz, bo 
wspomniane rozmowy prowadzo-
ne są przez nie wspólnie. Na razie 
tylko nieliczni rodzice deklarują 
chęć posyłania dzieci do oddzia-
łów przedszkolnych.

Gmina Łyszkowice
Już na początku tego tygodnia 

wójt gminy Łyszkowice Adam 
Ruta podjął decyzję o otwarciu  
z dniem 6 maja Przedszkola Sa-
morządowego w Łyszkowicach. 
W przypadku oddziałów przed-
szkolnych w prowadzonych przez 
gminę szkołach na razie, do dzi-
siaj, trwa zbieranie informacji na 
temat zamiaru posyłania do nich 
dzieci. Nie jest to równoznaczne 
z gwarancją przyjęcia dziecka do 
oddziału przedszkolnego już od 
poniedziałku.

Gmina Nieborów
 Wychowawcy tutejszych pla-

cówek – a jest w gminie 5 przed-
szkoli i jedna zerówka – obdzwo-
nili rodziców wszystkich dzieci. 
Zainteresowanie posłaniem ma-
luchów do przedszkoli okazało 
się minimalne, ale jedna placów-
ka – w Mysłakowie – od wczo-
raj ruszyła. Na zajęcia zgłoszono  
7 dzieci. – Chcieliśmy pomóc tym 
rodzicom, którzy pracują – mówi 
wójt Jarosław Papuga. – Spełnili-
śmy tam wszystkie wymagania, 
wyniesiono z pomieszczeń plu-
szaki, kupiliśmy płyny i termo-
metry, pani dyrektor opracowała 
wszystkie procedury. 

Gdy za kilka tygodni ruszą 
wszystkie placówki, zebrane do-
świadczenia bądą cenne.

Ruszył także, również od  
6 maja, żłobek w Dzierzgówku, 

dzieci zapisano czworo. To nowa 
placówka, powołana do życia za-
ledwie kilka miesięcy wcześniej. 
– Pracownicy czuli niedosyt, chęt-
nie przyjmą dzieci – mówi wójt 
Papuga. 

Gmina Sanniki
Przedszkole Samorządowe  

w Sannikach pozostaje na ra-
zie zamknięte co najmniej do  
24 maja. Taką decyzję podjął or-
gan prowadzący – burmistrz –  
w porozumieniu z dyrektor przed-
szkola Iwoną Adamczyk. – Nie je-
steśmy w stanie zapewnić pełnego 
bezpieczeństwa sanitarnego za-
równo dzieciom, jak i pracowni-
kom przedszkola – skomentowa-
ła dyrektor. 

Skontaktowano się również  
z rodzicami, wśród których było 
niewielkie zainteresowanie po-
nownym przyjęciem dzieci do 
przedszkola. Wielu z nich obawia 
się o zdrowie dzieci. 

Gmina Zduny 
Gmina Zduny planuje urucho-

mienie żłobka oraz przedszkola  
w Nowych Zdanach od ponie-
działku, 11 maja. Oddziały przed-
szkole przy Szkole Podstawowej 
w Bąkowie Górnym nie będą na 
razie otwierane, rodzice dzieci nie 
byli tym zainteresowani. Zadekla-
rowali, że zapewnili już opiekę 
swoim dzieciom i może ona jesz-
cze być kontynuowana. 

Co sądzą rodzice?
Zapytaliśmy o opinie kilkoro 

rodziców dzieci zapisanych do ło-
wickich przedszkoli. – Na kwestię 
tę trzeba patrzeć z dwóch stron, 
bo choć bezpieczeństwo jest bez-
sprzecznie na pierwszym miejscu, 
to jednak należy zrozumieć ro-
dziców, którzy muszą wracać do 
pracy – mówi Magdalena Przy-
życka, której syn jest podopiecz-

nym Przedszkola nr 4 w Łowiczu.  
– Ja akurat pracuję w gastronomii, 
więc nim na dobre wrócę do pra-
cy, to jeszcze trochę potrwa. Gdy-
bym jednak musiała iść do pracy 
już teraz, szukałabym wszelkich 
innych możliwości zapewnienia 
opieki, przedszkole traktując jako 
ostateczność.

Nasza rozmówczyni jest zało-
życielką łowickiego Klubu Mamy, 
w którym rodzice, za pomocą me-
diów społecznościowych, wymie-
niają się przemyśleniami i spo-
strzeżeniami. Choć każdą decyzję 
rodziców należałoby rozpatry-
wać indywidualnie, można jed-
nak stwierdzić, że dominują gło-
sy obawy przed zbyt wczesnym 
otworzeniem przedszkoli i żłob-
ków.

– Kiedy z żoną dowiedzieliśmy 
się o zamknięciu przedszkola, by-
liśmy przerażeni w tym sensie, 
że nie wiedzieliśmy jak zorgani-
zować opiekę dla córki – mówi 
Adam Kocemba. – Kiedy jednak 
zaangażowaliśmy na dobre dziad-
ków, okazuje się, że teraz każ-
dy kolejny tydzień czy dwa bez 
przedszkola nie stanowi proble-
mu. Osobiście uważam, że dopóki 
wirus się rozprzestrzenia, dopóki 
liczba przypadków rośnie, lepiej 
nie kusić losu. Tak też żona po-
wiedziała dyrektorce, kiedy ta do 
nas dzwoniła.

Dominika Michalak ma dwóch 
synów, 4-letniego, który chodził 
przed epidemią do przedszkola 
i 2,5 letniego, który miał do nie-
go iść. Ma obawy co do otwar-
cia placówek. – Na pewno moje 
dziecko do przedszkola nie wraca. 
Nie uważam, żeby były one odpo-
wiednio przygotowane na powrót 
dzieci. Chodzi o warunki sanitar-
ne i nagłość podejmowanych de-
cyzji – tłumaczy. 

Jako rodzic i pedagog nie wy-
obraża sobie też tego, jak przy-
gotować 3-4 letnie dziecko do 
nowych warunków, w jakich 
miałoby funkcjonować. – Mycie 
rąk to chleb powszedni, masecz-
kę dziecko nosi dla zabawy. Naj-
większym problemem jest nato-
miast wytłumaczenie dzieciom, 
że nie mogą się ze sobą bawić. To 
może być dla dzieci niezrozumia-
łe – dodaje. 

Marta Kordziawa ma co praw-
da 3-miesięczne dziecko, więc nie 
myśli jeszcze o żłobku. Jednak, 
gdy patrzy na sytuację z boku, to 
uważa, że decyzja o ponownym 
uruchomieniu takich placówek 
jest dobra. – Przecież rodzice nie 
mają obowiązku posłać dzieci do 
żłobka. Jeśli finanse i praca im 
na to pozwalają, to mogą zostać 
z dziećmi w domu – komentuje. 
Uważa, że takim samym zagroże-
niem dla dzieci może być rodzic, 
jak i inne dziecko w przedszko-
lu. – Musimy jakoś wrócić do rze-
czywistości, a wirus nie zniknie  
w tydzień, czy miesiąc – podsu-
mowuje. 

Z kolei inna łowiczanka, Pauli-
na Supeł, do zniesienia restrykcji 
podchodzi sceptycznie. 

– Uważam, że to nie jest jesz-
cze odpowiedni czas na otwarcie 
przedszkoli i żłobków, ponieważ 
poskutkowałoby to z pewnością 
zwiększoną liczbą zakażeń. 

Osobiście w tym roku szkol-
nym nie wysyłam swojego dziec-
ka do przedszkola – deklaruje. 

Redakcja

Aktualności

W Łowiczu 
zainteresowanie 
posyłaniem dziecka 
już w tym tygodniu 
zgłosili rodzice  
ok. 150 dzieci. 

Na zabawy z taką liczbą dzieci, jak ta karnawałowa z Przedszkola nr 2 w Łowiczu, trzeba będzie  
jeszcze długo poczekać. Kwestią tygodnia, dwóch wydaje się natomiast przyjmowanie przedszkolaków  
pod opiekę w ograniczonej liczbie.
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Przedszkola | mogą już być otwarte, ale...

Dokąd z przedszkolakiem?
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Mechanik samolotowy
– czy taka klasa
powstanie na Podrzecznej. str. 9Aktualności

REKLama

REKLama

Łowicz | Plan na pusty plac

Czy na Kwiatowej 
powstanie drugi blok?

W ratuszu rozważana jest moż-
liwość budowy bloku komunalne-
go na działce przy istniejącym już 
bloku przy ul. Kwiatowej na Ko-
rabce. Budynek miałby powstać 
na placu, który był własnością Za-
kładu Energetyki Cieplnej, gdyż 
na nim posadowiona była kotłow-
nia ZEC ogrzewająca istniejący 
już blok. 

Gdy przed kilku laty wspólno-
ta mieszkaniowa bloku zrezygno-
wała z usług ZEC, budując własną 
małą kotłownię w przeciwległym 
szczycie budynku, ZEC przeka-
zał niepotrzebną mu już nierucho-
mość miastu w zamian za inny te-
ren. Plac jest więc miejski. Ma 
wielką zaletę: jest uzbrojony. 

Naczelnik ratuszowego wy-
działu inwestycji Grzegorz Pełka 
ocenia, że na tej działce, po wy-
burzeniu starej kotłowni, może po-
wstać 4-kondygnacyjny blok na 
około 20 mieszkań. Na większy 
nie ma szans, bo trzeba wygospo-

darować odpowiednią ilość miejsc 
parkingowych. Wcześniej trzeba 
będzie zlikwidować przebiega-
jącą skrajem placu linię energe-
tyczną średniego napięcia, ma być 
ona poprowadzona kablem w zie-
mi, a w rogu placu powstanie sta-
cja transformatorowa – prowadzo-
ne są w tej sprawie uzgodnienia 
z PGE. Naczelnik Pełka mówi, że 
przedmiotem rozważań jest czy 
da się tak umiejscowić blok, by 
ocalić istniejący na części nieru-
chomości mały sklep spożywczy, 
ważny dla mieszkańców okolicy. 
Sklep stoi na miejskim gruncie 
na mocy umowy dzierżawy. 

Zlecenie opracowania projektu 
budowy bloku jest możliwe jesz-
cze w tym roku, były planowane 
na to pieniądze, ale nie jest plano-
wane w najbliższych tygodniach. 
– Musimy się najpierw dobrze za-
stanowić czego my sami dokład-
nie w tym miejscu oczekujemy 
– uzasadnia to naczelnik.  wal

Łowicz | Rada miejska

Częściowo z sali radzieckiej, 
częściowo online

Radny Tadeusz Żaczek wprost 
nazwał XXII Sesję Rady Miej-
skiej z 29 kwietnia wydarzeniem 
historycznym w dziejach samo-
rządu. Brzmi to może nieco gór-
nolotnie, ale też trudno polemizo-
wać, pierwszy raz część radnych 
łączyła się z salą za pomocą wide-
okonferencji online.

W sali radzieckiej zasiadł prze-
wodniczący Jacek Wiśniewski 
i jeden z wiceprzewodniczących 
Marek Boroski. Radni wcześniej 
ustalili między sobą kto będzie 
fi zycznie obecny na obradach, 
a kto zasiądzie przed kamerą inter-
netową. W sesji uczestniczył też 
burmistrz, pracownica biura rady, 
a szczególnie ważną rolę odgry-
wał informatyk czuwający nad 
sprawnym przebiegiem od strony 
technicznej. 

Można powiedzieć, że w tych 
nietypowych warunkach organi-
zacja sesji zdała próbę, choć nie 

wszystko jeszcze działało idealnie, 
zwłaszcza jeśli chodzi o transmi-
sję online na stronie urzędu, przez 
którą trudno było odbiorcy zro-
zumieć wypowiedzi niektórych 
radnych, zwłaszcza tych łączą-
cych się przez wideokonferencję. 
Od czasu do czasu zdarzały się też 
problemy z połączeniem z nimi, 
ale zasadniczo obrady przebiegały 
sprawnie i każdy radny miał moż-
liwość wypowiedzieć się, jeśli nie 
w danym momencie, to kilka mi-
nut później.

Obrady zakończyły się po pię-
ciu godzinach, a biorąc pod uwa-
gę napięty porządek obrad, można 
stwierdzić, że przebiegły spraw-
nie. Po sesji radny Robert Wójcik 
pogratulował przewodniczącemu 
Jackowi Wiśniewskiemu skutecz-
nego prowadzenia obrad w tych 
nietypowych warunkach, tym bar-
dziej, że przewodniczącym jest on 
dopiero od lutego.  tm

Łowicz | Pomoc w walce z kryzysem

Niektórzy przedsiębiorcy 
zwolnieni z podatku
Łowiccy przedsiębiorcy, których dotyczy zakaz prowadzenia działalności z powodu 
epidemii COVID-19, zostali uchwałą Rady Miejskiej w Łowiczu zwolnieni 
(pod pewnymi warunkami) z podatku od nieruchomości za trzy miesiące. Radni 
przyjęli 29 kwietnia projekt uchwały w wersji proponowanej przez burmistrza, 
chociaż wcześniej rozważany był też dalej idący wniosek klubu Łowickie.pl.

Zwolnienie dotyczy podat-
ku za okres trzech miesięcy 
– kwiecień, maj, czerwiec. Mogą 
z niego skorzystać ci przedsię-
biorcy, którzy odnotowali (lub 
odnotują) spadek obrotów o co 
najmniej 15% w ciągu wybra-
nych dwóch miesięcy lub o 25% 
w ciągu wskazanego miesiąca. 
Aby być zwolnionymi, nie mogli 
mieć na dzień 1 lutego zaległości 
w płatnościach podatku od nie-
ruchomości. Dotyczy to działań 

w tych branżach, w których obo-
wiązują zakazy prowadzenia 
działalności. Wnioski o zwolnie-
nie można składać do końca tego 
roku.

Taka wersja uchwały została 
ostatecznie przyjęta przez rad-
nych jednogłośnie, chociaż wcze-
śniej padła też inna propozycja. 
Radni z klubu Łowickie.pl uznali, 
że zwolnienie, na podobnych za-
sadach, powinno objąć nie tylko 
objętych zakazem działalności, 
ale wszystkich, którzy odnotowa-
li spadek obrotów w tym samym 
stopniu. – Jeśli decydujemy się na 
pomoc dla przedsiębiorców, co ja 
oczywiście popieram, to nie po-
winniśmy faworyzować jednych, 

ale taką samą pomocą objąć 
wszystkie branże – przekonywał 
radny Robert Wójcik, który skła-
dał w imieniu klubu proponowa-
ne poprawki do projektu.

Radni z pozostałych klubów 
zwrócili natomiast uwagę, że nie 
mieli wystarczająco czasu, by 
przeanalizować tę propozycję, 
z którą zostali zapoznani dopiero 
na sesji, bo wcześniej w komisjach 
stałych pozytywnie opiniowali 
propozycję w kształcie propono-
wanym przez burmistrza.

Za poprawką głosowało 
ośmioro radnych, przy dziesięciu 
głosach przeciw i trzech wstrzy-
mujących się, zatem nie został 
on przyjęty. Cały klub Łowic-

kie.pl – co zrozumiałe – poparł 
swój wniosek, natomiast gło-
sy Klubu PiS i Niezależni były 
w tym przypadku wyjątkowo po-
dzielone, jego radni byli zarówno 
wśród głosujących za, przeciw, 
jak i wstrzymujących się.

Kiedy wniosek ten przepadł, 
przyjęta została wersja wcze-
śniej zaopiniowana w komisjach 
– zwolnieni tylko przedsiębiorcy 
z dziedzin objętych zakazem pro-
wadzenia. 

Burmistrz Krzysztof Jan Ka-
liński podkreślał, że niezależnie 
od tego preferencyjnego zwolnie-
nia wszyscy przedsiębiorcy mają 
prawo ubiegać się o rozłożenie na 
raty, odroczenie bądź umorzenie 
podatku na zasadach wynikają-
cych z ordynacji podatkowej. Po-
wiedział też, że dbając o wspar-
cie dla przedsiębiorców, należy 
też mieć na uwadze budżet mia-
sta, dla którego podatki są głów-
nym źródłem dochodów. 

Radni włączają się do konferencji online po wznowieniu sesji 
po krótkiej przerwie. 
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TOMASZ
MATUSIAK

tomasz.matusiak@lowiczanin.info

Budynek może powstać na tym placu. Widoczna, przyległa 
do istniejącego bloku stara kotłownia z kominem, jest do wyburzenia. 
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Łowicz | finanse miasta

Zgoda rady na pożyczki
Władze Łowicza szukają 
sposobów na pokrycie 
defi cytu budżetowego, 
jednym z nich jest 
zaciągnięcie w tym roku 
pożyczek z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Łodzi, na co 
zgadza się rada miejska. 

Chodzi o przeszło milion zło-
tych na trzy miejskie inwestycje, 
na które są przyznane dotacje.

Do miliona złotych może wy-
nieść pożyczka na budowę kana-
lizacji dla wiaduktu wraz z droga-
mi dojazdowymi i infrastrukturą. 

Poza tym do 107.365 zł ma wy-
nieść pożyczka na termomoder-
nizację budynku mieszkalnego, 
wielorodzinnego przy ul. Armii 
Krajowej 43B, a do 64.925 zł ta-
kiego budynku przy Armii Krajo-
wej 43A. Oprocentowanie wynosi 
aktualnie 2% w skali roku, z moż-
liwością starania się o umorzenie 
do 30%, według zasad przyjętych 
przez fundusz. Okres kredytowa-
nia to lata 2020-2025. Spłata ma 
się rozpocząć od przyszłego roku. 
Zabezpieczeniem będzie weksel 
in blanco.

Za uchwałą głosowało 17 rad-
nych, wstrzymało się 4 (z klubu 
Łowickie.pl).   tm
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Łowicz | szpital w czasie epidemii

Ginekologia wznowiła przyjęcia
dokończenie ze str. 1

Wznowiła już swoją pracę po-
radnia kardiologiczna, chirur-
giczna pracowała przez cały czas. 
Teraz wszystkie przyjmują pacjen-
tów, ale w sprawach mniej pilnych 
teleporady nadal funkcjonują. 

Po stwierdzonym zarażeniu 
koronawirusem u ratownika me-
dycznego pracującego w pogoto-
wiu, przebadano 20 osób „z kon-
taktu” – wszyscy mieli wyniki 
ujemne. Zdecydowano też – dla 
bezpieczeństwa pracowników – 
aby karetka „S” nie stacjonowała 
przy szpitalu. Do końca kwietnia 
jej zaplecze znajdowało się w bu-
dynku administracyjnym szpita-

la, od 1 maja – stacjonuje przy ul. 
Poznańskiej, w rejonie stacji pa-
liw BP.

Kiedy powrót  
do planowych operacji?
Dyrektor szpitala Urszula Ka-

pusty-Tymoshchuk, pytana przez 
nas o powrót do planowych opera-
cji powiedziała, że na to musi wy-
razić zgodę Ministerstwo Zdrowia 
oraz NFZ. Ona ma świadomość, 
że pacjenci tego oczekują i chirur-
dzy też nie ukrywają, że chcą le-
czyć ludzi – są do tego przygoto-
wani. 

– Gdy tylko będzie taka możli-
wość, to wznowimy planowe ope-
racje – deklaruje dyrektor. 

Ordynator Oddziału Chirur-
gicznego Adam Rogowski-Tyl-
man potwierdza gotowość do wy-
konywania planowych operacji. 
Pacjenci przyjmowani do szpitala 
i tak mają wykonywane testy. Jeśli 
operowane są przypadki nagłe, np. 
onkologiczne – a takie zabiegi od-
bywają się – to procedura postępo-
wania musi być taka, jakby to był 
człowiek zarażony koronawiru-
sem, a to wymaga odpowiedniego 
zabezpieczenia wszystkich osób, 
które są przy operacji. W normal-
nym czasie na oddziale wykony-
wanych jest około 1.000 zabie-
gów rocznie. Planowe operacje to 
zabiegi laparoskopowe, operacje 
przepuklin i żylaków.  mwk

Łowicz
Nie żyje Krzysztof 
Biernacki

dokończenie ze str. 1
W marcu, razem z ordynato-

rem Adamem Skonecznym, dok-
tor Krzysztof Biernacki, udzie-
lił naszej dziennikarce wywiadu,  
w którym mówił jak bardzo cie-
szy się ze zmian, jakie po remon-
cie nastąpiły na Oddziale Gine-
kologiczno-Położniczym i o tym, 
że najważniejsza jest na nim ko-
bieta. To właśnie pacjentki dok-
tora Biernackiego najliczniej pisa-
ły komentarze na naszym portalu 
Łowiczanin.info, gdy opubliko-
waliśmy wiadomość o jego śmier-
ci. Obszerne wspomnienie o nim 
opublikujemy w jednym z najbliż-
szych numerów NŁ.  aa 

Ziemiary | to jezioro jest bez dobrego gospodarza

Masowe śnięcie ryb
W sztucznym 
zbiorniku wodnym  
w Ziemiarach  
w gminie Bolimów 
masowo pojawiły się 
śnięte ryby.

Doświadczony wędkarz, któ-
ry je sfotografował w niedzielę  
3 maja powiedział nam, że wy-
klucza brak tlenu, ponieważ  
w wyniku przyduchy jako pierw-
sze padają sandacze – a tych nie 
zauważył. Rozpoznał w dużej 
ilości leszcze, płocie i karasie 
srebrzyste – które są nieco bar-
dziej odporne na niedobory tlenu  
w wodzie. Jego zdaniem wszyst-
ko wskazuje na to, że przyczyną 
jest pleśniawka – popularna cho-
roba grzybowa ryb.

– Jak zauważyłem, padnięte 
ryby są różnej wielkości, więc są 
w różnym wieku. Zwierzęta po-

wyciągały trochę tych martwych 
ryb na brzeg. To już trwa od wielu 
dni, ponieważ ryby są w różnym 
stopniu rozkładu, choć w zbiorni-
ku wciąż są jeszcze żywe. Zwiną-
łem się stamtąd szybko, bo smród 
jest nie do opisania. 

Jak nam powiedział, ryby zwy-
kle chorują na pleśniawkę, gdy 
są zbyt długo przechowywane  
w pojemnikach, w których są 
transportowane przy zarybianiu. 

Rozwojowi patogena na tkance 
ryby sprzyja bowiem uszkodzenie 
naturalnego śluzu, który ją chroni. 
– A może to inna choroba, bo wąt-
pię, aby ten zbiornik był zarybia-
ny, obecnie nikt się raczej nim nie 
opiekuje – dodał wędkarz. 

W tej obawach jest dużo racji, 
co potwierdził nam zastępca wój-
ta gminy Bolimów Patryk Koło-
sowski. Podkreśla on, że na zbior-
ku nie ma właściwej gospodarki, 

jaką w poprzednich latach prowa-
dził Polski Związek Wędkarski. 
Od czasu powstania Państwowego 
Gospodarstwa Wodnego Wody 
Polskie, PZW nie dzierżawi zbior-
nika wodnego w Ziemiarach – tak 
jak w latach poprzednich, choć 
wędkarze się o to starali. Przyczy-
ną odmowy dzierżawy było to, że 
Wody Polskie do tej pory nie usta-
liły stanu prawnego zbiornika.   

Robimy w tej sprawie, co mo-
żemy – mówi Patryk Kołosowski, 
dodając, że gmina interweniuje  
w Wodach Polskich, prosiła o po-
moc Państwową Straż Rybacką 
i pytała o przyczyny śnięcia ryb 
przedstawiciela  PZW. Ten po-
wiedział, że to naturalny proces 
związany z tarłem ryb. Przy takiej 
wielkości zbiornika i ilości ryb, 
może paść nawet 150 kg ryb. 

Nawet jeśli zjawisko jest na-
turalne, a nie spowodowane ple-
śniawką lub inną chorobą, to  
w Ziemiarach powstał poważny 
problem. Nad zbiornikiem jest 
bardzo dużo ptaków, m.in. rybi-
twy, które roznoszą padlinę, stwa-
rzając zagrożenie epidemiczne. 
Zanim problem uda się rozwiązać, 
lepiej unikać tego miejsca.  mwk

Bednary | Prace na ul. spacerowej

Gmina odbudowała most 
zarwany przez ciężarówkę
Ulica Spacerowa  
w Bednarach w gminie 
Nieborów już niedługo 
będzie przejezdna.  
Od 3 marca – zgodnie z jej 
nazwą – była ulicą tylko  
do spacerowania, po tym jak 
doszło do zarwania mostu 
przez ciężarówkę o dużej 
masie.

Nośność mostu wynosiła za-
ledwie 6 ton. Tymczasem – jak 
ustaliła policja – sama masa wła-
sna ciężarówki wynosiła 12 ton, 
a przecież przewoziła ona ładu-
nek, którego ciężar również liczby 
był w tomach. Kierowca (34-let-
ni mieszkaniec powiatu łowickie-
go), który złamał zakaz wjazdu  
w tą drogę, dotyczący pojaz-
dów ciężarowych, miał i tak dużo 
szczęścia. Most zarwał się dopiero 
pod tylną osią pojazdu, gdyby sta-
ło się wcześniej, mogłoby dość do 

poważnego wypadku, w którym 
mógłby doznać obrażeń.   

Gmina zleciła odtworzenie,  
a w zasadzie wykonanie nowe-
go mostu łowickiej firmie Mel-
kan, która do pracy przystąpiła w 
połowie kwietnia. Ze starej kon-
strukcji pozostały tylko przyczół-
ki. Nowa konstrukcja jest bardziej 
solidna niż poprzednia, tworzą ją 
cztery dźwigary o wysokości 35 
cm oraz zbrojona płyta betonowa. 
Nawierzchnia mostu na długości  
10 m pokryta będzie asfaltem. 

Co warte podkreślenia – nie 
zmieni się oznakowanie tej ulicy. 
Nadal nie wolno tam będzie wjeż-
dżać pojazdom o masie powyżej 
6 ton. 

Wójt gminy Nieborów Jarosław 
Papuga ma nadzieję, że za zlecone 
prace wystarczy pieniędzy z poli-
sy o.c. sprawcy. Gmina dostała już 
zaliczkę na poczet tego odszkodo-
wania, które wynieść ma 47 tys. zł. 
 mwk

Odbudowany most ma bardziej wytrzymałą konstrukcję  
w porównaniu do poprzedniego. Nadal nie mogą na niego wjeżdżać 
pojazdy o masie ponad 6 ton. 
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Wśród ryb, które masowo padły w ziemiarach są m.in płocie.
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Drogownictwo | Rząd pomoże w budowie dróg

Wiele prac latem i wczesną jesienią
Na naszym terenie wielu samorządowców może się cieszyć po opublikowaniu 22 kwietnia listy 
inwestycji drogowych, które otrzymają dofinansowanie z Funduszu Dróg Samorządowych,  
do wykorzystania w tym roku lub w przypadku inwestycji wieloletnich w ciągu kilku lat.  
Lista zawiera sporo przedsięwzięć, o których wsparcie wnioskowały nasze gminy, powiat i miasto.

Przede wszystkim może się 
cieszyć miasto Łowicz, bo otrzy-
mało dofinansowanie w wyso-
kości połowy (prognozowanych 
na 7,88 miliona zł) kosztów bu-
dowy drogi dojazdowej od ronda  
w ul. 1 Maja do wiaduktu nad 
torami kolejowymi i dróg to-
warzyszących temu projektowi  
– z których najdłuższą ma być 
przebudowana ul. Napoleońska. 
Planowana łączna długość tych 
ulic to tylko 1 kilometr, ale, jak 
widać, budowa będzie droga. Na-
czelnik miejskiego wydziału in-
westycji Grzegorz Pełka tłumaczy 
to dużym zakresem nowej infra-
struktury, którą trzeba będzie tam 
wybudować: wodociągów, ka-
nalizacji sanitarnej i deszczowej, 
oświetlenia, miejsc parkingowych.

Przypomnijmy, że przetarg  
na budowę tych dróg jest już roz-
strzygnięty, osiągnięta w nim 
kwota jest nieco mniejsza od kosz-
torysowej, wygrało przedsiębior-
stwo Trakt z Kutna, to samo, które 
buduje drogi i oba ronda po pół-
nocnej stronie przyszłego wiaduk-
tu.

Dofinansowanie z DPS rozpi-
sane jest na trzy lata, do czerwca 

roku 2022. Grzegorz Pełka doda-
je, że nie należało się spodziewać 
wyższego dofinansowania, moż-
na się cieszyć z kwoty 3,66 milio-
na, jaka zasili to przedsięwzięcie.

Miasto Łowicz otrzymało też 
dotację w wysokości prawie 600 
tys. zł na przebudowę ulic La-
ment, Szmaragdowej i Diamento-
wej na Bratkowicach, która jest już 
zakończona. 

Drugim wielkim beneficjen-
tem będzie powiat łowicki, któ-
ry otrzyma 70% dofinansowania 
na przebudowę drogi powiato-
wej, tzw. „chruślanki”, na od-
cinku prawie 10 km, od Chru-
ślina do Krępy – kwota wsparcia  
z FDS wynieść ma blisko 2,5 
mln zł, cały koszt około 3,5 mln 
zł. Jak już wspominaliśmy w NŁ, 
powiat zdecydował się ogłosić 
drugi przetarg na to zadanie, bo 
kwoty oferowane w pierwszym 
były zbyt wysokie. Skorzystają 
także liczne gminy, które przejęły 
czasowo w zarząd drogi powiato-
we. Otrzymają pieniądze na:
 gmina Zduny – 70% kosz-

tów przebudowy drogi Bąków 
Górny – Leśniczówka (odcinek 
od trasy krajowej nr 92 do grani-

cy z gminą Bielawy, wraz z bu-
dową chodnika na odcinku mię-
dzy Bąkowem Górnym i Dolnym; 
kwotowo 1,53 mln na szacowany 
koszt 2,42 mln)
 gm. Kocierzew Pd. – 70% 

szacowanych na 1 mln zł kosztów 
remontu 2,7 km drogi Kocierzew 
Pd. – Jeziorko
 gm. Kiernozia – także dosta-

ła 70% na przebudowę drogi po-
wiatowej z Kiernozi do Luszyna, 
na odcinku aż 6,76 km; przewi-

dywany koszt 2,8 mln zł, dotacja 
1,95 mln)
 gm. Łowicz – także 70% do-

tacji na przebudowę drogi powia-
towej z Niedźwiady do Wyboro-
wa; chodzi o odcinek o długości  
5 km, wartość prac szacuje się na 
2 miliony zł, dotacja 1,43 mln 
 gm. Chąśno na remont 800 

m drogi w Goleńsku dostała 70% 
potrzebnej kwoty ok. 300 tys. zł. 

Gminy wnioskowały też o pie-
niądze na swoje własne drogi, nie 

tylko przejęte w zarząd drogi po-
wiatowe. Także czasem z sukce-
sem:
 gmina Bolimów otrzyma pie-

niądze, w kwocie 65%, na sfinan-
sowanie zakończonej już przebu-
dowy 4,8 km drogi w Ziemiarach, 
kwotowo ma to być 1,75 mln zł  
na potrzebne 2,7 mln. Było to za-
danie dwuletnie, droga jest gotowa 
do odbioru.
 gmina Nieborów otrzyma  

z FDS pieniądze w kwocie 228 
tys. zł – czyli 70% z kwoty 326 
tys. zł, na którą szacuje się war-
tość prac – na remont 730 m drogi  
w Dzierzgówku
 gmina Zduny na drogę od tra-

sy nr 92 do szkoły w Zduńskiej 
Dąbrowie i dalej do drogi powia-
towej, jest to 1,3 km (szacowana 
wartość inwestycji 1,54 mln zł), 
otrzyma dotację 60%, czyli 0,92 
mln. 

Co na liście rezerwowej
Na liście rezerwowej za-

dań gminnych znalazło się kil-
ka wniosków z naszego terenu. 
W sumie lista ta liczy 38 pozy-
cji. Najwyższe miejsce zajmuje 
na niej wniosek miasta Łowicza 
dotyczący przebudowy ul. Mło-
dzieżowej. Łącznie koszt zada-
nia oszacowano na 1.200.000 zł, 
a dotacja, o którą wystąpił sa-
morząd, stanowić miała połowę 
kosztów. 

Na miejscu 22. tejże listy zna-
lazł się wniosek gminy Bolimów 
dotyczący przebudowy drogi  
w Jasionnej. Całkowita wartość 
zadania oszacowana została na 
887.475 zł, gmina starała się o do-
finansowanie 50% tej kwoty. 

Na miejscu 28. znalazł się 
wniosek gminy Łyszkowice  
na remont drogi w Czatolinie. 
Gmina starała się o 60% dota-
cję do kosztów szacowanych na 
196.690 zł. 

Na miejscu 29. jest kolejny 
wniosek z miasta Łowicza. Doty-
czy on przebudowy ul. Kaliskiej  
i Dziewiarskiej za 700.000 zł. Sa-
morząd liczył na 50-procentową 
dotację. 

Ostatni z naszego terenu wnio-
sek jest na 25. pozycji na tej-
że liście. Jest to wniosek gminy 
Kiernozia dotyczący I etapu prze-
budowy drogi gminnej Chruśle 
– Brodne Towarzystwo. Gmina 
oszacowała koszt tej inwestycji na 
449.436 zł, starała się o 70% do-
tację.

Reakcje w gminach
 Gmina Bolimów
Na liście rezerwowej jest wnio-

sek tej gminy o 50% dofinansowa-
nia do budowy drogi z Jasionnej 
w stronę przystanku kolejowego 
i Sierzchowa. Zastępca wójta Pa-
tryk Kołosowski twierdzi, że jeśli 
dofinansowanie nie zostanie przy-

Budowa ronda na ul. 1 Maja w maju 2018 roku. teraz, po dwóch 
latach, można się spodziewać, że prace będą kontynuowane od tego 
miejsca w stronę wiaduktu.
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znane, gmina chyba przełoży to 
przedsięwzięcie na kolejny rok, bo 
samodzielnie nie będzie w stanie 
go sfinansować. Poza tym prze-
budowa tej drogi koliduje z inwe-
stycją kolejową – przebudową linii 
Łowicz – Sochaczew. Z drugiej 
strony wicewójt przewiduje, że 
w połowie roku wiele samorzą-
dów zweryfikuje swoje możliwo-
ści – co może oznaczać szanse dla 
pozycji z listy rezerwowej. Więc 
wszystko się może zdarzyć.

 Gmina Chąśno
– Czekamy teraz na dokumen-

tację od PZDiT, jeżeli tylko bę-
dziemy ją mieli, w ciągu tygodnia 
możemy ogłosić przetarg – mówi 
wójt Dariusz Reczulski. – Nie jest 
to długi odcinek, myślę, że nie po-
winno być obaw o to czy zdążymy 
w tym roku.

 Gmina Kiernozia
Wójt Beata Miazek: – Jestem 

zadowolona z tej decyzji, zadanie 
będziemy realizować. Na dzień 
dzisiejszy brakuje pozostałych 
10%, ale myślę, że wspólnie z po-
wiatem uda się wypracować roz-
wiązanie. Gmina ma też zabezpie-
czone środki na tę inwestycję, ale 
przetarg nie został jeszcze ogło-
szony – skomentowała.

 Gmina Kocierzew
Inwestycja w gminie Kocie-

rzew Płd. jest planowana do zre-
alizowania między czerwcem 
a sierpniem. Gmina otrzyma  
z FDS dotację na drogę z Kocie-
rzewa Płd. do Jeziorka. Jest to 
droga obok Urzędu Gminy, któ-
ra dochodzi w Jeziorku do wy-
remontowanej drogi powiatowej 
Ruszki – Kompina. Prace nie będą 
skomplikowane – planowane jest 
jedynie położenie nowej nakładki 
oraz utwardzenie poboczy. 

Przetarg na realizację zadania 
jest przygotowywany, ogłoszo-
ny zostanie w maju. W budżecie 
gminy zapisane jest na to zada-
nie 200 tys. zł wkładu własnego. 
zmiany zostaną wprowadzone 
gdy wójt Agnieszka Wojda pod-
pisze umowę o przyznanej dotacji. 

Na listach rankingowych Łódz-
kiego Urzędu Wojewódzkiego nie 
ma innego wniosku, o który gmi-
na się starała – dotyczył on dro-
gi pomiędzy Kocierzewem Płd. 
(przy cmentarzu) a Różycami. Tu 
również samorząd planował poło-
żenie nowej warstwy bitumicznej 
oraz utwardzenie poboczy. 

Z kolei z Urzędu Marszałkow-
skiego w Łodzi gmina czeka na 
odpowiedź na temat dotacji na 
wykonanie drogi w Lenartowie. 
Pozostał tam do wykonania od-
cinek 327 m gminnej drogi, po-
łożony na przedłużeniu drogi po-
wiatowej. Ponieważ jest to droga 
dojazdowa do pól, to właśnie z ta-
kiej puli samorząd występował o 
dofinansowanie.

 Gmina Łowicz
– Gmina jest wykonawcą, na-

tomiast wkład własny podzielili-
śmy z PZDiT po połowie – mówi 
Andrzej Barylski, wójt gminy 
Łowicz. – Na razie nie jestem  
w stanie podać przybliżonego ter-
minu prac, musimy to uzgodnić. 
Na pewno nie jest to łatwy rok dla 
samorządów.

 Gmina Nieborów
Wkrótce ogłoszony zostanie 

przetarg na remont drogi o długo-
ści około 1 km w Dzierzgówku, 
na który gmina ma otrzymać do-

tację w wysokości 228 tys. zł. Jest 
to droga gminna o szerokości za-
ledwie 3,5 m, dlatego poza poło-
żeniem na niej nowej nakładki as-
faltowej powstanie tzw. mijanka. 
Poprawione zostaną również po-
bocza, na skrzyżowaniu powsta-
nie nowe oznakowanie. 

Poza inwestycją w ramach Fun-
duszu Dróg Samorządowych, 
gmina czeka na informację na 
temat dotacji, o którą się stara  
w Urzędzie Marszałkowskim na 
drogę dojazdową do pól, którą 
chce wykorzystać na wykonanie 
remontu ul. Ruda w Bednarach, 
która ma długość około 1 km. 

Jednocześnie przygotowywana 
jest inwestycja, która planowana 
jest do realizacji w 2021 r. (choć 
ostateczna decyzja w tej sprawie 
jeszcze nie zapadła) – przebu-
dowa ul. Szkolnej w Bednarach. 
Ma ona długość około 1 km, ale 
w tym przypadku przygotowanie 
inwestycji jest bardziej skompli-
kowane, ponieważ planowane jest 
poszerzenie tej ulicy, na odcinku 
około 50 m, ma ona mieć wyty-
czony inny niż dotąd przebieg.  
Na ulicy jest też przepust. Jeśli bę-
dzie możliwość pozyskania dota-
cji na tą budowę, gmina będzie się 
o nią starała. 

Kolejną przygotowywaną inwe-
stycją na przyszłość, której koszt 
liczony będzie w milionach zło-
tych, jest droga dojazdowa do tere-
nów inwestycyjnych w Dzierzgo-
wie. Sama dokumentacja to koszt 
rzędu 300 tys. zł. 

 Gmina Sanniki
Urząd Miasta i Gminy Sanniki 

starał się o dofinansowanie z FDS 
w sprawie dwóch dróg gminnych. 
Pierwsza z nich polega na bu-
dowie drogi gminnej w miejsco-
wości Brzezia na odcinku 1 km. 
Byłby to IV, ostatni etap inwesty-
cji. Druga inwestycja związana 
była natomiast z remontem dro-
gi w miejscowości Nowy Barcik 
o długości 3,6 km. Po ogłoszeniu 
decyzji wiemy już, ze pierwsza  
z wymienionych inwestycji zosta-
ła zakwalifikowana na listę rezer-
wową i znajduję się na 21. miejscu. 

Urząd Miasta i Gminy Sanni-
ki wnioskował o dofinansowanie  
w kwocie 1.317.681 mln zł, co sta-
nowiłoby kwotę 70% dofinan-
sowania. Wniosek dotyczący re-
montu drogi w Nowym Barciku 
zdobył zbyt mało punktów i nie 
znalazł się na żadnej liście. 

 Gmina Zduny
Wójt gminy Zduny Krzysz-

tof Skowroński powiedział nam,  
że zastanawia się czy na oba zada-
nia drogowe ogłaszać dwa przetar-
gi, czy jeden. 

W poniedziałek 27 kwiet-
nia, gdy z nim rozmawialiśmy,  
w Urzędzie Gminy w Zdunach 
nie było jeszcze dokumentacji 
projektowej na realizację zadania 
na drodze powiatowej, którą miał 
przekazać PZDiT i gmina kom-
pletowała dokumentację potrzeb-
ną do realizacji inwestycji na swo-
jej drodze. 

– Występowaliśmy o więcej, 
ale jesteśmy zadowoleni, że gmi-
na otrzymała te dotacje. Szczegól-
nie zależało mi na wniosku gmin-
nym, ponieważ na terenie szkoły 
w Zduńskiej Dąbrowie dobiega 
końca duża inwestycja i dobra dro-
ga do szkoły to będzie wizytówka 
gminy – mówi wójt. 

Ta inwestycja polegać będzie na 
położeniu nowej nakładki na 750 
m pomiędzy droga krajową nr 92 
a szkołą. Utwardzone zostaną po-
bocza tej drogi, powstanie oświe-
tlenie, pas zieleni oraz ścieżka ro-
werowa (po lewej stronie jadąc od 
DK 92), ustawione zostaną 2-3 
ławki. Wójt zapewnia, że rosnące 
przy drodze dorodne dęby pozo-
staną, jeśli będzie potrzeba, usu-
nięte zostaną tylko niektóre mniej-
sze samosiejki. 

Drugi odcinek w ramach tego 
zadania to droga o długości 560 
m, od szkoły w prawo, w kierun-
ku drogi powiatowej łączącej Bo-
gorię Dolną z DK 92. Tutaj, poza 
nową warstwą asfaltową, plano-
wane jest wyrównanie poboczy 
oraz wykonanie z jednej strony 
pobocza utwardzonego kostką. 

ww
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Powiat łowicki | utrzymanie dróg

Pracownicy podzieleni 
na dwie ekipy 
Ekipa pracowników 
Powiatowego Zarządu 
Dróg i Transportu  
w Łowiczu, zajmująca się 
bieżącymi pracami  
na drogach,  
w czasie epidemii,  
dla bezpieczeństwa, 
została podzielona  
na dwie grupy robocze, 
pracujące odrębnie.

Każda z nich liczy 6 pracowni-
ków. Zajmują się uzupełnianiem 
ubytków w nawierzchni masą  
na zimno, sprzątaniem poboczy  
i przydrożnych rowów, usuwaniem 
zakrzaczeń oraz wykaszaniem  
i odmulaniem rowów. Ostatnio 
pracowały głównie w Złakowie 
Kościelnym i w Łowiczu. 

– Przez duże inwestycje na dro-
gach powiatowych stan naszych 
dróg znacznie się poprawił i ubyt-
ków jest mniej – mówi Anna Ga-

jek-Sarwa, dyrektor PZDiT. Dla-
tego też nie ma kompleksowego 
łatania dziur w drogach powiato-
wych – kiedyś przeprowadzanego 
o tej porze roku. 

Widoczną zmianą na drogach 
powiatowych było natomiast przy-
cięcie drzew, które PZDiT zalecił 
firmie Daneptil z Głowna, ponie-
waż roboty trzeba było przepro-
wadzić z podnośnika. W marcu 
prace prowadzone były na 7-kilo-
metrowym odcinku drogi Złaków 
Kościelny – Retki – Zduny, prze-
prowadzono tam pielęgnację oko-
ło 300 drzew. Koszt prac wyniósł 
18 tys. zł. Przycięcie było koniecz-
ne, ponieważ o rozrośnięte korony 
zawadzały przejeżdżające maszy-
ny rolnicze lub samochody cię-
żarowe. W kwietniu prowadzona 
była przycinka drzew przy ul. Ar-
mii Krajowej w Łowiczu. W I eta-
pie przycięto 40 drzew, w II etapie 
planowane było przycięcie kolej-
nych 20, ale że wegetacja już ru-
szyła, dokończenie prac przesu-
nięto na jesień.  mwk

szczególnie zależało 
mi na wniosku 
gminnym, ponieważ  
na terenie szkoły  
w zduńskiej Dąbrowie 
dobiega końca duża 
inwestycja i dobra 
droga do szkoły  
to będzie wizytówka 
gminy.

Krzysztof Skowroński  
wójt gminy Zduny

Drzewa przy ul. Armii Krajowej w Łowiczu już po przycince. 
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Gmina Nieborów | termomodernizacja szkół

2,5 mln zł dla szkół
– W ciągu dwóch latach zrobimy kompleksową 
termomodernizację czterech szkół. Poprawi się ich 
estetyka, a utrzymanie budynków będzie tańsze, 
ponieważ mniej zapłacimy za prąd i ogrzewanie  
– mówi wójt gminy Nieborów Jarosław Papuga. 

27 kwietnia rozpoczęła się bo-
wiem termomodernizacja budyn-
ku Szkoły Podstawowej w Beł-
chowie, na którą gmina otrzymała 
dotację w wysokości około 400 
tys. zł z Wojewódzkiego Fundu-
szu Ochrony Środowiska i Go-

spodarki Wodnej w Łodzi. Kilka 
dni później samorząd otrzymał 
informację o przyznanej dotacji 
z Regionalnego Programu Ope-
racyjnego na termomoderniza-
cję trzech szkół: w Nieborowie, 
Bednarach i Bobrownikach. Bę-

dzie to inwestycja dwuletnia, któ-
rej łączny koszt szacowany jest na 
3,7 mln zł, przy czym przyznana 
dotacja wynieść ma 2 mln 550 
tys. zł. Prace w Nieborowie zosta-
ną przeprowadzone w tym roku,  
w Bednarach i Bobrownikach  
– w 2021 roku. 

W przypadku każdej z placó-
wek obejmą one wymianę okien, 
ocieplenie ścian zewnętrznych 
i stropów, wymianę całej insta-
lacji centralnego ogrzewania 
oraz montaż paneli fotowoltaicz-

nych. Gmina przygotowuje prze-
targ na prace w szkołach. Na ra-
zie nie wiadomo kiedy zostanie 

on ogłoszony. Brane pod uwa-
gę jest przeprowadzenie jednego 
przetargu na roboty we wszyst-

kich szkołach. Prace w Bełcho-
wie prowadzi firma Instal Bud 
Krzysztofa Rosiak z okolic Ko-
luszek, która została wyłoniona  
w przetargu przeprowadzonym 
jeszcze w grudniu ubiegłego roku. 
Prowadzeniu robót sprzyja fakt, 
że w budynku nie ma obecnie 
uczniów. Wartość umowy opie-
wa na 799.500 zł. Poza termomo-
dernizacją budynku, inwestycja 
obejmuje tutaj również wymia-
nę pokrycia dachu – będzie nim 
blachodachówka. Szkoła, ogrze-
wana dotąd węglem, będzie mia-
ła nowoczesną kotłownię zasilaną 
gazem, który będzie przechowy-
wany w dwóch zbiornikach pod-
ziemnych. Termin zakończenia 
robót ustalono na 25 sierpnia br. 
 mwk

Łowicz | biblioteki podczas epidemii

Czytelnik znów może wypożyczyć książkę
Od 4 maja w życie wszedł II etap luzowania 
obostrzeń epidemicznych, który pozwala  
m.in. na otwarcie bibliotek, które są zamknięte  
dla czytelników od 12 marca. Ministerstwo 
Rozwoju przygotowało instrukcje, które pozwolą 
na ich bezpieczne funkcjonowanie w czasie 
pandemii. Obecnie w łowickich bibliotekach 
pracownicy wdrażają te zasady i przygotowują się 
na nadejście czytelników. 

Biblioteka Miejska im. 
A.K. Cebrowskiego 
Jak powiedziała nam Marzena 

Kozanecka-Zwierz, zastępca dy-
rektora, otwarcie planowane jest 
na poniedziałek 11 maja. W bu-
dynku w Alejach Sienkiewicza 
czytelnicy będą mogli skorzystać 
zarówno z działu dla dzieci, jak  
i dla dorosłych, natomiast w filii 
biblioteki przy ul. Zduńskiej bę-
dzie można jedynie zwrócić książ-
ki, gdyż planowana jest jej likwi-
dacja, co nastąpi prawdopodobnie 
w maju. Aby ograniczyć kontakt 

do minimum, sugerowana jest re-
zerwacja wybranych pozycji przez 
internet lub telefonicznie, choć 
książki będzie można wypoży-
czyć również na miejscu. 

Czytelnik nie będzie miał na-
tomiast dostępu do półek biblio-
tecznych, a tytuły będą podawane 
przez pracowników, przy przygo-
towanym stanowisku do wypoży-
czeń – wcześniej czytelnik miał 
wolny dostęp do regałów. 

Oddawane książki podlegać 
będą kwarantannie przez mini-
mum 3 dni. Obowiązkowo obo-

wiązywać będą maseczki, a oso-
by, które będą przychodziły do 
biblioteki, będą mogły odkazić 
ręce. 

W czasie trwania obostrzeń, 
kiedy placówka była zamknięta, 
nie można było wypożyczyć ksią-
żek w wersji online. Pracownicy 
udzielali natomiast informacji na 
temat tego, w jaki sposób można 
korzystać z ogólnopolskich zaso-
bów cyfrowych. – Informowali-
śmy o tym, z jakich narzędzi moż-
na korzystać, by zdobyć książkę 
w wersji elektronicznej. Czytelni-
cy kontaktowali się z nami, pyta-
li nas też kiedy biblioteka zostanie 
otworzona – poinformowała nas 
Dorota Pieczkowicz, pracownik 
biblioteki. 

Powiatowa Biblioteka 
Publiczna w Łowiczu
Otwarcie Biblioteki Powiatowej 

w Łowiczu planowane jest wstęp-
nie na 7 maja. 

– Na pewno czytelnicy nie będą 
mieli wolnego dostępu do półek, 
wszystkie powierzchnie będą de-

zynfekowane, czytelnicy nie wej-
dą do środka i będą przyjmowani 
przed wejściem do holu biblioteki, 
oddane książki poddane zostaną 
kwarantannie – tłumaczy dyrektor 
Renata Frączek. 

W czasie gdy biblioteka była 
zamknięta, wielu czytelników 
często kontaktowało się telefo-
nicznie i pytało o to w jaki spo-
sób mogą oddać książki i kiedy 
będzie można wypożyczyć nowe 
tytuły. Pracownicy biblioteki su-
gerowali też portale, które po-
zwalają na darmowe skorzystanie  
z cyfrowych zasobów książek.  
W tym celu wykorzystywano fan-
page w serwisie Facebook, gdzie 
zamieszczano odnośniki do takich 
platform jak Polona.pl – cyfrowa 
biblioteka rozwijana przez Biblio-
tekę Narodową, wolnelektury.pl  
– dostęp do 5575 darmowych ebo-
oków i audiobooków. 

Biblioteka 
Pedagogiczna
Przyjęcie czytelników nastąpi 

prawdopodobnie 11 maja. – Cze-

kamy na szybę z pleksi, która zo-
stanie zamontowana na blacie, or-
ganizujemy bezpieczną przestrzeń 
dla czytelnika oznaczoną taśma-
mi, mamy płyny dezynfekcyjne. 
Chcemy żeby zarówno czytelni-
cy, jak i pracownicy, czuli się bez-
piecznie – informuje nas kierow-
nik Jolanta Pokorska. 

Pracownicy wyznaczyli rów-
nież miejsce przy wejściu, w któ-
rym czytelnik będzie odkładał 
wypożyczone wcześniej książki, 
by te mogły przejść obowiązkową 
kwarantannę. 

W Bibliotece Pedagogicznej 
istnieje także możliwość wypo-
życzenia książek w wersji cyfro-
wej, dzięki platformie IBUK Li-
bra. Chcąc wypożyczyć książkę 
należy wejść na stronę www.li-
bra.ibuk.pl, a następnie zalogować 
się na konto myIBUK. Z katalogu 
książek wybiera się pozycję, któ-
ra nas interesuje, a następny krok 
polega na skontaktowaniu się z bi-
blioteką drogą elektroniczną lub 
telefoniczną, by otrzymać specjal-
ny kod PIN, który odblokowuje 

ebooka. Tytuły wypożyczane są 
tylko dla czytelników biblioteki, 
jeśli ta posiada je w swojej ofercie. 

– W czasie epidemii czytel-
nicy korzystają z naszych elek-
tronicznych zasobów. Zaintere-
sowanie jest większe niż przed 
epidemią, gdzie preferowano bar-
dziej dostęp fizyczny – komentuje 
kierownik filii Jolanta Pokorska. 
– W ostatnim czasie z tej możli-
wości korzystają głównie studen-
ci, dużą popularnością cieszą się 
pozycje dotyczące metodologii 
pisania prac magisterskich i li-
cencjackich. mz

Placówka była 
zamknięta, nie można 
było wypożyczyć 
książek w wersji online. 
Pracownicy udzielali 
natomiast informacji 
na temat tego, w jaki 
sposób można korzystać 
z ogólnopolskich 
zasobów cyfrowych.

Prace przy ocieplaniu fundamentów szkoły Podstawowej w bełchowie. 
ta inwestycja będzie dofinansowana w 50% przez WfoŚiGW. 
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Łowicz | Powiat zrezygnował z informacji turystycznej

Jaka pomoc dla turysty
Władze powiatu 
łowickiego zrezygnowały 
z prowadzenia Informacji 
Turystycznej na Starym 
Rynku 17, przy narożniku 
ul. Pijarskiej. Dwie osoby 
zatrudnione tam dotychczas 
otrzymały propozycję pracy 
w innych powiatowych 
jednostkach. 

Na ubiegłotygodniowej sesji 
Rady Powiatu Łowickiego staro-
sta Marcin Kosiorek wspomniał 

o tym, że w zakresie informa-
cji turystycznej miasto Łowicz  
i gmina Nieborów nie podjęły  
z powiatem wspólnych działań. 
Zainteresował się tym radny Kry-
stian Cipiński, który przyznał,  
że rozumie, iż obecnie jest trud-
ny czas dla turystyki, ale przecież 
przyjdzie moment, że wszystko 
wróci do normalności i trzeba bę-
dzie realizować misję wspierania 
turystyki. Starosta Marcin Kosio-
rek precyzował, że były prowa-
dzone rozmowy z miastem, ale 
wymiany pism nie było, współ-
praca jest trudna. 

Miejska informacja 
pozostaje 
Turyści, którzy, miejmy nadzie-

ję, niedługo odwiedzać będą Ło-
wicz i okolice – nie pozostaną jed-
nak pozostawieni sami sobie, bo 
Informację Turystyczną prowa-
dzi Urząd Miejski. Mieści się ona 
również na Starym Rynku, tyle 
że pod nr 3. Na co dzień turystów 
obsługują pracownicy Wydziału 
Kultury, Sportu i Turystyki, któ-
rzy mają do dyspozycji mapy, fol-
dery i inne materiały. 

Od czerwca do września w IT 
wprowadzane są dyżury weeken-

dowe. Urząd Miejski do ich pro-
wadzenia zatrudniał w ostatnich 
latach na umowę-zlecenie stu-
dentkę, która zna język angiel-
ski i niemiecki. Dyżurowała ona 
w punkcie w soboty i niedziele w 
godz. 10.00-18.00. Dyżury takie 
w ubiegłych latach dodatkowo 
uruchamiane były podczas week-
endu majowego. 

W tym roku dyżury powinny 
wrócić od lipca. Od lipca (a nie od 
czerwca) można się również spo-
dziewać inauguracji niedzielnych 
spacerów z przewodnikiem PTTK 
oraz weekendowych warsztatów  
z twórcami ludowymi w mini 
skansenie przy muzeum. Gdy za-
padnie decyzja, kiedy one ruszą  
– poinformujemy o tym.  mwk  

Łowicz | zsP nr 1. Pod patronatem moN?

Klasa dla mechaników lotnictwa?
Rada Powiatu Łowickiego na sesji 29 kwietnia podjęła intencyjną uchwałę  
w sprawie powstania oddziału przygotowania wojskowego w Technikum nr 1  
w Łowiczu – czyli ZSP Nr 1 im. 10 Pułku Piechoty. Klasa taka miałaby powstać 
już od 1 września tego roku, pod patronatem Ministerstwa Obrony Narodowej. 
Kształcenie w niej trwałoby 5 lat. Czy powstanie – nie jest przesądzone.

Starosta Marcin Kosiorek 
wyjaśniał radnym, że trwa do-
pełnianie formalności, aby  
w szkole powstał nowy kieru-
nek – technik mechanik lotnic-
twa. Kształcenie odbywałoby 
się pod kątem lotnictwa woj-
skowego, stąd starania o zgodę 
MON. Praktyki odbywałby się 
w Wojskowych Zakładach Lot-
niczych. 

Ponieważ padły też pyta-
nia o to, czy powiat rezygnuje 

z klas mundurowych w II Li-
ceum Ogólnokształcącym, sta-
rosta przyznał, że licea bronią 
się przed klasami mundurowy-
mi. Powstanie oddziału przygo-
towania wojskowego w ZSP nr 
1 potrzebne jest po to, aby po-
wstał tam kierunek technik me-
chanik lotnictwa. 

– Patronem szkoły jest 10 
Pułk Piechoty, sztandar jest pro-
wadzony w mundurach i są tam 
Dziesiątacy, więc naturalnym 

jest robienie tego rodzaju pro-
filu w tej szkole. Nie będzie to 
mundurówka dla mundurów  
– jak to trochę funkcjonuje w II 
LO – ale klasa, która ma kształ-
cić wojskowych mechaników 
lotnictwa – mówił starosta.

To jest nadal liceum
W II LO im. Mikołaja Ko-

pernika zakończyła właśnie 
naukę jedna klasa munduro-
wa, której absolwenci wkrótce 

przystąpią do matury. Na po-
ziomie klas II są dwa oddzia-
ły, nie ma klasy I. Klasy mun-
durowej nie ma w tegorocznej 
ofercie „Medyka”. Dyrektor 
szkoły Agnieszka Ruta-Kuciń-
ska przyznała, że faktycznie 
broniła się przed klasami mun-
durowymi i przekonała o tym 
władze powiatu. Z obserwacji 
i doświadczenia wynika, że do 
tych klas trafia młodzież, któ-
ra nie wie czy wybrać liceum, 
czy technikum. Podczas rekru-
tacji często mają znacznie mniej 
punktów niż kandydaci do in-
nych klas. 

W toku nauki mają mniejsze 
możliwości wybierania przed-
miotów, które będą realizować 
na poziomie rozszerzonym, po-
nieważ zamiast tych zajęć mają 
przedmioty kierunkowe. To 
ogranicza możliwość wyboru 

dalszego kształcenia, a jedno-
cześnie ukończenie klasy mun-
durowej w liceum nie daje im 
żadnych punktów przy rekruta-
cji na mundurowe studia. Mun-
durowe uczelnie wyższe wy-
bierają tylko pojedyncze osoby. 
Dla powiatu klasa mundurowa 
oznacza wyższe koszty, ponie-
waż wspomniane przedmioty 
kierunkowe oznaczają, że do 
każdej klasy potrzebnych jest 
dodatkowo 4 nauczycieli, np. 
do prowadzenia zajęć ze spor-
tów walki, które muszą się od-
bywać w grupach. 

Agnieszka Ruta-Kucińska 
podkreśla, że „Kopernik” chce 
być typowym liceum, dlatego 
w roku szkolnym 2020/2021 
planowane jest utworzenie klas 
o profilu: medycznym, huma-
nistycznym i matematycznym. 
 mwk 

Łowicz | z sesji powiatu

Rada Muzeum 
powołana

Rada Powiatu Łowickiego na sesji 29 kwiet-
nia powołała nową Radę Muzeum w Łowiczu 
– organ doradczo-opinujący, którego kompe-
tencje wynikają z ustawy. Kadencja poprzed-
niej Rady Muzeum kończy się w tym roku. 
Nowa została wybrana na latach 2020-2024. 

W jej skład weszli: starosta łowicki Marcin 
Kosiorek i Marek Wojtylak – jako przedstawi-
ciele powiatu łowickiego, burmistrz Krzysztof 
Kaliński – jako przedstawiciel Łowicza, Ta-
deusz Żaczek – jako reprezentant Łowickiego 
Towarzystwa Przyjaciół Nauk, Barbara Rze-
czycka ze Stowarzyszenia Muzealników Pol-
skich oddział mazowiecki, Robert Starzyński 
ze Stowarzyszenia Muzealników Polskich od-
dział łódzki, Zbigniew Skuza ze Stowarzysze-
nia Muzeów na Wolnym Powietrzu oraz An-
drzej Cichy z Muzeum w Łowiczu.  mwk 

W prowadzonym przez Urząd Miejski w Łowiczu punkcie  
Informacji Turystycznej materiały już czekają na turystów,  
którzy – miejmy nadzieję – niedługo będą odwiedzać nasze maisto. 
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Punkt zapalny
Łowicz | Dziwne telefony

Nie daj się oszukać
– Na domowy telefon zadzwonił ktoś, kto przedstawił się  
jako pracownik poczty. Twierdził, że na poczcie są do odbioru 
nasze przesyłki z ZUS oraz z banku, które krążą między tymi 
instytucjami a pocztą. Głos prosił, aby podać nasz adres,  
żeby je nam dostarczyć – historię być może nowej metody 
oszustwa opowiedziała nam 29 kwietnia mieszkanka Łowicza. 

Zdarzenie miało miejsce tydzień 
wcześniej. Poranny telefon odebrała 
mama naszej rozmówczyni. Gdy jej 
córka zorientowała się, że ktoś pyta  
o dane, wzięła od starszej pani telefon  
i zapytała o co chodzi. Głos w słuchaw-
ce stanowczo domagał się podania ad-
resu. Gdy kobieta próbowała tłuma-
czyć, że korespondencja z ZUS i banku 
do nich dociera, więc nie jest to moż-
liwe, rzekoma pracownica poczty wy-
kazała zniecierpliwienie. – Naskoczyła 
na mnie, mówiąc: Co pani szkodzi ad-
res podać?! 

Kobieta nie dała wiary temu, co 
mówiła dzwoniąca do jej domu oso-
ba, mimo to postanowiła w banku oraz  
w ZUS sprawdzić czy bezskutecz-
nie próbowano wysłać do niej jakąś 
korespondencję. Zarówno w banku,  
jak i w ZUS zaprzeczono. 

Tego samego dnia po południu za-
dzwonił mężczyzna, która podał się za 

policjanta. Kobieta odebrała, oznaj-
miając, że ona też ma syna policjanta. 
Dzwoniący żachnął się i zapytał czy 
jest on teraz w domu, kobieta przy-
znała szczerze, że nie. 

Początkowo telefon wydawał się 
wiarygodny, ponieważ mężczyzna 
podał swoje imię i nazwisko, a nawet 
numer legitymacji służbowej i prosił 
o zapisanie go. Wyjaśnił, że policja 
prowadzi postępowanie w celu roz-
pracowania szajki oszustów i prosił 
o pomoc. Dodał przy tym, że telefon 
domowy kobiety może być na podsłu-
chu (telefon komórkowy też), dlatego 
on prosi, aby ona zweryfikowała jego 
tożsamość, wybierając numer na po-
licję 997. 

Gdy oznajmił, że musi to zrobić  
w momencie, gdy on policzy do 
trzech, kobietę ogarnął pusty śmiech, 
którego nie byłaby w stanie powstrzy-
mać, więc postanowiła się rozłączyć. 

– O co chodziło w tym oszustwie – 
nie wiem. Czy nastąpiłoby jakieś prze-
kierowanie, przez które straciłabym 
pieniądze, czy tylko ktoś inny konty-
nuowałby rozmowę, aby potwierdzić, 
że rozmawiam z policjantem? – zasta-
nawia się w rozmowie z nami kobieta. 
Sprawa wydała się jej bardzo podejrza-
na, dlatego postanowiła zgłosić ją na 
policję i powiadomić naszych czytel-
ników. 

Jak się dowiedziała, nie ma w Ło-
wiczu ani w Skierniewicach policjanta  
o takim nazwisku, jakie podał dzwo-
niący do niej mężczyzna. Nikt w tych 
komendach nie ma takiego numeru 
legitymacji, jaki jej podano. Kobie-
ta wie też, że policja nie posługuje się 
już numerem 997, ale jest on mocno 
utrwalony w świadomości Polaków, co 
oszuści mogą próbować wykorzystać.  
Jak? – tego nie wie. 

Policja zawsze ostrzega, aby nie po-
dawać przez telefon żadnych swoich 
danych (typu imię i nazwisko, adres, 
numer PESEL itp.), bo nie wiadomo, 
w jaki sposób i przez kogo mogą zo-
stać one wykorzystane. Nasza czytel-
niczka była czujna, może również dla-
tego, że ma syna policjanta. Innym też 
radzi czujność.  mwk

Ochrona konsumenta | Wyciek danych osobowych

Kupujesz energię od Fortum?  
Zapytaj o bezpieczeństwo danych
Powiatowa Rzecznik Konsumenta  
Agnieszka Kopczyńska informuje, że między  
12 a 16 kwietnia doszło do wycieku danych 
osobowych klientów spółki Fortum Marketing  
and Sales Polska S.A., zajmującej się m.in. 
dystrybucją energii elektrycznej. Naraża to  
klientów na niebezpieczeństwo nieuprawnionego 
wykorzystania ich danych.

Agnieszka Kopczyńska 
wyjaśnia, że jest to problem 
skali ogólnopolskiej, ale na 
pewno może dotyczyć także 
mieszkańców Łowicza i oko-
lic. – Akwizytorzy tej spółki 
prowadzili na naszym terenie 
bardzo aktywną kampanię, 
dlatego spodziewamy się, że 
również tutaj mogą się znaj-
dować osoby pokrzywdzone 
przez wyciek danych – mó-
wiła w rozmowie z NŁ.

Kwestię tego, w jaki spo-
sób dane odbiorców ener-
gii z całej Polski wyciekły  
z bazy danych firmy, wyja-
śnia już Prokuratura Okręgo-
wa w Gdańsku oraz wydział 
walki z cyberprzestępczością 

tamtejszej KWP, na razie nie 
wiadomo czy dane zostały 
wykradzione w ataku haker-
skim, czy też stoi za tym ktoś 
związany ze spółką.

Naruszenie bezpieczeń-
stwa dotyczyć może da-
nych zawartych w umowach 
sprzedaży energii elektrycz-
nej i paliwa gazowego. Obej-
mują one między innymi 
imię, nazwisko, adres, nr tele-
fonu, PESEL i/lub numer do-
wodu osobistego. Naruszenie 
bezpieczeństwa nie dotyczy 
dokumentów, a samej bazy 
danych.

Aby zweryfikować do-
kładnie, czy dane konkretnej 
osoby zostały narażone i ja-

kich kategorii danych osobo-
wych ewentualny wyciek do-
tyczy, Fortum Marketing and 
Sales Polska SA uruchomi-
ła specjalny nr telefonu: 690 
678 130 dedykowany klien-
tom, którzy chcą uzyskać in-
formacje w sprawie narusze-
nia bezpieczeństwa danych. 
Możliwy jest również kon-
takt z infolinią (122 100 000) 
oraz składanie zapytań za po-
średnictwem formularza kon-
taktowego na stronie spółki. 

W celu zapobieżenia wy-
korzystania danych każdy  
z pokrzywdzonych ma prawo 
złożyć wniosek o unieważ-
nienie dowodu osobistego  
i wyrobienie nowego. Moż-
na również dokonać zastrze-
żenia dowodu osobistego  
w najbliższym oddziale ban-
ku (zastrzeżenie będzie wi-
doczne przez każdy bank).

Ostrzeżenie dla klientów, 
wraz z przeprosinami, za-
mieściła też  na swojej witry-
nie internetowej spółka For-
tum.  tm

REKLama
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Sąd Rejonowy | ten wyrok jednak zapadł

Rodzinna tragedia pod Patokami
Musiał minąć prawie rok od wypadku, 
w którym na szosie 92 pod Patokami zginął 
22-letni Karol S., by sąd wydał wyrok 
skazujący sprawcę. Winnym jest Tomasz, 
rodzony brat zmarłego. 

Trudno powiedzieć czy w tej 
historii bardziej pochylać się trze-
ba nad tragedią matki, czy wska-
zywać na ludzką głupotę i przed 
taką ostrzegać, czy wreszcie po-
dziwiać sprawność techniki do-
chodzeniowej. 

Matka 
Urodziła piątkę dzieci: naj-

pierw córkę, potem czterech sy-
nów. Mąż pił, miała z nim cięż-
ko, leczyła się. Zmarł prawie pięć 
lat temu. Ma niespełna 900 zło-
tych emerytury, mieszka w domu 
w powiecie sochaczewskim, tuż 
przy szosie z Łowicza do Socha-

czewa. Dwaj najmłodsi syno-
wie czasem wspomagali ją dając 
200-300 złotych. W niedzielę 14 
kwietnia ubiegłego roku starsze-
go z tej młodszej dwójki, Tomka, 
obudziła na obiad, bo poprzednie-
go dnia ostro imprezował, wrócił 
nad ranem. Kilka godzin później 
wsiadł, wraz z najmłodszym bra-
tem Karolem, do Golfa, którego 
dla niego kupił i wyjechali w stro-
nę Łowicza. 

Wieczorem dowiedziała się, że 
mieli wypadek i Karol nie przeżył. 
W śledztwie Tomek twierdził, że 
prowadził ten, który zginął. Czy 
mu wierzyła? Tomasz miał ciągle 
status świadka, poszedł do pra-
cy w tartaku, sprawa się ciągnę-
ła. Gdy go aresztowano i przed-
stawiono zarzuty, otrzymała status 
pokrzywdzonej. Nie chciała jed-
nak występować jako oskarżyciel 

posiłkowy. Nie chciała też być na 
sali podczas przesłuchania syna 
na rozprawie przed sądem w Ło-
wiczu 3 kwietnia. Nie sprzeciwiła 
się, by Tomasz poddał się dobro-
wolnie karze. – Nie mam pretensji 
do syna – oświadczyła. – Muszę 
dać sobie jakoś radę...

Głupota
Brat prosił, by zawiózł go na 

spotkanie z koleżanką „na Kom-
pinę”, na teren nieczynnnej stacji 
benzynowej. W pierwszych ze-
znaniach Tomek stwierdził, że się 
opierał, bo wiedział ile wypił i bał 
się, że jeszcze nie wytrzeźwiał. 
Ale po kilku godzinach pojechali. 
Nie miał prawa jazdy, bo gdy kilka 
lat wcześniej za trzecim razem ob-
lał testy – odpuścił sobie. Ale Golf 
był „na niego”. Badanie trzeźwo-
ści po wypadku wykazało 0,94 
mg/l alkoholu w wydychanym po-
wietrzu, drugie badanie 1,44 pro-
mila alkoholu we krwi, trzecie 
– 1,20 promila. W trakcie śledztwa 
wyszło na jaw, że w 2014 roku był 
już karany za jazdę po pijanemu 
motorowerem. 

Prawa jazdy nie miał też Karol, 
był dopiero w trakcie kursu. Też 
wsiadając do samochodu był pija-
ny, po sekcji zwłok biegły stwier-
dził, że w chwili wypadku, czyli 
około godziny 18.20, był „znacz-
nie nietrzeźwy, w fazie elimina-
cji alkoholu z organizmu”. Wsia-
dając do samochodu żaden z nich 
nie zapiął pasów bezpieczeństwa. 

Do Kompiny mieli tylko kil-
ka kilometrów. Szosa była sucha, 
pogoda słoneczna, bieżnik w opo-
nach zdarty, ale poza tym samo-
chód sprawny. Jechali z prędko-
ścią oszacowaną przez biegłego 
na 135 km/h, zaczęli wyprzedzać 
osobowego Mercedesa – i wtedy 
kierujący stracił panowanie nad 
pojazdem, Golf przez moment 
szorował po lewym pasie prosto-
padle do kierunku jazdy, po czym 
zaczął rolować – biegły ustalił, 
że zaliczył co najmniej trzy obroty 
wzdłuż własnej osi. Ciało Karola 
zostało wyrzucone przez przednią 
boczną szybę, ratownicy przybyli 
na miejsce próbowali go reanimo-
wać – bez skutku. Tomasza wy-
dobyto z wraku, zawieziono do 

szpitala w Sochaczewie, po czym 
zwolniono – nie potrzebował po-
mocy.

Biegły
Tomasz S. po wypadku twier-

dził, że kierującym był jego brat. 
Zeznał, że miał świadomość, 
iż Karol nie ma uprawnień do kie-
rowania, ale pozwolił mu usiąść 
za kierownicą, sam nie wie dla-
czego. Świadkowie – kierowca 
i pasażer wyprzedzanego Merce-
desa – nie byli w stanie stwierdzić 
kto kierował.

Dwa dni po wypadku proku-
rator Jan Snopkiewicz wszczął 
śledztwo i postanowił zasięgnąć 
opinii biegłego lekarza medycy-
ny sądowej co do przyczyn śmier-
ci oraz biegłego z zakresu ruchu 
drogowego co do przyczyn wy-
padku. Pierwsza opinia nadeszła 
szybko: przyczyną śmierci Karo-
la były rozległe obrażenia czasz-
kowo-mózgowe. Na drugą opinię, 
tłumaczącego się ogromną ilością 
zleceń biegłego z Łodzi, prokura-
tor czekał wiele miesięcy, przedłu-
żając kilka razy termin jej sporzą-
dzenia, ostatecznie na 31 stycznia 
2020 roku. 

Zestawienie dwóch opinii było 
kluczowe dla ustalenia prawdy. 
Biegły stwierdził, że na skutek ro-
lowania pojazdu, górna część nad-
wozia w rejonie dachu i słupka 
przedniego po prawej stronie zo-
stała tak zdeformowana, że skut-
kowała zmniejszeniem przestrzeni 
pasażera. Na rysunkach pokazał, 
gdzie normalnie znajdowała się 
głowa pasażera i jak w to miej-

sce został wgnieciony dach. Kon-
kludował, że osoba znajdująca się 
na przednim fotelu pasażera była 
narażona na urazy głowy w stop-
niu znacznie większym niż kie-
rujący pojazdem – a urazy głowy 
stwierdzono u denata. Napisał, 
że obrażenia głowy Karola S. 
i odcinka szyjnego kręgosłupa na-
stąpiły w trakcie uderzenia przed-
nią prawą stroną dachu pojazdu 
o podłoże, na końcu pierwszego 
obrotu. Stwierdził, że siła odśrod-
kowa wyrzuciła ciało pasażera 
przez boczne okno z prawej strony 
i znalazł na ciele Karola i na oknie 
ślady o tym świadczące. 

Opinia ma datę 24 stycznia, 
29 stycznia prokurator Snopkie-
wicz nakazał zatrzymanie To-
masza S.. Do zatrzymania doszło 
w jego miejscu pracy 11 lutego, 
przedstawiono mu zarzut spo-
wodowania wypadku ze skut-
kiem śmiertelnym, w stanie nie-
trzeźwości. Już jako podejrzany 
został przesłuchany 12 lutego. 
Przyznał się do zarzucanego mu 
czynu. – Wcześniej zeznawałem, 
że to brat kierował, a to niepraw-
da – oświadczył. 

wyrok
Wszystkie rozprawy w łowic-

kim sądzie są od 20 marca odwo-
łane – z wyjątkiem należących do 
spraw pilnych – i za taką uznano 
ten przypadek. Na sali Tomasz 
S. zaproponował, że dobrowolnie 
podda się karze w wymiarze 5 lat 
pozbawienia wolności. Prokurator 
na to przystał, sąd wydał wyrok, 
uznając, że okoliczności i wina 
oskarżonego nie budzą wątpliwo-
ści. Wyrok obejmuje też dożywot-
ni zakaz prowadzenia pojazdów. 
Jest już prawomocny.

Matka dostanie 2 tysiące zło-
tych tytułem nawiązki zasądzonej 
od skazanego. Od syna. 

REKLama

REKLama

Z sali sądowej

wOJCIeCH 
wALIGÓRSKI

wojciech.waligorski@lowiczanin.info
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Edukacja
Łowicz | Koniec roku maturzystów

Inaczej niż co roku,
ale też uroczyście
Dla uczniów ostatnich klas szkół średnich  
rok szkolny 2019/20 dobiegł już końca.  
Od piątku, 24 kwietnia, trwa wydawanie 
świadectw dla tegorocznych maturzystów.

Wiadomo, że nie może się ono 
odbywać tak jak normalnie, czy-
li podczas uroczystości szkolnej,  
na której obecni byliby naraz 
wszyscy tegoroczni maturzyści 
i ich nauczyciele. Szkoły szuka-
ją więc innych sposobów. Najpo-
pularniejszym i najczęstszym jest 
wydawanie świadectw w sekreta-
riacie.

Są też szkoły, które zadbały  
o to, by taki odbiór świadectwa 
miał charakter uroczysty, choć 
przy zachowaniu wszelkich moż-
liwych środków ostrożności.

ZSP 1
W Zespole Szkół Ponadgim-

nazjalnych nr 1 zakończenie roku 
maturzystów obyło się nawet  
w sali gimnastycznej, jedne-
go dnia, 23 kwietnia. Uczniowie 
w maseczkach, rękawiczkach  
i z własnymi długopisami, poje-
dynczo i z zachowaniem odstę-
pów czasowych podchodzili po 
świadectwa do wychowawczyń  
– Agnieszki Rykowskiej-Balei  
i Katarzyny Janickiej. Szkołę koń-
czyło w tym roku 51 uczniów,  

2 otrzymało świadectwa z wyróż-
nieniem, były też nagrody specjal-
ne. 

II LO
W II LO im. Mikołaja Koperni-

ka w Łowiczu uczniowie przycho-
dzili po świadectwa w masecz-
kach, rękawiczkach i z własnym 
długopisem, pamiętając też  
o eleganckim, galowym ubiorze.  
W tej akurat szkole były w tym 
roku dwie klasy maturalne – jed-
na odbierała świadectwa w piątek, 
druga w poniedziałek. Wydawa-
ły je dyrektor Agnieszka Ruta-
-Kucińska oraz wychowawczynie  
– w piątek Agnieszka Pawłow-
ska-Kalinowska, w poniedziałek 
Magdalena Ochmańska-Zrazek. 
Nie zaniechana została też corocz-
na tradycja sadzenia na terenie 
przed szkołą drzew przez kolejne, 
kończące naukę klasy. Tym razem 
uczestniczyły w niej tylko wycho-
wawczynie i pojedynczy repre-
zentanci klas.

– To bardzo dobrze, że moż-
na odebrać świadectwo osobiście 
i w taki sposób, choć na pewno 

szkoda, że nie może być przy tym 
wszystkich nauczycieli, bo nie-
jednemu z nich chciałabym przy 
tej okazji podziękować osobiście 
– powiedziała nam po odbiorze 
świadectwa Agnieszka Dziedzie-
la.

Była ona jedną z tych uczniów, 
którzy odbierając świadectwo ma-
turalne nie znali jeszcze terminu, 
w którym przystąpią do egzami-
nu. Ten został ogłoszony przeszło 
godzinę później, od naszej rozmo-
wy. – Moim zdaniem najważniej-
sze jest, żeby ta matura w ogóle 
się odbyła przed rekrutacją na stu-
dia, bo rekrutowanie na podstawie 
ocen ze świadectwa nie byłoby 
uczciwe – mówiła nam Agniesz-
ka. – Czekam niecierpliwie na tę 
wiadomość, wiadomo, że uczyć 
się trzeba, ale znając termin moż-
na tę naukę lepiej rozplanować.

I LO
W I LO im. Józefa Chełmoń-

skiego było podobnie, maturzyści, 
każdego dnia inna klasa, odbiera-
li świadectwa od dyrektor Doroty 
Dziekanowskiej-Słomy i wycho-
wawców. Jako pierwsza zaszczytu 
tego dostąpiła Jagoda Aniszewska 
– maturzystka z najwyższą śred-
nią ocen – 5,24, uhonorowana za 
to szkolnym medalem „Gloria Di-
ligentiae et Labori”. 

Wręczono też inne nagrody 
specjalne, przyznawane przez 
koło wychowanków szkoły, jak  
i radę pedagogiczną. Nagrodę  
im. prof. Jana Zbudniewka 
(przedmioty ścisłe) przyzna-
no Julii Fijałkowskiej i Rafało-
wi Czajce. Nagrodę prof. Hele-
ny Jastrzębskiej (język polski) 
otrzymała Aleksandra Pawe-
lec, laureatka Olimpiady Wie-
dzy o Mediach. Nagrodę im. Jó-
zefa Chełmońskiego za wybitne 
osiągnięcia artystyczne odebrała 
Aleksandra Jurkiewicz, nagrody 
im. Eugeniusza Wachowskiego 
za wyniki sportowe Maja Gajda 
i Kacper Dudek, a nagrodę im. 
bł. Bolesławy Lament dla najlep-
szego teologa Michał Golis. Do-
ceniono też Jagodę Aniszewską  

i Macieja Rybickiego za osią-
gnięcia w przedmiotach przy-
rodniczych, Weronikę Marszałek 
i Jakuba Łompiesia za osiągnię-
cia lingwistyczne, zaś Grzegorz 
Basiński na polu filozofii zdobył 
najwyższy możliwy w tym roku 
tytuł finalisty Olimpiady Filozo-
ficznej.

Nie mogła się odbyć w for-
mie tradycyjnej „Gala Chełmo-
fonów”, podczas której sami 
uczniowie wręczają nagrody, ale 
klasa II b przygotowała ją w for-
mie multimedialnej prezentacji.

ZSP 4
Nagrody dla wyróżniających 

się osiągnięciami maturzystów 
przyznane zostały także w Ze-
spole Szkół Ponadgimnazjalnych 

nr 4 im. Władysława Grabskie-
go. Rada pedagogiczna szkoły 
przyznała Nagrodę im. profeso-
ra Wojciecha Kruka dla Najlep-
szego Absolwenta Liceum Annie 
Majewskiej, Nagrodę im. dyrek-
tora Aleksandra Wysockiego dla 
Najlepszego Absolwenta Tech-
nikum: Zuzannie Bendzie i Do-
minice Karwat, zaś Nagrodę im. 
profesora Zdzisława Lelonkie-
wicza dla Najlepszego Sportow-
ca Natalii Okraske i Mateuszo-
wi Szafarowiczowi. Świadectwa 
z wyróżnieniem odebrało 7 ma-
turzystów, a dodatkowo jeszcze  
6 nagrody za bardzo dobre wyni-
ki w nauce (średnia powyżej 4,5). 
W sumie szkołę (liceum i techni-
kum) ukończyło w tym roku 138 
uczniów.  tm

Agnieszka Dziedziela, maturzystka z II LO, była zadowolona ze swojego świadectwa.  
obok jej wychowawczyni agnieszka Pawłowska-Kalinowska i dyrektor agnieszka Ruta-Kucińska. 
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Edukacja | Nowy termin matur 

Matura tylko pisemna  
i w późniejszym terminie 
W piątek, 24 maja, minister edukacji narodowej  
Dariusz Piontkowski przekazał na konferencji prasowej 
informacje, na które w napięciu oczekiwali uczniowie i ich 
rodzice – chodzi o terminy matur i egzaminów ósmoklasisty.  
Jak w tej sytuacji czują się sami maturzyści?

Już wiadomo, że matury roz-
poczną się 8 czerwca egzaminem 
z języka polskiego – i potrwają  
do 29 czerwca. Nowością jest fakt, 
że tym razem nie będzie egzami-
nów ustnych. Wyniki matur zosta-
ną podane do 11 sierpnia. 

Z kolei egzaminy ósmoklasisty 
potrwają od 16 do 18 czerwca. 

Niestety, rząd nie miał dobrych 
informacji dla rodziców, którzy li-
czyli, że od 27 kwietnia skończy 
się zdalna nauka ich dzieci. Da-
riusz Piontkowski ogłosił, że szko-
ły, żłobki i przedszkola pozostają 
zamknięte do 24 maja. Dotyczy to 
również uczelni wyższych. 

Kinga Śmigielska, tegorocz-
na maturzystka z I LO, powie-
działa nam, że choć jej zdaniem 
późniejszy termin matur nie jest 
korzystny ze względu na to, że  
z czasem wiele się zapomina, to 
ma jednak świadomość, że decy-
zje zostały podjęte dla dobra i bez-
pieczeństwa maturzystów. 

– W tej sytuacji nie widzę in-
nej możliwości jak przesunię-

cie terminu matury i uważam,  
że rząd postąpił słusznie – mówi 
w rozmowie z nami. Dodaje, 
że informacje o tym, że matu-
ry będą przełożone, pojawiały się 
już wcześniej, więc nie było to niej 
dużym zaskoczeniem. 

– Matura jest dla każdego z nas 
ważnym elementem życia, dlatego 
bardzo się stresujemy. Odjęto nam 
stresu odwołując matury ustne. 
Myślę, że to ponownie była słusz-
na decyzja. Przeprowadzanie ich 
jest bardzo czasochłonne i gene-
ruje dodatkowy kontakt z ludźmi 
– zauważa. Dodaje, że najbardziej 
narażeni w tej sytuacji byliby egza-
minatorzy. Dodatkowo, na pewno 
każdy z maturzystów musiałaby 
mieć założoną maseczkę, co nie 
byłoby komfortowe. – Ciężko się 
w niej oddycha, a co dopiero zda-
wać w niej egzamin – słyszymy. 

Inny maturzysta z I LO, Alek‑
sander Jaros, powiedział nam, 
że kiedy ogłoszono w połowie 
marca zamknięcie szkół, nie spo-
dziewał się takiego obrotu spraw. 

Wtedy pomyślał, że tydzień lub 
dwa odpoczynku od szkoły do-
brze wszystkim zrobi. – Teraz, 
jak wiemy, siedzimy w domu już 
ponad miesiąc i faktycznie sytu-
acja stała się dla mnie stresująca, 
głównie z tego względu, że nie jest 
„normalnie” – opowiada. – Nie 
mogłem normalnie spędzić ostat-
nich dni w szkole, nie mogłem 
przeżyć prawdziwego zakończe-
nia roku, nie mogłem też twarzą 
w twarz dokonać jakiejś ostatniej 
konsultacji materiału maturalnego 
z nauczycielami – dodaje. 

Maturzysta stara się jednak szu-
kać pozytywów, a jednym z nich 
jest niewątpliwie dodatkowy czas 
na naukę np. rozszerzonych przed-
miotów, do których chce się przy-
łożyć, ponieważ zależy mu na wy-
nikach. 

Aleksander nie potrafi ocenić, 
czy przełożenie matur na czerwiec 
było dobrą decyzją, ale – jego zda-
niem – chaos, jaki przy tym po-
wstał, nie pomagał maturzystom. 
– Rząd bardzo długo zwlekał  
z decyzją, podał ją dopiero po 
świętach wielkanocnych. Teraz 
wiemy już dokładnie jak ma to 
wyglądać i bardzo się cieszę, bo  
w końcu wiem, jak zaplanować 
sobie naukę na maj – mówi. 

Jeśli chodzi o ustne matury, to 
nie ubolewa nad tym, że ich nie 
będzie, ponieważ są stresujące,  
a w większości przypadków nie są 
brane pod uwagę w procesie re-
krutacji na studia.  aa 

II LO | Kolejny sukces Gabrieli anyszewskiej 

Reprezentantka klasy medycznej  
w finale konkursu
Na liście uczniów zakwalifikowanych  
do ogólnopolskiego finału konkursu „Wszczep sobie 
zdrowie” znajduje się Gabriela Anyszewska, uczennica 
II klasy II LO im. Mikołaja Kopernika w Łowiczu.  
Na razie nie wiadomo co z etapem finałowym,  
który miał się odbyć w maju lub w czerwcu. 

Konkurs organizowany jest 
przez  Prywatne Liceum Ogólno-
kształcące im. Melchiora Wańko-
wicza w Katowicach wraz ze Ślą-
skim Uniwersytetem Medycznym 
w Katowicach oraz Polskim To-
warzystwem Parazytologicznym. 
Honorowym patronatem objęły 
go różne instytucje, w tym mini-
sterstwa zdrowia i edukacji.

Tematyka dotyczy zagadnień 
związanych z fizjologią i anato-
mią człowieka, rozwijaniem i po-
głębieniem wiedzy na temat cho-
rób zakaźnych, cywilizacyjnych 
i społecznych oraz podniesienie 
świadomości i wiedzy u młodzie-
ży na temat szczepień ochron-
nych. Jeśli będzie to możliwe, fi-
nał odbędzie się w Katowicach,  
na wydziale farmaceutycznym 
Śląskiego Uniwersytetu Medycz-
nego w Katowicach, będzie po-
dzielony na część pisemną (test) 

oraz doświadczalną. Tytuł laureata 
ma otrzymać tylko 5 uczestników.

Nauczycielka biologii i opie-
kunka w przygotowaniach do tego 
konkursu, Kamila Stępień, pod-
kreśla, że Gabriela jest wyróżnia-
jącą się uczennicą, która bierze 
udział i odnosi sukcesy w licznych 
konkursach szkolnych i pozasz-
kolnych, a poza wiedzą przyrod-
niczą posiada duże zdolności lin-
gwistyczne. Chętnie angażuje się 
też w życie szkoły, aktywnie dzia-
ła w Samorządzie Uczniowskim, 
zespole promocyjnym, m.in. jest 
autorką większości grafik promu-
jących II LO.

Klasa, w której uczy się Gabrie-
la, ma profil medyczny, nic więc 
dziwnego, że tematyka tego kon-
kursu jest jej bliska, choć jej zain-
teresowania są znacznie szersze. 
Już w pierwszej klasie wykazy-
wała też ona dużą wiedzę z dzie-
dziny bankowości czy prawa po-
datkowego. Na naszych łamach 
pisaliśmy m.in. o jej trzecim miej-
scu za esej o tematyce ekonomicz-
no-bankowej w ogólnopolskim 
konkursie organizowanym przez 
NBP, czy też o udziale w ubiegło-
rocznym finale Ogólnopolskiego 
Konkursu Wiedzy o Podatkach. tm

Jeśli odbędzie się ogólnopolski 
finał, Gabriela będzie 
mogła się wykazać swoimi 
umiejętnościami  
m.in. w zakresie analizy 
preparatów pod mikroskopem. 
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Domaniewice | zdalne nauczanie okiem dyrektora 

Jak działa domaniewicka „szkoła domowa”?
Za nami kolejny tydzień zdalnego nauczania. 
Tym razem sprawdziliśmy jak w nowej sytuacji 
odnajduje się społeczność Szkoły Podstawowej 
w Domaniewicach. O początkowych trudnościach, 
nowych sposobach nauki i innowacyjnych 
formach komunikacji, a wreszcie o tym, że można 
wszystko, gdy pojawią się chęci, opowiedziała 
nam dyrektor tej placówki – Marzena Sadowska.

Na głęboką wodę 
bez kół ratunkowych
Z refl eksji naszej rozmówczy-

ni wynika, że zarówno pracow-
nicy, jak i uczniowie, bardzo do-
brze radzą sobie w dobie zdalnego 
nauczania, mimo że sytuacja jest 
specyfi czna. Specyfi czna, a nie 
trudna – jak podkreśla – choć 
przyznaje, że na początku bywały 
cięższe chwile. W opinii dyrektor 
trudy wynikały z faktu, iż przed-
stawiciele placówek edukacyjnych 
zostali „rzuceni na głęboką wodę 
bez żadnych kół ratunkowych”.

– Niestety, moim zdaniem, 
MEN „przespał” czas od 12 do 
25 marca i nie przygotował dla 
szkół żadnego zaplecza czy form 

pomocy. Wydał tylko rozporzą-
dzenie, które wszystkie działa-
nia i całą organizację pracy zdal-
nej nałożyło na dyrektorów szkół 
– podkreśla.

W dobie epidemii szybko oka-
zało się jednak, że domaniewic-
ka szkoła znajduje się w niezłym 
położeniu, bowiem od daw-
na korzysta się w niej z dzienni-
ka elektronicznego, dlatego od 
razu wprowadzono stały kontakt 
z uczniami za jego pośrednic-
twem, a jednocześnie wciąż roz-
glądano się za wdrożeniem w ży-
cie szkolnej społeczności innych 
możliwości komunikacji.

– MEN dało nam tylko 2 dni na 
organizację obowiązkowej nauki 

zdalnej. Wykorzystaliśmy je in-
tensywnie, pracując po 12-14 go-
dzin. Postaraliśmy się pozyskać 
dla szkoły różne narzędzia do pra-
cy online. Nie wszystkie udało się 
uruchomić. Dla przykładu, G Su-
ite, po długotrwałej weryfi kacji 
i rejestracji, ostatecznie odmówiła 
nam bezpłatnej możliwości korzy-
stania – zauważa.

Intuicyjnie, po omacku, 
po koleżeńsku
Dodajmy, że w poszukiwania 

nowych rozwiązań zaangażowali 
się sami nauczyciele szkoły, któ-
rym ostatecznie udało się trafi ć 
na Centrum Edukacyjne Zoom, 
z którego uczniowie korzysta-
ją do dziś, a oprócz tradycyjnego 
Skype’a jest to podstawowe na-
rzędzie, umożliwiające prowadze-
nie lekcji online. Obecnie jest to 
jedna z najpopularniejszych form 
w tej szkole, stosuje ją większość 
nauczycieli.

Pedagodzy chętnie sięgają rów-
nież po inne formuły, które mogą 
ułatwić naukę dzieci przebywają-
cych w swoich domach. Oprócz 
ministerialnych e-podręczni-

ków udostępniono także platfor-
mę Eduelo, edukacyjne aplikacje 
i formularze Google, a także ko-
munikator grupowy, system do te-
lekonferencji i do przechowywa-
nia plików, a więc szereg narzędzi 
umożliwiających zamieszczanie, 
przesyłanie i zbieranie materiałów 
dla uczniów, jak również ich wy-
mianę z nauczycielami.

– Tym sposobem intuicyjnie, 
trochę po omacku, bez żadne-
go wsparcia i fachowej pomocy, 
wypracowaliśmy narzędzia nie-
zbędne do pracy. Znalazły się 
one wprawdzie w poradniku za-
mieszczonym na stronie RPO, ale 
dopiero 17 kwietnia, gdy my już 
z nich korzystaliśmy. Opanowa-
liśmy zdalne umiejętności dzięki 
sobie samym, pomocy koleżeń-
skiej oraz internetowym webina-
riom i fi lmikom instruktażowym 
– twierdzi Marzena Sadowska. 

Rodzice pomogli
Dzięki temu w krótkim czasie 

„domowa szkoła”, jak dyrektor 
nazywa zdalne nauczanie, zaczę-
ła funkcjonować sprawnie, zgod-
nie ze zweryfi kowanym planem, 

dając możliwość kontaktu na linii 
nauczyciel – uczeń, indywidual-
nych konsultacji, a także tworząc 
warunki, w których uczniowie 
mieli czas na pracę domową, 
a później odpoczynek.

Zdaniem Marzeny Sadowskiej 
nieocenieni w procesie zdalne-
go nauczania okazali się rodzi-
ce. Ich zaangażowanie i doświad-
czenie były niezbędne zwłaszcza 
w młodszych klasach oraz od-
działach przedszkolnych, w któ-
rych dzieci z racji wieku po-
trzebują pomocy, by odbierać 
wiadomości, zalogować się czy 
połączyć online. To oni na bie-
żąco utrzymywali kontakt z na-
uczycielami, a często musieli to 
czynić w porze popołudniowej, 
a więc po wykonaniu licznych 
obowiązków, a nierzadko rów-
nież po powrocie z pracy. 

– To rodzice motywują swo-
je pociechy do pracy. Wiem, 
że zabiera im to sporo czasu, siły 
i cierpliwości, ale w zdalnym na-
uczaniu w przypadku młodszych 
dzieci inaczej się nie da. Jesteśmy 
im za to bardzo wdzięczni – doda-
je nasza rozmówczyni.

Można wszystko, 
wystarczą chęci
Pomimo konieczności pozo-

stania w domach, życie szko-
ły toczy się dalej. Wprawdzie 
przybiera ono formę wirtualną, 
ale nieco przypomina działania, 
w których do czasu pandemii 
na co dzień uczestniczyli ucznio-
wie. Jak zapewnia nasza roz-
mówczyni, nauczyciele nie tyl-
ko prowadzą zajęcia lekcyjne, 
lecz także inspirują, motywują 
do działania, dzielą się informa-
cjami na różne tematy, a wreszcie 
proponują udział w konkursach 
i je organizują.

– Sami dajemy sobie radę ze 
zdalnym nauczaniem, bez więk-
szego udziału MEN-u. Wybór na-
rzędzi pracy jest duży, sięgamy 
po nowinki, a dostęp do sprzętu 
mamy m.in. dzięki staraniom gmi-
ny, która pozyskała dla nas lapto-
py w ramach projektu Minister-
stwa Cyfryzacji „Zdalna szkoła”. 
Jestem pełna podziwu dla nauczy-
cieli, którzy nie tylko umożliwiają 
dzieciom udział w zajęciach edu-
kacyjnych, lecz stali się również 
koordynatorami szkolnych akcji. 
Pomimo specyfi cznej sytuacji są 
kreatywni i pełni inwencji. Jak wi-
dać, można wszystko, wystarczą 
tylko chęci – podkreśla Marzena 
Sadowska.  aw

Łowicz | aktywność sportowa w czasie epidemii

Z sal gimnastycznych przenieśli się
do Internetu
Od 11 marca wiele miejsc takich jak siłownie, pływalnie, kluby fi tness 
musiało zawiesić swoją działalność do odwołania. Dla osób aktywnych 
fi zycznie treningi w takich miejscach stały się codziennością. 
Na szczęście jest Internet, który umożliwił im ćwiczenia w wersji zdalnej.

Gałka Team Online
Joanna Gałka-Walczykiewicz 

prowadzi zajęcia sportowe onli-
ne już od końca marca. Wszystko 
spowodowane jest epidemią. Jak 
tłumaczy, bycie aktywnym jest 
ważne cały czas, a sama chce też 
mieć kontakt ze swoimi kursanta-
mi, dlatego postanowiła przenieść 
swoją dotychczasową działalność 
do Internetu. To szansa także dla 
tych, którzy w ramach wymówki 
mówili, że mają za daleko na salę, 
albo, że ktoś na nich patrzy, przez 
co czują, że zajęcia grupowe nie są 
dla nich. Ćwicząc zdalnie z tymi 
problemami się nie spotykają. 

– Wiadomo, nie ma tej atmos-
fery co na sali. Teraz nauczyłam 
się prowadzić zajęcia, ale przy-
znam, że na początku było to trud-
ne psychicznie. Bardzo brakowa-
ło mi tej energii zwrotnej od ludzi 
– mówiła. 

Zumba i Fitness 
każdego dnia
Treningi odbywają się przez 

cały tydzień. W poniedziałki trwa 
Zumba Gold, we wtorki uczestni-
cy biorą udział w treningu „Body 
Shape”, natomiast czwartki prze-
znaczone są na Zumbę Fitness. 
Można w nich wziąć udział po 
dokonaniu symbolicznej opłaty. 

Środa z kolei poświęcona jest na 
Dance Fitness, natomiast w piątki 
kursanci biorą udział w treningu 
rodzinnym. Te dni są bezpłatne. 

Zajęcia odbywają się jedno-
cześnie na platformie Zoom oraz 
w zamkniętej grupie na Facebo-
oku. – Chcę być dostępna jak naj-
bardziej dla ludzi. W zajęciach 
może wziąć udział każdy, liczą 
się tylko chęci – tłumaczy Joanna 
Gałka-Walczykiewicz. 

Jak przebiegają 
treningi?
Instruktorka robi transmisję na 

żywo, na której pokazuje jak wy-
konywać ćwiczenia i instruuje 
uczestników zajęć. Na ekranie te-
lewizora ma podgląd na uczest-
ników, którzy włączyli kamerę 

i udostępnili swój obraz. Nie 
każdy z tego jednak korzysta, 
wtedy pozostaje w połączeniu 
głosowym. Problemy też się poja-
wiają, głównie w postaci starszego 
sprzętu komputerowego lub słabe-
go połączenia internetowego.

Z liczbą osób w zajęciach bywa 
różnie, czasem jest to 5 osób, 
a czasem 40. Wśród uczestników 
pojawiają się też osoby z różnych 
zakątków Polski, a nawet z zagra-
nicy. W zajęciach potrafi ą wziąć 
udział różne osoby, od najmłod-
szych, po seniorów. – Mam kilka 
osób z Uniwersytetu Trzeciego 
Wieku i dobrze sobie radzą. Wiek 
nie jest barierą. Jeśli ktoś miałby 
problemy z dołączeniem, może 
się do mnie zgłosić i wtedy go po-
kieruję. Zawsze staram się pomóc 
– dodaje. 

Klub Fit and Jump 
też nadaje
Klub Fit and Jump w Łowiczu 

funkcjonuje w Łowiczu od 2015 
roku. Jako pierwsi w naszym mie-
ście i jego okolicach zaczęli pro-
wadzić zajęcia na trampolinach do 
fi tnessu. Treningi przeznaczone są 
dla każdego, bez względu na wiek 
i płeć. Przed epidemią zajęcia od-
bywały się na stali gimnastycz-
nej znajdującej się nad Pływal-
nią Miejską. Oprócz treningu na 
trampolinach klub oferuje także 
inne formy, takie jak shape, body 
pump-sztangi czy trening interwa-
łowy Turbo Spalanie. W związ-
ku z nałożonymi obostrzeniami 

klub musiał zawiesić działalność 
do odwołania. Jednak instruktorki 
wpadły na pomysł, by mimo epi-
demii nadal wspierać i motywo-
wać kursantki do aktywności fi -
zycznej. Z tego też względu od 25 
marca prowadzone są zajęcia in-
terwałowe „Turbo Spalanie”, które 
odbywają się w domu. 

Trening interwałowy 
online
Każda osoba może dołączyć do 

treningu, który ma formę transmi-
sji na żywo w zamkniętej grupie 
na Facebooku i odbywa się 4 razy 
w tygodniu: poniedziałek, środa, 
piątek o godz. 19 oraz w niedzie-
lę o 10.30. Płatność za zajęcia jest 
symboliczna i wynosi 10 zł. Jak 
zapewnia instruktorka Katarzy-
na Słoma, każdy z uczestników 

wykonuje ćwiczenia swoim tem-
pem, w miarę swoich możliwo-
ści. – W treningu nie potrzeba spe-
cjalistycznego sprzętu. Wystarczy 
butelka z wodą, krzesło, a nawet 
szmatki do sprzątania – tłumaczy. 

Grupa Turbo Spalanie liczy 
aktualnie 75 kobiet, które pocho-
dzą z Łowicza, Zdun, Bolimowa, 
Łyszkowic, Warszawy, a także 
Belgii. 

Trening Fit and Jump 
w sieci
Kursanci od 14 kwietnia mają 

także okazję uczestniczyć w za-
jęciach online na trampolinach. 
Część osób wypożyczyła bądź za-
kupiła trampoliny od klubu. Obec-
nie trampolin do wypożyczenia 
jest niewiele, zostały ostatnie sztu-
ki. W związku z dynamiczną sy-

tuacją w kraju, są one wypożyczo-
ne tylko do końca maja. Ta forma 
zajęć również odbywa się w za-
mkniętej grupie z użyciem trans-
misji na żywo. Kursanci mogą 
wziąć w nich udział we wtorki 
i czwartki o godzinie 19. Bywa 
tak, że nie wszyscy zdążą na trans-
misję, jednak jest ona zapisywana 
i dostępna do obejrzenia w grupie. 
Oprócz transmisji w grupie na Fa-
cebooku znajdują się również inne 
nagrania, ukazujące krótsze ćwi-
czenia do wykonania w domu. 
W tej grupie, oprócz kursantek 
z Łowicza, znajdują się także oso-
by z Warszawy, Legionowa, Ży-
rardowa i Piaseczna. 

– Liczymy na szybki powrót 
na sale treningową i bardzo tęsk-
nimy za treningami grupowymi 
– przyznaje Katarzyna Słoma. 

Na ekranie telewizora 
ma podgląd 
na uczestników, 
którzy włączyli kamerę 
i udostępnili swój 
obraz. Nie każdy 
z tego jednak korzysta, 
wtedy pozostaje 
w połączeniu 
głosowym.

MIKOŁAJ 
ZAGAwA 

mikolaj.zagawa@lowiczanin.info
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WSPOMNIENIA | PozostaNą W NaszEj Pamięci

Najbardziej była znana 
ze swojej działalności 
społecznej, którą 
dzieliła pomiędzy 
dwoma powiatami – 
sochaczewskim i łowickim. 
Dla bliskich była wzorem 
tego jak należy pracować, 
tworzyć rodzinne gniazdo, 
szanować ludzi, pomagać 
im i współpracować. 

   Zofia Gorzkowska
z d. Jabłońska

Okruchy życia
ODESZLI OD NAS | 22.04.2020–5.05.2020

 22 kwietnia: 
Krystyna Gabarkiewicz, l.74; 
jan Kapusta, l.67; 
andrzej sych, l.55; 
Robert błaszczyk, l.56.

 23 kwietnia: 
andrzej skok, l.64; 
andrzej zakrzewski, l.65; 
helena owczarek, l.87.

 24 kwietnia: 
marek Kwiatkowski, l.74; 
andrzej Karasek, l.65; 
bronisława antosik, l.90.

 26 kwietnia: 
andrzej sasin,  l.62.

 29 kwietnia: anna Wojtyna, 
l.75; stanisława Kotlarek, l.88; 

teresa Karwowska, l.66.
 30 kwietnia: 

janina bura, l.79; Leokadia 
Wójcik, l.94; Eugeniusz 
Kędzierski, l.73; Kazimiera 
Kucińska, l.92, Głowno; 
zdzisław Dąbrowski, l.73.

 1 maja: Krzysztof biernacki, 
l.68; Dariusz Kantorek, l.40; 
marianna Kazuń, l.92.

 2 maja: jan Nalewajczyk, 
l.87; helena czubik, l.91; 
sławomir Gzegdala, l.56.

 3 maja: Wiesława zofia 
Rutka, l.74, Głowno.

 5 maja: 
tadeusz barlak, l.64.

REKLama

Zofi a Gorzkowska z d. Jabłońska (1932–2020) 
Pogrążona w smutku i żałobie rodzina pożegnała 
8 kwietnia śp. Zofi ę Gorzkowską. Msza św. 
z kościoła pw. św. Bartłomieja Apostoła w Rybnie 
była transmitowana także w internecie. 

Zofi a Gorzkowska urodziła się 
4 czerwca 1932 roku w Jasieńcu 
w gminie Rybno, gdzie mieszkała 
przez całe swoje życie. Wykształ-
cenie zdobyła w Gimnazjum 
w Sochaczewie, zaś zatrudnienie 
znalazła w Gminnej Spółdzielni 
Samopomoc Chłopska w Rybnie 
i w Urzędzie Gminy w Rybnie. 

Z mężem Czesławem znali się 
od dziecka, gdyż mieszkał w tej 
samej miejscowości, zaledwie 
kilka domów od niej. Pobrali się 
25 grudnia 1951 roku w koście-
le parafi alnym w Rybnie. Po ślu-
bie Zofi a zamieszkała w domu 
rodzinnym męża, razem zajęli się 
prowadzeniem własnego gospo-
darstwa rolnego. Gospodarstwo 
to, choć położone w Jasieńcu, 
w istocie znajdowało się na pogra-
niczu dwóch gmin – Rybno i Ko-
cierzew Południowy. 

Radością życia małżonków 
były dzieci, a później także ich ro-
dziny. Wspólnie wychowali tro-
je dzieci: córki Grażynę Jarzyna 
i Marię Kotlarską oraz syna An-
drzeja Gorzkowskiego, który nie-
stety już nie żyje. Doczekali się 
także 4 wnuków i 5 prawnuków. 

Małżonkowie przeżyli ze sobą 
dokładnie 66 lat i 4 miesiące. Cze-
sław Gorzkowski zmarł 18 kwiet-
nia 2018 roku, przeżywszy 93 lata. 

Aktywna 
społecznie 
Zofi a Gorzkowska najbardziej 

była znana ze swojej działalności 
społecznej, którą dzieliła pomię-
dzy dwoma powiatami – socha-
czewskim i łowickim. Przez 21 
lat była radną w gminie Rybno. 
Z kolei w latach 1972-2016 pełni-
ła funkcję przewodniczącej Koła 
Gospodyń Wiejskich w swojej 
miejscowości. Należała także do 
Wojewódzkiej Rady Kobiet daw-
nego województwa skierniewic-
kiego. 

W 1952 roku związała się 
z lokalnymi strukturami Polskie-
go Stronnictwa Ludowego, była 
członkiem zarządu koła gminne-
go w Rybnie. Zasiadała też w za-
rządzie m.in. GS i SKR w Rybnie 
oraz Banku Spółdzielczego od-
dział w Rybnie. 

Potrafi ła pogodzić ciężką pra-
cę w gospodarstwie z działalno-
ścią społeczną. Za swoją posta-
wę i oddanie była wielokrotnie 
odznaczana, m.in. Srebrnym i 
Złotym Krzyżem Zasługi, Krzy-
żem Kawalerskim Orderu Odro-
dzenia Polski, Odznaczeniem za 
Zasługi dla Kółek Rolniczych, 
Medalem za zasługi dla Ru-
chu Ludowego im. Wincente-
go Witosa oraz Srebrnym Krzy-

żem zasłużonemu w Rozwoju 
Bankowości i Spółdzielczości. 

Wiele serca wkładała w opie-
kę na przydrożną kapliczką, która 
znajdowała się na granicy parafi i. 
Była założycielką i przewodni-
czącą Kołka Różańcowego w Ja-
sieńcu. Wraz z kobietami ze swo-
jej miejscowości przygotowywała 
przepiękne wieńce, które były pre-
zentowane na dożynkach. 

Córki wspominają, że ich 
mamy wszędzie było pełno: 
w domu, w kościele, na sesjach 
Rady Gminy, na zebraniach, wy-
stawach, dożynkach i festynach. 
Dla bliskich była wzorem tego jak 
należy pracować, tworzyć rodzin-
ne gniazdo, szanować ludzi, po-
magać im i współpracować. Była 
skromna, mądra, rozważna i po-
nad wszystko pracowita. 

Kochała jazdę 
samochodem 
Jej wielką pasją było piecze-

nie i gotowanie, o czym świadczą 
dyplomy i wyróżnienia za udział 
w konkursach kulinarnych. 
Uwielbiała piec ciasta drożdżowe 
i pączki, które znane były w całej 
wsi, a nawet gminie. 

Zofi a Gorzkowska kochała jaz-
dę samochodem. Jeszcze w wieku 
87 lat jeździła swoim czerwonym 
Golfem. Do końca pragnęła być 
samodzielna i niezależna. 

Zmarła 6 kwietnia, w wieku 
88 lat. Podczas ceremonii pogrze-
bowej wykonana została pieśń 
„Barka”, którą Zofi a Gorzkow-
ska uwielbiała, podobnie jak Jan 
Paweł II. 

Została pochowana na cmenta-
rzu parafi alnym w Rybnie. 

Bliscy zapamiętają ją jako 
osobę o wielkim sercu, dbającą 
o dobro rodziny i ludzi ją otacza-
jących, zawsze cieszącą się uzna-
niem rodziny, koleżanek i kole-
gów, księży oraz wielu instytucji 
i organizacji.  aa 

RZUT OKIEM | PiERWsza majóWKa

1 maja był dla parafi an z Korabki w tym roku inny niż zwykle. 
od ponad 20 lat, tego właśnie dnia, biskup józef zawitkowski odprawiał 
mszę św. przy kapliczce matki bożej Księżnej Łowickiej w sąsiedztwie 
skrzyżowania ulic Legionów, strzeleckiej i Kiernozkiej. W tym roku mszy 
nie było. mieszkanki ul. strzeleckiej nie wyobrażały sobie jednak, 
żeby nie było majówki przy kapliczce. Początkowo bały się, że nie będą 
potrafi ły śpiewać w maseczkach, ale i z tym sobie poradziły. aa 
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Łowicz | absolwenci blichu nie spotkają się w maju

Termin Zjazdu Absolwentów przesunięty
Zjazdy absolwentów organizowane są w szkole 
blichowskiej regularnie co 5 lat. W tym roku będzie 
to już jedenasty raz, gdy absolwenci spotkają się 
razem. Jest to wspólna inicjatywa rady wychowanków 
i dyrekcji szkoły. Uroczystość miała się odbyć 30 maja, 
jednak z powodu epidemii termin uległ zmianie.

Zespół Szkół Ponadpodstawo-
wych nr 2 im. Tadeusza Kościusz-
ki to jedna z najstarszych szkół 
rolniczych w Polsce. W cza-
sach międzywojennych szkoła 
kształciła męską młodzież ze wsi 
w systemie jednorocznym. Opu-
ściło ją wtedy około 550 absol-
wentów. Kiedy skończyła się 
II wojna światowa, szkoła zaczę-
ła kształcić uczniów na pozio-
mie średnim, natomiast pierwszą 
maturę przeprowadzono w 1951 
roku. W placówce istniał system 
nauki dziennej i zaocznej. W cza-
sach powojennych kilka tysięcy 
absolwentów otrzymało dyplom 
technika-rolnika albo technika-
-hodowcy, natomiast około 2000 

osób skończyło zasadniczą szko-
łę zawodową. 

Lata 90. rozpoczęły w szkole 
kształcenie w kierunku mechani-
zacji rolnictwa, technologii żyw-
ności, żywienia i gospodarstwa 
domowego, a także agrobiznesu. 
Przy szkole działa również Zespół 
Pieśni i Tańca „Blichowiacy”, któ-
ry promuje tradycje z naszego re-
gionu od 1948 roku. 

Absolwenci spotkają się 
w październiku
Zjazd absolwentów to dosko-

nała okazja do tego, by dawni 
uczniowie mogli się spotkać i po-
wspominać dawne czasy. Jednak 
w tym roku epidemia przeszkodzi-
ła w planach. Jak powiedział nam 
dyrektor szkoły Jerzy Zabost, sy-
tuacja jest dynamiczna, w związ-
ku z czym zorganizowanie wyda-
rzenia 30 maja jest na tę chwilę 
niemożliwe. – Na razie zostało 

to odłożone w czasie. Nie mamy 
jeszcze dokładnego terminu, ale 
możliwe, że zjazd odbędzie się 
w Dzień Edukacji Narodowej 
w październiku – skomentował.

Zazwyczaj wśród gości najlicz-
niejszą grupę stanowią najstarsze 
roczniki, w wieku od 50 do 70 lat. 
Jednak nie ma tutaj zasady, zda-
rza się też, że podczas uroczysto-
ści pojawiają się 90-latkowie lub 
młodsze pokolenie.

Jak zaplanowano 
uroczystość?
Na początku odbyłaby się uro-

czysta msza św. w kaplicy Wyż-
szego Seminarium Duchownego 
w Łowiczu. Dalej w kolejności 
rozpoczęłaby się część ofi cjalna w 
sali gimnastycznej szkoły. W pla-
nach było również uczczenie mi-
nutą ciszy zmarłych związanych 
ze szkołą oraz złożenie kwiatów 
przed tablicą pamiątkową i na gro-
bach. Następnie przed zgroma-
dzonymi wystąpiłby Zespół Pieśni 
i Tańca „Blichowiacy”. Na koniec 
przewidziano poczęstunek i spo-
tkania w grupach. Planowano też, 
że wieczorem w dworku „Wie-
deń” część absolwentów święto-
wałaby przy wspólnym stole. 

Harmonogram 
pozostanie 
bez zmian
Jak tłumaczy nam dyrektor, 

mimo przełożenia wydarzenia 
w czasie, wszystkie elementy po-
zostaną niezmienne, ewentualnie 
może dojść do tego jeszcze wspól-
ne świętowanie Dnia Edukacji, je-
śli zjazd faktycznie odbędzie się 
w tym konkretnym terminie. 

Początkowo absolwenci mogli 
zgłaszać chęć uczestnictwa do 15 
maja, w obecnej sytuacji jest to na-
tomiast wydłużone do momentu 
około 2 tygodni przed nową datą. 
– Szacowaliśmy, że w normal-
nym terminie przybyłoby około 
400 absolwentów, natomiast epi-
demia może zmienić ten układ. W 
tym roku liczba gości jest trudna 
do przewidzenia – tłumaczy Jerzy 
Zabost. 

Udział w części ofi cjalnej 
wraz z balem absolwentów (li-
mit miejsc ograniczony, decyduje 
kolejność zgłoszeń) to koszt 220 
zł, sama część ofi cjalna to koszt 
80 zł. W cenę wliczony jest po-
częstunek, „Monografi a Blichu 
2010-2020”, którą otrzymają ab-
solwenci oraz pamiątkowy zna-
czek XI Zjazdu Absolwentów. 

Łowicz | międzynarodowy Dzień strażaka 

Strażacy na razie 
nie będą świętować
Dzień Strażaka, 
organizowany tradycyjne 
każdego roku 4 maja, 
w święto św. Floriana 
obchodzono zwykle 
we współpracy Powiatowego 
Zarządu Związku 
Ochotniczych Straży 
Pożarnych i komendanta PSP 
w Łowiczu. Epidemia 
w tegorocznych obchodach 
przeszkodziła. 

– Uczestniczymy w tych sa-
mych zdarzeniach, wspieramy się, 
a Świętego Floriana to wspólne 

obchody każdego strażaka, dlate-
go też pomysł organizowania im-
prezy razem – mówi Jacek Chudy, 
prezes PZZ OSP. 

W ubiegłym roku strażacy 
świętowali 31 maja. W tym roku 
obchody na razie zostały wstrzy-
mane. – Kiedy wszedł stan pande-
mii, to niczego już nie planowali-
śmy. Mieliśmy świadomość, że ta 
sytuacja nie skończy się tak szyb-
ko i będzie trwać – skomentował 
Arkadiusz Makowski, Komen-
dant Powiatowy Państwowej Stra-
ży Pożarnej w Łowiczu. Według 
niego nie pozostaje nic innego jak 
czekać, aż sytuacja się uspokoi. mz

Prasa katolicka | Wznowienie druku

Gość Niedzielny 
wrócił do kościołów
W ostatnim tygodniu 
kwietnia, po ponad 
miesięcznej przerwie, 
do kościołów wrócił znany 
tygodnik Gość Niedzielny.

Drastyczne ograniczenia licz-
by osób, które w najtrudniejszym 
okresie mówiły o 5 osobach, zmu-
siły wydawców tytułu do ograni-
czenia druku gazet, których nie 
byłoby gdzie sprzedać. Ostatnia 
gazeta wydana w dużym nakła-
dzie opatrzona była datą 12 mar-
ca, kolejna z 19 marca – już nie 
trafi ła do kościołów, ale była bez-
płatnie dostępna w internecie jako 
plik pdf. 

Decyzja była związana ze spo-
sobem dystrybucji, który prowa-
dzony jest przede wszystkim po-
przez parafi e. Gazeta dostępna 
jest też w stoiskach i punktach 
sprzedaży prasy – ale w nich nie 

jest rozprowadzana w dużych ilo-
ściach. Tymczasem jej nakład wy-
nosi około 100 tys. egzemplarzy. 

W czasie przerwy w dystrybu-
cji w kościołach, gazeta ukazywa-
ła się na papierze w niewielkim 
nakładzie, nie było w niej dodat-
ków diecezjalnych, tylko główna 
część dotycząca kościoła w Polsce 
i na świecie. Sprzedawana była 
poza kościołami. 

Dziennikarze tworzący doda-
tek poświęcony diecezji łowic-
kiej – a jest ich troje – pracowali 
w innym niż zwykle trybie, two-
rząc teksty na stronę internetową 
Gościa Łowickiego. Teraz wró-
cił już tryb sprzed epidemii, cho-
ciaż – jak wiadomo – nadal obo-
wiązują ograniczenia dotyczące 
liczby osób, które mogą przeby-
wać w kościele. Zależą one jednak 
od wielkości danego kościoła, np. 
w przypadku łowickiej katedry 
jest to aż 100 osób.  mwk 

Łowicz | Dodatkowe msze święte

W trosce o wiernych
Od 20 kwietnia 
w kościołach może 
przebywać 1 osoba 
na 15 m². 

To znacznie więcej niż przed 
Wielkanocą, gdy obowiązywały 
najbardziej restrykcyjne ograni-
czenia – w każdym kościele mo-
gło być tylko 5 osób, jednak to 
nadal mało, biorąc pod uwagę, 
ile osób w okresie wielkanocnym 
chciałoby przychodzić do kościo-
łów. 

Z tego też powodu łowicka pa-
rafi a Chrystusa Dobrego Pasterza 
wprowadziła do kalendarza nie-

dzielnych mszy św. dwie dodat-
kowe liturgie, które rozpoczynają 
się godz. 9.00 i 18.00. Będą one 
utrzymane do końca epidemii. 

W kościele Matki Bożej Nie-
ustającej Pomocy w okresie wiel-
kanocnym sprawowana będzie 
dodatkowa msza św. w niedziele 
o godz. 16.30. 

Przypomnijmy, że w katedrze 
może przebywać 100 osób, w ko-
ściele pijarskim – 55 osób, u ber-
nardynek – 16 osób, w koście-
le Świętego Ducha – 40 osób, 
w kościele Chrystusa Dobrego 
Pasterza – 93 osoby, w kościele 
Matki Bożej Nieustającej Pomocy – 
30 osób.  mwk 

MIKOŁAJ 
ZAGAwA 

mikolaj.zagawa@lowiczanin.info

Łowicz | błąd w systemie kasowym biedronki

Elektronika „za grosze”, ale Łowiczanie
nie skorzystali z okazji

W ostatni weekend kwietnia 
klienci sklepów Biedronka mo-
gli przez kilka godzin skorzystać 
z nieprawdopodobnej promocji, 
w której najdroższe produkty otrzy-
mywali niemal za darmo. Wszyst-
ko przez błąd, który pojawił się 
w systemie. W Łowiczu jednak tej 
okazji nie było. 

W weekend 25 i 26 kwiet-
nia sieć sklepów Biedronka była 
otwarta dla klientów przez całą 
dobę. By dodatkowo zachęcić do 
zakupów, przygotowano specjal-
ną ofertę „Białe Noce”. Promocja 
trwała w nocy z soboty na niedzie-
lę od godziny 24. Klienci mo-

gli kupić 20 różnych produktów, 
a 3 najtańsze otrzymywali w gra-
tisie. Jednakże w systemie sie-
ci pojawił się błąd, który polegał 
na tym, że klienci zamiast 3 naj-
tańszych, otrzymywali w gratisie 
3 najdroższe artykuły. 

Sprawa miała charakter ogól-
nopolski. W efekcie w wielu skle-
pach na terenie naszego kraju od-
notowano przypadki, w których 
klienci kupowali np. elektronikę 
za ponad 1700 zł, która została au-
tomatycznie uznawana jako rabat 
na taką kwotę. W Internecie na-
tomiast ludzie chętnie dzielili się 
tym, że jawnie oszukali system, 

publikując paragony z nieprawdo-
podobnie dużym rabatem. 

Postanowiliśmy sprawdzić jak 
wspomniana „Biała Noc” wyglą-
dała w sklepach w naszym mie-
ście. Na Zatorzu pracownicy fak-
tycznie zauważyli błąd, ale nie 
było to odczuwalne dla sklepu. 
– Nie mieliśmy sytuacji, gdzie 
ktoś to wykorzystał. Taki problem 
pojawił się w nocy, a u nas w skle-
pie było w tym czasie mało klien-
tów. Po kilku godzinach sieć zare-
agowała i zablokowała promocję 
– przyznała jedna z ekspedientek. 
Podobnie było na osiedlu Górki 
i w Biedronce na Przedmieściu. 

Pracownicy przyznali, że sklep nie 
dysponuje nawet taką elektroniką, 
a sytuacje miały miejsce raczej 
w większych miastach. 

Zapytaliśmy również o opinię 
klientów, którzy w promocji nie 
wzięli udziału, ale o niej słyszeli. 
Zdania są w tym przypadku po-
dzielone. – Nie skorzystałabym na 
tej pomyłce. Sądzę, że każdy po-
winien mieć na tyle kultury i sza-
cunku, by nie żerować na błędach 
innych – skomentowała pani Ka-
tarzyna. Natomiast inna klientka, 
pani Danuta, uważa inaczej – To 
nie jest oszustwo, tylko spryt. Kto 
by na tym nie skorzystał? Pomy-
lił się sklep, a nie klient. Dowie-
działam się o tym po fakcie, ale 
pewnie wybrałabym się wtedy do 
sklepu i coś kupiła. Jakbym była 
pracownikiem, też bym się nie 
krępowała – wyznała.  mz

RZUT OKIEM | Wizyta saRNy
– Przeszła spokojnie 
całe podwórko i uciekła 
przez siatkę, w stronę 
powstającego ronda. zatrzymała 
się chwilę przed hotelem Lovicz, 
a następnie – przepuszczona na 
ul. Warszawskiej przez kierowców 
– uciekła na łąki. takie zdarzenie 
z 2 maja zrelacjonowała nam 
mieszkająca tam z rodziną 
małgorzata bolimowska. 
Wizytę sympatycznego gościa, 
który pojawił się na terenie posesji 
około godz. 9 rano udało się 
utrwalić na kilku zdjęciach, które 
łowiczanka nam udostępniła. mwk

RZUT OKIEM | LisEK oDNaLazŁ Dom

W czwartek 31 kwietnia 
na poboczu drogi 
w Sannikach spał mały lisek. 
zwierzę wyglądało na zagubione, 
więc mieszkańcy zaoferowali 
pomoc. Nakarmili go 
i zaprowadzili do domu,
gdzie lisek prawdopodobnie 
odnalazł mamę. mzfo
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Ogłoszenia

 
PUNKTy PRZyJMOWANIA OGŁOSZEń DROBNyCh DO „NOWEGO ŁOWICZANINA”: BIURO OGŁOSZEń ŁOWICZ, uL. PijaRsKa 3a; BEDNARy, sKLEP P. PaPiERNiK 24a; BOBROWNIKI 27, sKLEP P. PacLER; BOLIMóW, uL. faRNa 1 sKLEP 
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KOCIERZEW PóŁNOCNy: sKLEP „Na PóŁNocNym” KURABKA 17A, sKLEP P. toPoLsKiEj; ŁOWICZ, os. bRatKoWicE, KiosK Lotto; ŁySZKOWICE, sKLEP „DuEt”, uL. GmiNNa 6; NIEBORóW, aL. LEGioNóW PoLsKich 18, sKLEP P. fiGata;  
NOWA SUChA 22, sKLEP P. siEWiERy; OSTRóW 20, sKLEP P. bEjDy; OSMOLIN: uL. RyNEK 2, sKLEP P. sERWach; uL. RyNEK 19, sKLEP sPożyWczo-PRzEmysŁoWy; PSZCZONóW 147, sKLEP P. LiPińsKiEGo; SANNIKI, uL. WaRszaWsKa 183,  
sKLEP P. oLKoWicz; SOBOTA, PL. zaWiszy czaRNEGo 12, sKLEP P. bińczaK; STAChLEW 113A, sKLEP P. WiERzbicKiEj; STARy DęBSK 6A, sKLEP sPożyWczo-PRzEmysŁoWy, ŚLESZyN, uL. GóRNa 5,sKLEP P. mączyńsKiEj;  
ZAWADy 67, sKLEP P. soKaLsKiEj; ZŁAKóW BOROWy 139A, sKLEP P. PiEcKi;
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PODCZAChy 16, sKLEP sPożyWczo-PRzEmysŁoWy; ŚLESZyN, uL. GóRNa 5, sKLEP P. mączyńsKiEj; żyChLIN, uL. 29 ListoPaDa 28, sKLEP sPożyWczo-PRzEmysŁoWy.
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REKLama

samochodowe
kupno

 sKuP aut!!! Kupujemy samochody 
osobowe i dostawcze – sprawne, 
uszkodzone, rozbite, angliki, 
skorodowane, tel. 515-605-227.

 skup aut, całe i uszkodzone, najlepsze 
ceny, tel. 604-191-186.

 Dostawcze – kupię w każdym stanie, 
sprawne i uszkodzone, tel. 666-936-540.

sprzedaż
 auDi a3, 1,9 tDi, 2001 rok, 5-drzwi, 

4700 zł, tel. 602-584-266.
 oPEL astra iii, kombi, 2006 rok, 

tel. 606-348-077.
 oPEL corsa c, 1.0, 2003 rok, 

tel. 606-348-077.
 auDi a4, 2.0 tDi, 2007 rok, czarny, 

garażowany, tel. 506-336-944.
 auDi a4, 1.9 tDi, 2003 rok, kombi, 

krajowe ii właściciel, tel. 880-099-514.
 bmW 318D, 2004 rok, 6.900 zł, 

w rozliczeniu mogę przyjąć mniejszy, 
tel. 604-706-309.

 bmW X3, 2.0 diesel, 2008 rok, 
automat, tel. 607-860-610.

 chEVRoLEt aveo, 1.2 benzyna/
gaz, 2005 rok, cena promocyjna, 
tel. 604-706-309.

 fiat 126p, 1999 rok, motocykl ts 
mzK, tel. 668-003-008.

 fiat brava gaz, 1999 rok, hak, 
przegląd do lipca, opłata do lipca, 2.200 
zł do negocjacji, tel. 501-040-082.

 fiat Panda, 1.1, 2009 rok, 
tel. 606-348-077.

 fiat Panda iii, 1.2, 2012 rok, 59.000 
km, tel. 695-323-452.

 fiat seicento, 1.1, tel. 723-490-798.
 fiat seicento, 2004 rok, niski 

przebieg, tel. 793-497-528.

 fiat seicento, 900, 2002 rok, stan 
bdb, tel. 657-917-611.

 foRD fiesta, 2007 rok, 
tel. 577-028-979.

 foRD mondeo, 1.8 benzyna/
gaz, 2002 rok, niski przebieg, 
tel. 733-125-163.

 hoNDa civic, 1.4 16V, 2005 rok, 
bogate wyposażenie, atrakcyjna cena, 
tel. 513-375-786.

 hyuNDai i30cW gaz, 2008 rok, 
137892, tel. 573-327-374.

 hyuNDai i30, 1.4, 2011rok, 
i właściciel, tel. 600-944-728.

 mazDa Demio, 1.3 16V, 2001 rok, 
i właściciel, 90.000 km, stan rewelacyjny, 
tel. 513-375-786.

 mERcEDEs b KLasa 2.0tDi, 2009 
rok, 105000, tel. 600-358-249.

 mERcEDEs bus Kaczka, 158.000 km, 
tel. 697-399-476.

 mERcEDEs Vito, 1997, 190000, 
tel. 889-257-554.

 oPEL antara, 2007 rok, 
tel. 694-154-861.

 oPEL corsa, 1.2 benzyna/gaz,  
2007/2008 rok, 140.000 km, 
tel. 696-703-363.

 oPEL corsa, 1.2, 2012 rok, 
tel. 600-944-728.

 oPEL corsa, 1.3D, 2011 rok, 
klimatyzacja, 11.900 zł, w rozliczeniu 
mogę przyjąć tańszy, tel. 513-375-786.

 oPEL corsa D, tel. 667-115-453.
 oPEL Vectra c Gts, 1.9 tDi, 2009 rok, 

skrzynia „6”, 13.200 zł, tel. 513-375-786.
 RENauLt Laguna 2, 2004 rok, cena 

do negocjacji, tel. 696-385-646.
 RENauLt megane, 1.4 16V, 2000 

rok, w oryginale, bezwypadkowy, 
stan rewelacyjny, cena atrakcyjna, 
tel. 604-706-309.

 sKoDa fabia, 1,4 benzyna, 2012 rok, 
tel. 664-097-819.

 sKoDa fabia, 1.4 benzyna/gaz, 2001 
rok, kombi, tel. 515-914-009.

 sKoDa superb, tDi, 2004 rok, 
tel. 697-049-593.

 smaRt fortwo, benzyna, 2009 rok, 
11.500 zł, tel. 601-286-499.

 suzuKi swit, tel. 660-027-612.

 toyota avensis, 2.0 D-4D,  
2006 rok, wersja D-cat, atrakcyjna 
cena, możliwość zamiany na mniejszy, 
tel. 604-706-309.

 toyota yaris, 1.3, 2008 rok, cena 
atrakcyjna oraz toyota yaris 1.4D, 
2003r, tel. 513-375-786.

 VoLVo s40, 2.0D, 2005 rok, 
czarny metalik, bogato wyposażony, 
tel. 513-375-786.

 VW Golf 4, 1.9 Dti, 2001 rok, 
tel. 693-975-404.

 VW Golf iV, 1,9 tDi 101 Km, 2002 rok, 
ii właściciel, oryginalny przebieg, stan 
dobry, tel. 724-438-377.

 VW Golf iV, 2000 rok, tel. 666-046-328.

 VW Golf iV, 1.9 tDi, 2001 rok, 
5-drzwiowy, 4800zł, tel. 602-584-266.

 VWN Passat b7, 2012 r.  
2,0 tDi, 140 Km, kombi, srebrny, 
polski salon, stan bardzo dobry, 
tel. 691-695-407.

 VW Passat kombi, 1.9 tDi, 2003 
rok, bogato wyposażony, 6.800 
zł, (w zamianie przyjmę mniejszy), 
tel. 513-375-786.

 VW Polo, 1.4, 2009 rok, 11.700 zł, 
tel. 513-375-786.

inne
 Klucze samochodowe, piloty, stacyjki, 

Głowno, tel. 606-319-335.

 opony, felgi z Niemiec, hurtownia. 
Największy skład w rejonie, klimatyzacja, 
mechanika. bratoszewice, ul. Łódzka 28, 
www.opony-gaweda.pl,  
tel. (42) 719-63-08, tel. 505-151-701.

 sprzedam przyczepę handlową 
trójstronną, koła, hak, dowód 
rejestracyjny, możliwość przeznaczenie 
na działkę, tel. 601-459-309.

 opony letnie 175/65 R14  
na alufelgach 4 śruby tylko sms opony, 
tel. 606-687-756.

motorowe
kupno

 stare motocykle, części, 
tel. 513-185-357.

 skup motocykli – każdy rocznik, każda 
marka, sprawne, uszkodzone, także bez 
dokumentów. tel. 666-936-540.

sprzedaż
 honda XL 350, tel. 665-349-136.

garaże
sprzedaż

 sprzedam garaż murowany 20 
mkw. przy intermarche 30.000 zł, 
tel. 730-954-544.

nieruchomości
kupno

 Kupię ziemię, gm. Łyszkowice 
i okolice, tel. 502-602-463.

 mieszkanie, dom, działkę Głowno-
Łowicz kupię, tel. 606-319-335.

sprzedaż
 Dom z oficyną, Głowno,  

tel. 784-391-049, 666-865-844.

 Działka 1,22 ha, zielkowice i, 
tel. 609-106-174.

 sprzedam działkę na zielkowicach 
1000 mkw., tel. 602-504-924.

 budynki gospodarcze z ziemią 
lub bez (5,60 ha), Emilianów 20, 
tel. 885-277-259.

 sprzedam posiadłość, Wyskoki, 
tel. 884-966-566.

 sprzedam mieszkanie na 
osiedlu tkaczew, 51,5 m2 iii piętro, 
tel. 604-449-538.

 sprzedam mieszkanie 73 mkw., 
osiedle bratkowice, 1 piętro, 
tel. 661-800-516.

 Dom, stan surowy zamknięty z działką 
1.150 mkw., arkadia, tel. 530-370-088.

 sprzedam mieszkanie ii piętro 
48mkw., tel. 791-768-666.

 sprzedam 6 ha w miejscowości 
Wrzask, tel. 510-278-543, 516-129-819.

 oddam w dzierżawę 1 hektar 
w zielkowicach, tel. 515-612-347.

 sprzedam dom w Łowiczu, 
tel. 797-777-537.

 Polesie, 9.400 mkw., tel. 603-878-783.
 ziemia złaków, tel. 692-101-989.
 sprzedam działki o pow.3073m2 

i 3032 m2 w Dobieszkowie z projektami 
budynków, tel. 782-596-220.

 Działka budowlana przy drodze 
Łowicz-strzelcew, tel. 793-024-030.

 Pół bliźniaka, stan surowy zamknięty, 
tel. 609-009-558, po 16.00.

 sprzedam mieszkanie iV piętro, 
48 mkw., Głowno, sikorskiego, 
tel. 668-405-227.

 sprzedam gospodarstwo rolne o 
powierzchni 1,26 ha z zabudowaniem 
okolice Głowna, strykowa lub wynajmę 
budynek 900 mkw., tel. 668-442-474, 
728-134-512.

wynajem
 Wynajmę mieszkanie 78 mkw., Łowicz, 

Podrzeczna 14, tel. 603-397-250.

 Wynajmę lokal użytkowy 70 mkw.,  
ul. zduńska, tel. 607-442-383.

 Wynajmę lokal użytkowy 50 mkw., 
ogrzewanie gazowe, ul. zduska, Łowicz, 
tel. 607-442-383.

 Dwupokojowe mieszkanie 
do wynajęcia, centrum Łowicza 
(możliwość wynajęcia jednego pokoju), 
tel. 785-584-900.

 Wynajmę 36 mkw., Noakowskiego 
1-piętro, tel. 602-218-179.

 Wynajmę 2 pokojowe mieszkanie 
w Łowiczu, tel. 510-177-041.

 Przyjmę ziemię w dzierżawę, złaków 
borowy i okolice, tel. 727-472-512.

 Pokój starzyńskiego, tel. 692-101-989.

 Do wynajęcia mieszkanie os. 
sikorskiego Głowno, tel. 507-892-390.

kupno różne
 Kupię wszelkiego rodzaju złoto, 

tel. 515-612-347.
 Piec co,ekogroszek używany, 

tel. 668-594-262.

sprzedaż różne
 Sprzedam krzesła do renowacji, 

tel. 669‑325‑029.
 Kręgi, pokrywy, przepusty, płytki 

chodnikowe w kolorze, tel. 531-467-981.

 Drewno kominkowe, opałowe 
(workowane). skrzynki uniwersalki, 
jedynki, klepki. Producent, 
tel. 501-658-261.

 Drewno kominkowe, opałowe, 
tel. 504-257-615.

 Piasek płukany, pospółka, żwiry, 
podsyp, transport, tel. 600-895-026.

 Drewno opałowe,  
tel. 798-877-090.
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 Łubianki plastikowe mało używane 
2 zł/sztuka, okno plastikowe używane 
rozm. 145x200 białe, tel. 787-982-333.

 sprzedam agregat prądotwórczy  
20 kW, tel. 601-459-309.

 sprzedam spawarki migomag 25a 
i tig 200a, tel. 601-459-309.

 sprzedam urządzenia warsztatowe 
samochodowe, tel. 601-459-309.

 Perkusja elektroniczna hayman 
DDz03+, używana, tel. 661-221-935.

 oddam ziemię glinę, tel. 733-811-076.

 Palety, 5 zł, tel. 502-919-192.

 Kuchnia gazowa, tel. 794-708-704.

 betoniarka, sprężarka samoróbka, 
silnik 1,5 KW, tel. 530-370-088.

 sprzedam bramę, tel. 667-360-203.

 Wózek akumulatorowy belgijski nowy, 
tel. 514-682-096.

 sprzedam bramy, furtki, blachę, 
tel. 660-027-612.

 sprzedam kostkę brukową, używaną 
około 40 metrów, tel. 604-645-075.

 sprzedam trelinkę z rozbiórki, 
tel. 605-094-165.

 Rusztowania warszawskie, 
tel. 500-262-573.

 sprzedam silnik elektryczny 
11 kW, silnik do motocykla WsK, 
tel. 668-003-008.

 traktorek murray z koszem, 
tel. 513-491-379.

 Krzesła, tel. 500-519-872.

 sprzedam okna PcV,  
tel. 502-433-800.

praca
dam pracę

 Przyjmę do pracy przy układaniu 
kostki brukowej na terenie Łowicza, 
sochaczewa, okolic. Praca od 
poniedziałku do piątku. Godne 
wynagrodzenie, tel. 691-700-209.

 zatrudnię osobę do serwisu opon 
na stanowisko mechanik-wulkanizator, 
bratoszewice, dobre warunki, 
tel. 505-151-701.

 Zatrudnię kierowców C+E 
w transporcie międzynarodowym, 
chłodnie, izotermy, tel. 601‑720‑805.

 Przyjmę do pizzerii w Łowiczu 
barmankę oraz pomoc kuchenną, 
tel. 504-859-387, 885-353-500.

 firma Krolux zatrudni do prac 
torowych. atrakcyjne wynagrodzenie, 
dzwonić 9-13, tel. 668-391-722.

 zatrudnię do prac polowych, 
664-173-486.

 zatrudnię spawacza blisko Łowicza, 
tel. 603-061-839.

 Przyjmę stażystkę do sklepu 
spożywczego Łowicz, tel. 501-011-198.

 murarzy i pomocników, okolice 
Głowna, tel. 515-697-643.

 Zatrudnię do ociepleń, tynkarza, 
tel. 513‑985‑412.

 zatrudnię pracownika do prac 
wykończeniowo-remontowych, 
tel. 607-343-338.

 Dam pracę: elewacje, wykończenia 
wnętrz, tel. 500-005-095.

 Praca przy warzywach, tel. 696-
441-178, sierżniki.

 zatrudnię do obróbki warzyw, praca 8 
km od Łowicza, 606-901-931.

 zatrudnię pracowników do 
rozbioru półtusz i produkcji wędlin, 
tel. 662-296-699.

 zatrudnię do zbioru truskawek, 
praca od 20 maja, możliwy dowóz, 
zakwaterowanie, osiek, gmina 
Kocierzew, tel. 692-629-178.

 zatrudnię do rwania truskawek. Praca 
od początku czerwca. Dobre warunki, 
nocleg., tel. 691-744-376.

 zatrudnię do zbioru truskawek duże, 
ścielone, nawadniane, możliwy dowóz, 
tel. 724-384-308.

 Przyjmę do dociepleń budynków, 
tel. 507-458-670.

 zatrudnię dociepleniowców 
i pomocników, tel. 600-575-945.

 Zatrudnię do zbioru truskawek, 
tel. 723‑969‑749.

 zatrudnię do zbioru truskawek, 
tel. 663-715-969.

 Poszukuję pani do opieki nad 
starszą osobą (kobieta). opieka 
potrzebna całodobowo. zapewnione 
zakwaterowanie i wyżywienie. 
szczegółowe warunki do omówienia., 
tel. 506-062-736.

 zatrudnię do pracy przy produkcji 
palet– uprawnienia na wózki widłowe/
ładowarki bełchów, ul. Piaskowa 3a., 
tel. 698-628-834.

 zatrudnię hydraulika, pomoc 
hydraulika, tel. 691-991-000.

 zatrudnię pomoc domową, 
tel. 691-991-000.

szukam pracy
 Podwójna obsada kierowców c+E 

poszukuje pracy na chłodnie od zaraz 
hiszpania-PL, tel. 605-470-435.

 opiekunka z doświadczeniem 
oferuje pomoc osobie starszej, Głowno, 
tel. 576-104-532.

remontowo‑
budowlane
usługi

 Wylewki agregatem, 
tel. 698‑480‑048.

 stawianie, renowacja kominów, 
wylewki, tel. 739-021-981.

 tynki tradycyjne, z piaskiem 
kwarcowym, wylewki, solidnie, 
tel. 501-931-961.

 usługi minikoparką, przeciski kretem, 
tel. 668-591-725.

 Remonty wykończenia od a-z, 
tel. 739-021-981.

 tynki maszynowe,  
tel. 796-954-454.

 tynki maszynowe profesjonajne, 
wylewki, tel. 604-144-668.

 układanie kostki brukowej, 
tel. 667-837-817.

 cyklinowanie, polerowanie, 
tel. 501-249-461.

 układanie kostki brukowej, opaski 
wokół nagrobków, tel. 667-189-380.

 tynki, tel. 575-661-940.
 Brukarstwo, tel. 791‑306‑104.
 usługi kruszarką (rozbiórki), 

przesiewaczem, walcem, ładowarką, 
koparko-ładowarką, koparką 
gąsiennicowa, wywrotką, transport 
maszyn budowlanych, rolniczych, 
tel. 693-565-564.

 układanie kostki brukowej, 
tel. 605-565-647.

 ogrodzenia panelowe, metalowe, 
siatki, betonowe, łupane, bramy, 
furtki, balustrady, wiaty, fundamenty, 
tel. 798-877-090.

 malowanie, tel. 514-347-542.
 Dachy, pokrycia dachowe, konstrukcje, 

obróbki, tel. 609-846-316.
 usługi budowlane, docieplenia, 

tel. 572-947-448.
 usługi minikoparką, wywrotka do 3,5 

tony, tel. 608-632-134.
 bramy garażowe, wrota, drzwi, 

ogrodzenia, bramy, montaż ogrodzeń, 
tel. 506-771-822.

 Tynki tradycyjne, mułkowane, 
murowanie, tel. 725‑668‑616.

 ogrodzenia – montaż, 
tel. 606-303-471.

 Docieplenia budynków, elewacje, 
glazura, terakota, adaptacja poddaszy, 
kompleksowe wykończenia wnętrz. 
fVat, tel. 606-737-576.

 Podłogi drewniane, parkiety: 
układanie, cyklinowanie, polerowanie, 
lakierowanie, olejowanie. schody: 
renowacja. Profesjonalnie, solidnie, 
tel. 733-552-113, 601-378-677.

 Docieplanie budynków, elewacje, 
struktury: agregatem. tanio, szybko, 
solidnie, tel. 607-612-176.

 malowanie, gipsowanie, tapetowanie, 
panele, płyta G/K, wykańczanie 
poddaszy, tel. 535-466-501.

 okna: naprawa, regulacja, 
tel. 609-135-411.

 Wykończenia wnętrz, remonty, 
tel. 532-115-111.

 układanie płytek, remonty, 
tel. 666-152-315.

 Dachy, elewacje. szybko, tanio, 8% 
Vat, tel. 502-859-742.

 montaż pokryć dachowych, 
blachodachówka termozgrzewalna, 
tel. 515-236-149.

 malowanie, gipsowanie, panele 
podłogowe, tel. 790-294-337.

 cyklinowanie bezpyłowe, 
tel. 504-960-515.

 Malowanie elewacji, 
tel. 607‑168‑196.

 budowa, rozbudowa domów i innych 
budynków, ogrodzenia, kominy, klinkier, 
tel. 607-817-492.

 Papa – tanio, solidnie!, 
tel. 608-677-525.

 Krycie dachów i sprzedaż materiałów 
budowlanych. tanio, solidnie!, 
tel. 608-677-525.

 adaptacja poddaszy, ścianki, sufity 
G/K, malowanie, gładzie, glazura, 
terakota, tel. 792-781-446.

 Docieplanie budynków, malowanie 
elewacji, tel. 511-735-802.

 usługi minikoparką i wywrotką, 
przyłącza wodno-kanalizacyjne, piach, 
żwir 3 tony, tel. 508-175-031.

 Remonty, glazura, terakota, gładzie, 
malowanie, tel. 721‑108‑965.

 Dachy: profesjonalnie, papa 
termozgrzewalna, malowanie, 
smarowanie, rynny, gwarancja!, 
tel. 735‑300‑550.

 firma,almax” wykonuje prace 
wykończeniowo remontowo budowlane 
w pełnym zakresie, solidnie, 
tel. 662-636-878.

 Wykończenia poddaszy płytą k/g, 
sufity podwieszane, malowanie, gładzie, 
glazura, terakota, przystępne ceny, 
tel. 695-263-945.

 Wykończenia wnętrz, malowanie, 
gipsowanie, ścianki działowe, sufity 
podwieszane, glazura, terakota, 
przeróbki hydrauliczne i elektryczne, itp. 
Wolne terminy, tel. 663-801-457.

 Wykończenia wnętrz, malowanie, 
gipsowanie, ścianki działowe, sufity 
podwieszane, glazura, terakota, 
przeróbki hydrauliczne i elektryczne, itp. 
Wolne terminy, tel. 663-801-457.

 Wylewki maszynowe, zacieranie 
mechaniczne, tel. 785-246-112.

 murowanie z klinkieru płoty i kominy, 
tel. 721-651-936.

 Wykonujemy profesjonalne usługi 
hydrauliczne, tel. 509-137-971.

 Wylewki agregatem, mixokret, 
tel. 513‑985‑412.

 Dachy, pokrycia dachowe, tel. 723-917-
819, 530-026-584.

 budowanie domów, garaży od 
podstaw, przeróbki budynków 
mieszkalnych i gospodarczych, 
murowanie kominów z klinkieru, tel. 530-
026-584, 723-917-819.

 malowanie ogrodzeń, renowacja, 
tel. 793-394-921.

 tynki pod pacę, tanio, tel. 510-300-753.

 tynki, remonty, docieplenia, tanio, 
tel. 573-172-175.

 Brukarstwo, tel. 579‑243‑494.

 Dachy: konstrukcje, pokrycia, naprawy, 
konserwacje, malowanie, smarowanie, 
tel. 609-227-348.

sprzedaż
 Extra czarna ziemia ogrodowa, po 

obróbce mechanicznej, tel. 601-239-779.

 żwir (kamień) 16-35 mm do ogrodu, 
odwodnień i drenażu, Kopalnia 
maurzyce, tel. 601-239-779.

 sprzedaż piasku, kruszyw, ziemi 
ogrodowej sortowanej, tel. 693-565-564.

 Drut zbrojeniowy, słupki ogrodzeniowe, 
tel. 665-464-794.

 sprzedam stemple budowlane, 
tel. 601-157-601.

 tanie, dobre, nowe okna i drzwi, 
tel. 602-370-470.

 Rusztowania warszawskie, 
tel. 500-262-573.

usługi 
instalacyjne

 hydraulika kompleksowo, 
tel. 601-818-310.

 anteny, telewizory naprawa, 
tel. 791-210-176.

 Fotowoltaika, tel. 727‑534‑450.
 Drobna hydraulika, biały montaż, 

tel. 535-466-501.
 usługi hydrauliczne: kompleksowo. 

Przeciski podziemne, przyłącza 
wod.-kan., usługi koparko-ładowarką, 
oczyszczalnie przydomowe, również jako 
podwykonawca, tel. 601-379-355.

 usługi hydrauliczne, tel. 785-543-610.
 usługi elektryczne, tel. 509-838-364.

usługi inne
 Wycinka drzew, usługi podnośnikami 

koszowymi 27-metrowymi, 
tel. 668-591-725.

 okna: naprawa, regulacja, 
tel. 609-135-411.

 Rozdrabnianie gałęzi, wycinka drzew, 
zakrzaczeń, koszenie traw i prace 
ogrodnicze, tel. 667-732-751.
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 usuwanie/frezowanie pni po ściętych 
drzewach, tel. 506-660-095.

 masz problem z komputerem: 
zadzwoń., tel. 504-070-837.

 cięcie drzew niebezpiecznych, 
pielęgnacja zieleni i ogrodów, 
tel. 782-718-483.

 Instalacje fotowoltaiczne, 
tel. 727‑534‑450.

 okna: naprawa, regulacja, 
tel. 609-135-411.

 Naprawa telewizorów, Łowicz 
topolowa 19, tel. (46) 837-70-20, 
tel. 728-227-030.

 Wycinka drzew, tel. 696‑008‑528.
 odnawianie wanien, tel. 600-979-826.
 Piaskowanie, tel. 667-285-669.

matrymonialne
 Poznam kobietę miłą, uczciwą, wierną 

wiek 43-59, sms, tel. 606-735-889.
 Poznam kobietę do miłych spotkań, 

tel. 781-196-232.
 Poznam zadbaną dziewczynę do 

związku, tel. 782-140-763.
 Rozwodnik, 52lata Pani do 

stałego związku do 48 lat, szczupłej, 
tel. 696-273-987.

nauka
 matematyka, tel. 791-802-482.
 matematyka, tel. 601-303-279.

rolnicze – kupno
płody rolne

 Kupię zboża, tel. 508-471-814.

 Kupię każde zboże, odbiór własnym 
transportem, tel. 783-112-512.

 Kupię zboże, tel. 693-157-117.

 skup zbóż paszowych: jęczmień 710 
zł, pszenżyto 650 zł, pszenica 800 zł, 
transport/załadunek, Leśniczówka k./
soboty, tel. 505-406-917.

 Kupię kilka ton mieszanki zbożowej, 
tel. 600-623-430.

 Kupię zboże, tel. 603-945-983.

 Kupię zboże paszowe, tel. 668-478-617.

 Pszenżyto, pszenica, ziemniaki jadalne, 
tel. 606-901-931.

 skup zboża, auto samozaładowcze, 
tel. 607-202-732.

 Kupię zboże, tel. 667-566-276.

hodowlane
 Skup macior, knurów, trzody 

chlewnej. Wysokie ceny, 
tel. 603‑711‑760.

 Kupię byczki mieszańce 17 zł/kg, 
tel. 883-806-661.

maszyny
 Kupię każdego bizona oraz inne 

kombajny mogą być do remontu, 
tel. 602-522-478.

 Kupię c-328, c-330, c-360, c-355, 
c-380, mtz, mf-255, t-25 Władimirec 
bez dokumentów, do remontu, 
tel. 502-939-200.

rolnicze – 
sprzedaż
płody rolne

 sprzedam kukurydzę, 
tel. (46) 837-14-61.

 Pszenżyto, pszenica, tel. 662-665-605.
 sprzedam ziemniaki michalina żółte 

15 kg worki 18 zł, tel. 508-194-191.
 Sprzedam słomę, Łaźniki, 

tel. 788‑934‑923.
 sprzedam bób, tel. 608-613-658.
 sprzedam pszenicę, tel. 695-684-362.
 sprzedam przenicę i jęczmień, 

tel. 512-179-465.
 słoma baloty, tel. 533-928-614.
 słoma (baloty) ze stodoły, Guźnia, 

tel. 880-918-256, 889-910-333.
 sprzedam ziemniaki, tel. 792-235-440.
 żyto hybrydowe, ok. 15 ton, tel. 600-

623-430, żychlin.
 sprzedam pszenżyto, tel. 730-220-840.
 ziemniaki tajfun, tel. 782-072-806.
 żyto, pszenica, słoma, 

tel. 695-068-710.
 żyto, pszenżyto, Niespusza – Wieś, 

tel. 607-370-606.
 Pszenżyto, słoma , tel. 788-278-657.
 sprzedam ziemniaki na paszę, 

tel. 509-324-542.
 sprzedam słomę prostą, 

tel. 667-607-524.
 sprzedam ziemniaki paszowe, 

tel. 787-417-558.
 sprzedam zboże paszowe, 

tel. 668-478-617.
 słoma baloty, tel. 661-221-935.
 Pszenżyto, tel. 661-221-935.
 żyto, tel. 512-544-156.
 sprzedam j truskawki– Graneroza, 

Roksana, Gigant, tel. 609-165-855.
 słoma, mystkowice, tel. 791-542-072.
 sprzedam jęczmień jary 1 tonę, 

tel. 724-472-332, mysłaków.
 słoma baloty, tel. 781-192-860.
 Kiszonka z kukurydzy 100zł za tonę, 

tel. 781-192-860.
 sprzedam żyto i pszenżyto, 

tel. 692-916-507.
 Wydzierżawię 3 ha łąki, 

tel. 570-980-770.
 Wydzierżawię 3 ha łąki, 

tel. 570-980-770.
 sprzedam słomę kostka, 

tel. 692-200-407.
 sprzedam zboże, mieszankę 3 tony, 

gmina iłów, tel. 797-961-591.
 sprzedam ziemniaki jadalne bryza 

grube, tel. 660-039-300.
 słoma ze stodoły, tel. 721-169-137.

 ziemniaki sadzeniaki, tel. 795-629-994.
 Pszenżyto 4 tony, okolice Kiernozi, 

tel. 669-839-213.
 słoma mała kostka rolka 120x120, 

pszenżyto, Kiernozia, tel. 609-842-747.
 Suche wysłodki, śruty, otręby, 

tel. 602‑235‑159.
 słoma z mieszanki magazynowana 

w stodole, tel. 660-266-355.
 siano bele, owies, oddam pieski, 

tel. 783-090-600.
 siano, tel. 694-919-113.
 sprzedam słomę w balotach ze 

stodoły, tel. 609-241-555.
 sprzedam słomę w kostce ze stodoły, 

tel. 691-517-844.
 Pszenżyto, pszenica, tel. 669-419-342.
 sprzedam jęczmień, pszenicę, 

pszenżyto, tel. 782-650-798.
 mieszanka, pszenżyto, 

tel. 538-455-989.
 sprzedam suchą słomę w belach, 

Świące, tel. 601-320-604.
 sprzedam słomę w balotach, 

tel. 609-353-426.
 sprzedam mieszankę zbożową, 

tel. 663-319-284.
 słoma, okrągłe bele, pszenżyto, 

skowroda Północna, tel. 727-944-414.
 Pszenżyto, mieszanka zbożowa, słoma 

w kostkach, tel. 505-383-202.
 sprzedam pszenicę, pszenżyto i żyto, 

tel. 605-094-165.
 słoma, tel. 504-775-043.
 sprzedam pszenżyto, tel. 603-298-429.
 siano, sianokiszonka, tel. 728-468-577.
 ziemniaki paszowe, tel. 602-473-422.
 sprzedam słomę, tel. 516-477-037.

 ziemniaki, tel. 693-517-653.

 zboże, tel. 880-481-612.

 słoma ze stodoły, tel. 664-837-390.

 sprzedam owies, pszenżyto, skaratki, 
tel. 667-539-954.

 sprzedam pszenżyto, tel. 793-497-528.

 sprzedam słomę w balotach, 
tel. (42) 719-60-14.

 sprzedam owies, tel. 502-585-456.

 sprzedam pszenicę, tel. 882-694-103.

 Pszenżyto, słoma, gmina Dmosin, 
tel. 604-871-975.

 sprzedam ziemniaki sadzeniaki 
i ziemniaki odpadowe, tel. 508-364-849.

 sprzedam ziemniaki pastewne, 
tel. 886-189-528.

 Pszenżyto, pszenica jara, 
tel. 607-181-404.

 Gryka, kukurydza, owies, pszenżyto, 
pszenica, mieszanka, słoma, 
tel. 506-115-015.

 siano kostka, baloty okolice Głowna, 
tel. 609-251-962.

 sprzedam słomę., tel. 661-251-354.

 sprzedam słomę ze stodoły oraz 
pszenżyto, bąków Górny. tel. (46)838-
79-06 lub 606-607-566.

 Pszenżyto, tel. 607-172-809, po 17:00.

hodowlane
 Drób ozdobny, nioski, kaczki, indyki, 

perliczki, tel. 726-121-861.
 Młode kury nioski, perliczk, 

indyczki, kaczki, gęsi i przepiórki, 
tel. 726‑121‑861.

 sprzedam 3 duże jałówki na 
wycieleniu. Wycielenie po 15 maja, 
tel. 721-296-923.

 Prosiaki, tel. 697-049-235.
 sprzedam jałówkę wysokocielną, 

byczki, tel. 511-111-860.
 sprzedam jałówkę i krowę na 

wycieleniu, likwidacja, tel. 516-554-451.
 sprzedam jałówki wysokocielne, 

tel. 693-691-918.
 jałówka hodowlana wysokocielna, 

tel. 781-192-860.
 sprzedam krówkę,4 lata termin 15.05, 

tel. 505-398-898.
 jałówka wysokocielna, 

tel. 782-547-693.
 sprzedam prosiaki, ziemniaki, 

tel. 732-797-792.
 sprzedam krowę na ocieleniu, 

tel. 694-317-901.
 sprzedam krowę na wycieleniu, 

tel. 509-137-971.
 jałówki hodowlane cielne, 

tel. 604-432-909.
 sprzedam jałówkę cielną, 

tel. 795-629-994.
 sprzedam jałówkę i krowę na 

wycieleniu oraz słomę ze stodoły baloty, 
tel. 667-257-279.

 sprzedam prosiaki 20 sztuk, 
tel. 696-850-411.

 sprzedam 3 jałówki wysokocielne, 
termin wycielenia 6.Vi, 13.Vii, 5.Viii, 
tel. 607-889-775.

 jałówka wysokocielna, mysłaków, 
tel. 692-101-976.

 sprzedam jałówki na wycieleniu, 
tel. 665-727-703.

 sprzedam jałówkę cielną 7 miesięcy, 
tel. 601-533-397.

 sprzedam 3 jałówki wysokocielne, 
jedna simental mleczy, 2 hf, termin 
wycielenia od 15 maja, tel. 600-287-313.

 sprzedam krowę wysokocielną, 
tel. 663-283-279.

 młode krowy i cielaki żarłoki, 
tel. 663-972-096.

 jałówka na ocieleniu i owce, 
tel. 726-716-042.

 Prosiaki, tel. 604-436-938.

 Prosiaki 10 sztuk, tel. 575-429-669.

 sprzedam byczki i słomę, 
tel. 511-611-296.

 sprzedam byczka simentala, 
tel. 503-562-330.

 jałówki wysokocielne obora pod 
oceną, tel. 508-985-884.

 sprzedam prosięta, sztuk 12, waga 20 
kg, tel. 509-905-775.

 sprzedam jałówkę wysokocielną, 
wycielenie początek maja, sztuczna 
inseminacja, tel. 782-325-311.

 sprzedam jałówkę na wycieleniu, 
tel. 723-958-440.

maszyny
 Kupię kombajn (bolko, anna, Karlik), 

sadzarkę, cyklop, troll, rozrzutnik, 
glebogryzarkę, kopaczkę, inne, 
tel. 511-713-596.

 części używane do bizona i innych, 
tel. 602-522-478.

 Prasa claas Variant 180, 
tel. 664-173-486.

 bizon z-56, cyklop, ursus u-902, 
prasa z-224, beczka 2000l, rozrzutnik 
obornika, tel. 512-179-465.

 Rozrzutnik obornika 1-osiowy, 
tel. 500-255-144.

 Pług Kverneland, tel. 663-931-810.
 Rozsiewacz nawozu Amazone, 

tel. 601‑272‑521.
 Przyczepa hL 8t, tel. 601‑272‑521.
 agregat uprawowy, 5-metrowy 

Konskilde, tel. 663-931-810.
 opryskiwacz, kosiarka rotacyjna, 

zgrabiarka, tel. 605-531-311.
 młynek do czyszczenia zboża, 

tel. 607-370-606.
 sprzedam gniotownik dwuwalcowy do 

zboża z silnikiem, tel. 605-841-308.
 sprzedam mf 255, tel. 790-781-890.
 sprzedam rozsiewacz Rauch, 

tel. 603-945-983.
 sprzedam ładowarki teleskopowe, 

tel. 605-884-584.
 sprzedam traktor rolniczy New holland 

t-40 2012, tel. 605-884-584.
 Redło 5, tel. 512-544-156.
 sprzedam obsypnik do kiszonki, 

tel. 607-385-462.
 mieszalnik pasz 2 tony, 

tel. 692-744-802.
 sprzedam opryskiwacz 400 litrowy. 

Śrótkownik z mieszalnikiem 1 tona, 
tel. 502-453-671.

 Przetrząsacz Kuhn, zgrabiarka 
Pottinger, prasa zwijająca metal-fach, 
tel. 792-674-001.

 Prasa New holland 648, 
stan techniczny, wizualny bdb., 
tel. 609-562-159.

 Grabiarka 7, karuzela, Kos, 
tel. 570-980-770.

 sprzedam prasę małą kostkę, 
zgrabiarkę 4, beczkę aluminiową 
1200l, wentylator duży z silnikiem, 
tel. 729-304-322.

 Przyczepa samozbierająca, lance 
hydrauliczne do opryskiwacza harni 
i rozsiewacz amazone zau 1500, 
tel. 727-472-512.

 Przyczepa samozbierająca, lance 
hydrauliczne do opryskiwacza hardi 
i rozsiewacz amazone zau 1500, 
tel. 727-472-512.

 sprzedam wóz, platforma do ciągnika.
 sprzedam wóz, platforma do ciągnika, 

tel. 513-184-091.
 Przyczepa do balotów, 

tel. 795-583-677.
 sprzedam c-330, tel. 667-360-203.

 sprzedam agregat uprawowo-siewny 
z siewnikiem, rozsiewacz do nawozu 
amazon, przyczepy wywrotki 6 ton i 8 
ton, tel. 510-199-367.

 sprzedam kosiarkę rotacyjną, 
tel. 603-214-237.

 sprzedam pług 2-skibowy, 
tel. 667-360-203.

 sprzedam opryskiwacz 300 litrów 
i brony 3, tel. 601-738-342.

 Kombajn duński kosa 3 metry, 
tel. 575-429-669.

 ursus c-360 po kapitalnym remoncie, 
tel. 666-726-261.

 Prasa Warfama, 2011 rok, 
tel. 693-975-404.

 chwytak do balotów, tel. 721-169-137.
 schładzalnik mleka trigomilk 550 

litrów, pług 2-skibowy zagonowy, prasa 
sipma kostka, stan bdb, sieczkarnia 
1-rzędowa mengele, tel. 722-208-094.

 zatrudnię do obróbki warzyw, praca 8 
km od Łowicza, tel. 606-901-931.

 sprzedam przyczepę zbierająca t-055, 
tel. 888-532-271.

 sprzedam rozrzutnik 2-osiowy na 
resorach, ładowacz do obornika, stan 
dobry, silnik 30 kW wolnoobrotowy, 
tel. (46) 838-98-12.

 Ładowacze czołowe do ursus c-330, 
c-360, 3512, t-25 hydrauliczne lub na 
linkę, tel. 608-686-489.

 sprzedam rozrzutnik 2-osiowy 
w dobrym stanie, tel. 665-974-254.

 sprzedam t-25, tel. 518-360-010.
 Redła do uprawy warzyw, 

tel. 693-652-261.
 Kombajn bizon zo56, 

tel. 888-822-173.
 beczkowóz, przetrząsarka, kosiarka 

dyskowa Kuhn, tel. 693-256-015.
 Kombajn zbożowy Deutz-fahr m1080, 

tel. 511-241-504.
 sprzedam prasę kostkę siPma 224/1, 

pierwszy właściciel, zawsze garażowana, 
tel. 693-591-546.

 opryskiwacz 400 litrów z atestem, 
tel. 607-902-650.

 Kosiarka rotacyjna 1,35 m, 2017 
rok, stan prawie nowy. Przekładnia 
do wyciągu obornika o dużej mocy, 
tel. 608-580-044.

 opryskiwacz 400– litrowy, przyczepa 
4 tony, przyczepa do balotów, słoneczko 
do siana 4, tel. 664-759-891.

 Wózek GPW Gliwice, diesel, 7500 zł, 
tel. 602-584-266.

 Widły do obornika do tura c-360, 
600zł, tel. 602-584-266.

 sadownicze, mf 374, 3330, 
opryskiwacz i kosiarka, tel. 504-475-567.

 sprzedam siewnik Poznaniak, duży 
kosz, tel. 601-533-397.

 Przyczepa, siewka do nawozu, 
tel. 728-468-577.

 sprzedam traktorek Esa, 
tel. 513-981-547.

 sprzedam przetrząsaczo-zgrabiarkę 
taśmową, tel. 602-264-275.

 Dwukółka ciągnikowa, 
tel. 668-003-008.
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 sprzedam śrutownik, krajzegę, 
sieczkarnię ręczną, silnik 4,5 kW, 
tel. 667-360-203.

 sprzedam kosiarkę rotacyjną, 
tel. 880-214-141.

 sprzedam rozrzutnik 1-osiowy 
bardzo mało używany 1990 rok, 
tel. 607-889-255.

 zgrabiarka 2,5 metra szerokości, 
tel. 665-349-136.

 agregat talerzowy na 
zabezpieczeniach talerzowych + wał 
gumowy crosskill szerokość 2,5, 
tel. 606-192-202.

 zgrabiarka Deuth fahr szerokość 3,5 
metra, opryskiwacz 400 litrów szerokość 
12 m Pilmet oryginał, tel. 660-529-412.

 zgrabiarka gwiazdowa, przetrząsacz 
do siana Pająk 300 zł, tel. 660-529-412.

 sprzedam łyżki i paleciaki do 
turów i ładowarek różne wymiary, 
tel. 605-884-584.

 sprzedam ciągnik mR 255, 1990 
rok i rejestracja 1992, stan idealny, 
tel. 508-364-849.

 Przyczepa do zielonki Krone, XXL, 
dyszel łamany, wałki z tyłu, 40 m3, 1990 
rok,, tel. 509-282-300.

 Kombajn do ziemniaków Glines, 
tel. 509-282-300.

 Kosiarka rotacyjna class, corto 210 m, 
hydraulicznie składana, tel. 509-282-300.

 Prasa rolująca john Deere 950 m na 
pasach, tel. 509-282-300.

 Przekładnie shimano, tel. 509-282-300.
 Przystawki do kombajnu New holand, 

przystawki do rzepaku, szerokość 3m; 
4,5 m; 5m, 6m, tel. 509-282-300.

 Pług zagonowy Rabenwerk, 5-skibowy, 
tel. 509-282-300.

 Głebosz Kuhn 4-redlicowy, 
tel. 509-282-300.

 Rozisewacze do nawozu amazone, 
Raw; ładowność 600-2.000 kg, duży 
wybór, import Niemcy, tel. 509-282-300.

 Rozładownice do warzyw, taśmociągi 
5, 6-metrowe, kosz przyjęciowy do 
warzyw, tel. 509-282-300.

 zgrabiarka do siana, 2,8 m; 3,40, 
3,80, 4,20; 4,80; 8m, 1-2gwiazdowa, 
Kuhn, Pottinger, fella,duży wybór, 
tel. 509-282-300.

 agregaty bierne 3-metrowe Rau, 
z hydropakiem, tel. 509-282-300.

 beczki asenizacyjne ocynkowane 
4, 5, 6, 7, 8, 10.000 litrów, oś 
skrętna, sprowadzone z Niemiec, 
tel. 509-282-300.

 orkan do trawy tarup, szerokość 1,4-
1,6 m, tel. 509-282-300.

 Rozrzutniki obornika fortschritt t088, 
Welgler, bergman, strautman 4-10 t., 
duży wybór, tel. 509-282-300.

 talerzówki 3, 4, 4,5 m, typ X, V, 
z wałem strunowym, sprowadzone 
z Niemiec, tel. 509-282-300.

 Wycinaki do kiszonek fell 
Kuhn, podwójny nóż, winda, duży 
wybór, sprowadzone z Niemiec, 
tel. 509-282-300.

 ciągnik rolniczy fendt 511 115 Km, 
1999 rok, tel. 509-282-300.

 ciągnik rolniczy case 956 XL, 95Ps, 
4x4, 28.500 zł, tel. 509-282-300.

 ciągnik rolniczy mf294 z ładowaczem 
czołowym, kabina, 4x4, tel. 509-282-300.

 ciągnik rolniczy same tiger 100zE 
4x4 100Ps, 25.800 zł, tel. 509-282-300.

 Karmniki dla świń z Niemiec, duży 
wybór, tel. 509-282-300.

 Paszowóz silowolf 12,5 m3, 2004 rok, 
tel. 509-282-300.

 Przyczepy do remonty sztywne, 
wywrotki 6, 8, 10 ton, przyczepa 
tandem 16 ton, 3-stronny wywrot, 
tel. 509-282-300.

 brona aktywna Rabewerk 3 m 
z hydropakiem, tel. 509-282-300.

 siewnik do zboża amazone D7, 
D8,2,5, 3, 4 m; izaria lobster super, duży 
wybór, tel. 509-282-300.

 Pługi obrotowe 4, 5-skibowe 
Kverneland, frost, Rabewerk, Landsberg 
zabezpieczenia resorowe, sprężynowe, 
kołkowe, duży wybór import Niemcy, 
tel. 509-282-300.

 obsypniki do kopców, kukurydzy 
Wulkan, tel. 509-282-300.

 Kojce przegrodowe do tuczników 
z tworzywa sztucznego, sprowadzone 
z Niemiec, tel. 509-282-300.

 Kombajn do zboża class, heder 
3 m, sprowadzony z Niemiec, 
tel. 509-282-300.

 taśmociągi do warzyw, 3, 4,5; 5, 6, 
7, 8, 10 metrów, duży wybór, import 
Niemcy, tel. 509-282-300.

 Wąskie koła do ciągnika, kompletne, 
48, 46, 42, 38, 36 cali, więcej informacji 
pod telefonem, tel. 509-282-300.

inne
 silosy lejowe, tel. 602-522-478.

 obornik kurzy, tel. 692-882-448.

 basen na mleko frigomilk 850l, 
tel. 791-542-072.

 sprzedam mauzery 1000 litrów, 
tel. 601-286-499.

 żużel, tel. 600‑323‑947.

 Przyjmę ziemię w dzierżawę, złaków 
borowy i okolice, tel. 727-472-512.

 schładzalnik 500 litrów DeLaval, 
tel. 506-486-990.

 sprzedam mieszalnik zbożowy 1 t., 
tel. 601-692-105.

 sprzedam koła wąskie do c-360, 
tel. 692-668-521.

 Plandeki, billbordy, siatki, 
tel. 665-349-136.

 opony rolnicze 16-9/30 zetor, 
tel. 511-740-971.

 sprzedam beczkę asenizacyjną 
Kościan 10.000l tandem, 
tel. 508-364-849.

rolnicze – usługi
 białkowanie obór, tel. 518-168-598.
 transport maszyn rolniczych, 

tel. 665-734-042.
 okna: naprawa, regulacja, 

tel. 609-135-411.
 Naprawa ciągników i maszyn 

rolniczych z dojazdem na miejsce, 
tel. 782‑273‑568.

zwierzęta
sprzedaż

 szczeniaki owczarka niemieckiego, 
długowłose, tel. 662-212-754.

 owczarki górskie + mieszaniec, 
seligów 29.

 sprzedam psy dorosłe sznaucer 
miniatura i jamnik, tel. 515-277-426.

ważne telefony
 Policja 997 alarmowy;  
w Głownie 42-719-20-20;  
w Strykowie: 42-719-80-07
 Straż pożarna: 998 alarmowy,  
w Głownie 42-719-10-08,  
w Strykowie 42-719-82-95;
 Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 Pogotowie wodociągowe 
w Głownie 42-719-16-39
 Pogotowie energetyczne  
w Strykowie 42-719-80-10;  
w Zgierzu 42-675-10-00.
 Sanepid w zgierzu 42 714 02 53
 Powiatowy Urząd Pracy w zgierzu 
tel. 42-716-49-41, 42-716-67-82, 42-717-41-
76; sekretariat 42-714-12-77, 42-714-12-78;  
fax 42-717-41-60; lozg@praca.gov.pl
  Informacja PKS 42-631-97-06
 Taxi w Głownie 42-719-10-14

dyżury aptek
 Głowno: 
czwartek, 7 maja:
ul. zgierska 27, tel. 736-697-733
piątek, 8 maja:  
ul. Łowicka 38 a, tel. 42 719-21-31
sobota, 9 maja: 
ul. swoboda 17, tel. 42 685-78-11
niedziela, 10 maja: 
ul. Kopernika 19, tel. 42 719-20-12
poniedziałek, 11 maja:  
ul. młynarska 1, tel. 42 716-45-95
wtorek, 12 maja:  
ul. Łowicka 38 a, tel. 42 719-21-31
środa, 13 maja:  
ul. sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28
Apteki pełnią dyżury: w dni powsze-
dnie od zakończenia zmiany dziennej  
do godz. 8.00 dnia następnego;  

w soboty 20–8 dnia nast.; w niedziele 
18–8 dnia nast., w święta 8–8 dnia nast.
 Stryków: niedziela, 10 maja:  
pl. Łukasińskiego 15, w godz. 9–14.00

dyżury przychodni
 Przychodnia Rejonowa w Głownie,  
ul. Kopernika 19, tel. 42-719-10-92; 
poradnia ogólna: pn.-pt. 7.00-18.00
 Przychodnie w Strykowie:  
ul. Kościuszki 27: tel. 42-717-45-15 
ul. targowa 16: tel. 42-719-92-30
 Punkt Konsultacyjny ds. Uzależnień  
i Przemocy w Rodzinie: 42-719-26-46
 Punkt nieodpłatnej pomocy prawnej: 
Głowno, tel: 665-530-294 
Stryków, tel: 665-529-866

parafie
 św. Jakuba Ap. w Głownie  
42 719-10-05
 św. Maksymiliana w Głownie 
42 719 11 28
 św. Barbary w Głownie 42 719-18-95
 św. Wojciecha w Mąkolicach  
42-719-55-50
 św. Andrzeja Apostoła i św. Małgorza‑
ty Dziewicy i Męczennicy w Dmosinie 
46 874-33-20
 św. Marcina w Strykowie  
42 719 80 39
 św. Anny i św. Marcina – parafia maria-
wicka w strykowie 42 719 80 40

gmina Dmosin
 Urząd Gminy 46 874-62-94 wew.10;  
46-874-73-77, sekretariat@dmosin.pl

 Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej 
46-874-60-03
 Gminna Biblioteka Publiczna  
46-874-62-30
 Skansen w Nagawkach 722-007-525

miasto Głowno
 Urząd Miejski – sekretariat 
798 831 668, 798 831 480,  
sekretariat@glowno.pl
 Referat Spraw Obywatelskich 
798 831 621, mblaszczyk@glowno.pl
 Referat Finansowo‑Budżetowy 
798 831 542, jsadowska@glowno.pl
 Referat Geodezji i Gospodarki  
Nieruchomościami 
798 831 550, aolejniczak@glowno.pl
 Referat Ochrony Środowiska 
    i Rolnictwa 
798 831 681, pmalecki@glowno.pl
 Referat Infrastruktury Technicznej 
798 831 560, ajaniak@glowno.pl
 Referat Oświaty i Infrastruktury  
    Społecznej 
798 831 685, blisowska@glowno.pl
 Referat Organizacyjno‑Administracyjny 
798 831 691, mszczerba@glowno.pl
 Referat ds. Obsługi Rady Miejskiej 
798 831 498, akazmierczak@glowno.pl
 Referat Promocji i Komunikacji  
Społecznej  
798 831 571, rjaskowski@glowno.pl
 Urząd Stanu Cywilnego:  
798 831 572, wwronska@glowno.pl
 Miejski Ośrodek Kultury 42 719-11-43
 Schronisko dla zwierząt 509-104-718

gmina Głowno
 Urząd Gminy – sekretariat 
42 719-12-91, 42 719-13-54,  

sekretariat@gmina-glowno.pl
 Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej 
42 719-26-46
 Biblioteka Publiczna i Ośrodek  
Upowszechniania Kultury  
w Bronisławowie 42 719-15-11
 Środowiskowy Dom Samopomocy  
w Woli zbrożkowej 42 717-20-77

miasto i gmina Stryków
 Urząd Miejski – sekretariat 
42-719-80-02, strykow@strykow.pl
 Urząd Stanu Cywilnego  
42-719-89-27
 Wydział Działalności Gospodarczej 
42 719-80-02 w. 134
 Ewidencja ludności i dowody  
osobiste 42-719-80-27
 Drogownictwo, oświetlenie, transport 
publiczny 42-719-88-89
 Ochrona zwierząt, usuwanie drzew, 
rolnictwo 42-719-80-02 w. 150, 250, 350
 Ochrona środowiska, odpady  
42 719-80-02 w. 129
 Edukacja, sport, kultura  
42-719-80-02 w. 111, 311
 Biuro Rady Miejskiej 42 719-85-77
 Ośrodek Pomocy Społecznej 
42-719-85-01, mgops-strykow@o2.pl
 Łódzki Ośrodek Doradztwa  
Rolniczego w bratoszewicach  
42-719-89-28, 42-719-89-29,  
42-719-60-67, 42-719-60-83
 Ośrodek Kultury i Rekreacji  
w Strykowie 42-719-81-52; 513-014-303
 Dom Kultury w Niesułkowie 
42-719-70-94;  516-049-886;  
505-964-846
 Gminna Biblioteka Publiczna  
w Strykowie 42 719 80 94;  
Filia w Koźlu 42 719 68 20 
Filia w Swędowie 514 009 727

DLa GŁoWNa i stRyKoWa 

ważne telefony
 Policja w żychlinie 24 253 00 14
 Policja w Pacynie: (24) 235-02-710
 Policja w Sannikach: (24) 235-02-75
 Komenda Powiatowa Policji w Kutnie: 
(24) 253-22-00 
 Pogotowie gazowe – 992
 Straż pożarna: 998 alarmowy
 OSP żychlin 24 285-12-10; 785 488 777
 OSP w Pacynie: 604-349-406
 OSP w Bedlnie: (24) 285-51-91
 Pogotowie energetyczne  991
 Pogotowie energetyczne  
w żychlinie: 285-10-27
 Stacja uzdatniania wody  
w żychlinie 24 285-13-59
 Oczyszczalnia ścieków  
w żychlinie 24 285-12-35
 Zakład Energetyki Cieplnej  
w żychlinie 24 285-11-52
 Energetyk‑Serwis żychlin 24 285-46-60
 Awarie oświetlenia ulicznego Kutno 
całodobowo: 606-605-494, 692-888-144
  Informacja PKP 22-194-36 
  Informacja PKS 609-846-204
 Sanepid w Kutnie 24  355 71 00
 Powiatowy Urząd Pracy w Kutnie 
tel. 24 355 70 50, fax. 24 355 70 51

dyżury
 Nocna i Świąteczna Pomoc Lekarska 

Kutno, ul. Popiełuszki 1, Nzoz Red-med  
tel. (24) 355-60-11, 697-859-705

 Apteka: Kutno ul. mickiewicza 5, 
tel. 24-254-79-39 – dyżur całodobowy

 Nieodpłatna pomoc prawna – Punkt 
specjalistycznego poradnictwa obywatel-
skiego, mediacje: urząd Gminy w żychlinie, 
ul. barlickiego 15a, tel. (24) 355-47-64

msze święte 
w niedziele i święta

 żychlin, parafia pw. Św. apostołów Piotra 
i Pawła: 7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00.

 żychlin, kaplica pw. św. maksymiliana 
Kolbego: 9.30, 11.00, 12.30

gmina Bedlno
 Urząd Gminy 24 282 14 20, 24 282 17 71
 GOPS 24 282 17 64
 Spółka Wodna 24 282-17-63 wew. 790

gmina Oporów
 Urząd Gminy  24 383 11 50
 Skarbnik 24 383 11 99
 Sekretarz Gminy 24 383 11 67
 Podatki 24 383 11 80
 Ochrona środowiska, rolnictwo, go‑

spodarka, budownictwo 24 383 11 54
 USC, ewidencja ludności, gospodar‑

ka nieruchomościami 24 383 15 52

 Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej 
24 383 11 53 gops@oporow.pl

gmina Pacyna
 Urząd Gminy 24 285 80 54, 285 80 64
 GOPS 24 285 80 60
 Biblioteka 24 285 80 56

gmina żychlin
 Urząd Gminy 24 351-20-32
 budownictwo i mieszkalnictwo 
24 351 20 41
 drogi i oświetlenie uliczne 24 351 20 40
 planowanie przestrzenne 24 351 20 27
 USC 24 351 20 18
   sprawy dot. ewidencji ludności 
 i dowodów osobistych     (24) 351 20 
14 lub pod adresem so@gminazychlin.pl
   sprawy z zakresu oświaty (24) 351 20 
24 lub oz@gminazychlin.pl
   sprawy z zakresu rolnictwa i emery‑
tur rolniczych 24 351 20 38
 sprawy z zakresu gospodarki grunta‑
mi 24 351 20 26; 24 351 20 38
   sprawy z zakresu ochrony środowi‑
ska i zwierząt 24 351 20 39  
lub rgo@gminazychlin.pl
 podatki 24 351-20-29, 24 351-20-42 
opłata za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, wieczyste użytkowanie 
24 351-20-36 lub fn@gminazychlin.pl

DLa żychLiNa i oKoLic

ważne telefony
   Infolinia PKP: Intercity 703 200 200,  
Koleje Mazowieckie 22 364 44 44,  
ŁKA (42) 205 55 15
  Informacja PKS 609-846-204
 Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 Straż pożarna 998 alarmowy
 Komenda Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej w Łowiczu  
46 830 25 50, 46 830 25 69
 Policja 997 alarmowy
 Komenda Powiatowa Policji  
w Łowiczu 46 837 95 00
 Policyjny telefon zaufania 837-80-00
 Pogotowie energetyki cieplnej  
46-837-59-16
 Pogotowie wod.‑kan. 46-837-35-32
 Pog. energetyczne 991, 46-830-15-00
 Awarie oświetlenia ulicznego  
w Łowiczu: 881-551-551, 46 830-91-53 
 Warsztat konserwatorski ŁSM: 
46-837-42-33, 609-135-423
 Taxi osobowe: 46-837-34-01; 46-191-91; 
46-830-05-00; 606-486-555; 600-508-
308; Dworcowa: 602-774-552
 Taxi bagażowe: 46-837-35-28 

dyżury przychodni
 Nocna i świąteczna pomoc lekarska  

ul. ułańska 28, tel. 46-837-56-11, 46-837-56-
12, 46-837-56-13 lub 509-056-091– czynna: 
w dni robocze 18.00-8.00, soboty, niedziele 
i święta od 8.00 (przez 24 h).

infolinie
  Infolinia NFZ ws. koronawirusa    
800 190 590
  Infolinia Państwowej Inspekcji  
Sanitarnej województwa łódzkiego:  
czynne codziennie w godz. 8.00–22.00 
695 422 338, 663 114 439, 782 236 442, 

782 277 228,663 154 463, 665 386 932
  Infolinia dla mieszkańców woj. łódz‑
kiego czynna całą dobę: 42 664 19 04
 Sanepid w Łowiczu 46 837 64 94, 
alarmowy (całodobowy) 604 691 091
 Powiatowa Stacja Sanitarno‑Epide‑
miologiczna w Skierniewicach 
46 83346 00, 46 83330 21, 509425343

apteki
 Łowicz – apteka całodobowa: 

    ul. Stanisławskiego, tel. 46-830-22-02

msze święte  
w niedziele i święta

 Kościół pw. św. Ducha: 7.00, 8.30, 
10.00, 12.00, 18.00. 
 Kościół pw. Chrystusa Dobrego 
Pasterza: 7.00, 8., 10., 11.15, 12.30, 17.00, 
w czasie epidemii i obowiązywania ogra-
niczeń dodatkowo o godz. 9.00 i 18.00
 Katedra: 7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00.
 Kościół o.o. Pijarów:  8.00, 9.30, 11.00, 
12.30, 16.00. 
 Kościół Sióstr Bernardynek:  8.00, 10.
 Kościół pw. Matki Bożej Nieustającej 
Pomocy: 8.00, 10:00, 12.30, 18.00.
 Kaplica seminaryjna: 10.00.

Starostwo w Łowiczu 
i jednostki podległe

 Biuro Gospodarki Nieruchomościami 
46 854 94 42 lub 46 854 94 43
 Wydział Architektoniczno‑Budowlany 
46 854 94 58 lub 46 854 94 59
 Wydział Geodezji i Kartografii 
46 854 94 31 lub 46 854 94 40
 Wydział Inwestycji i Zamówień Pu‑
blicznych 46 854 94 85, 46 854 94 53
 Powiatowy Inspektorat Nadzoru Bu‑

dowlanego 46 837 03 47, 601 611 882
 Powiatowy Zespół Doradztwa Rolni‑
czego Łowicz 46 830 34 65
 Wydział Organizacyjny 46 837 59 02
 Wydział Ochrony Środowiska,  
Rolnictwa i Leśnictwa 46 854 94 47
 Wydział Finansowy 46 854 94 22
 Wydział Kontroli i Zarządzania  
Jednostkami 46 854 94 73
 Biuro Zarządzania Kryzysowego, 
Ochrony Ludności i Spraw Obron‑
nych 46 837 88 46 lub 509 023 246
 Powiatowy Inspektorat Weterynarii 
46 837 55 78
 Powiatowy Rzecznik Konsumentów 
46 830 00 64
 Wydział Komunikacji 46 854 94 64
 Powiatowy Zarząd Dróg i Transportu 
46 837-22-47, 46 830-20-81
 Powiatowy Zespół ds. Orzekania  
o Niepełnosprawności 46 837 03 16
 DPS w borówku 46 839 21 14
 Poradnia Psychologiczno‑Pedago‑
giczna w Łowiczu 46 837 42 71
 PCPR w Łowiczu 46 837 03 44, 46 830 
01 77, 46 830 03 16
 Powiatowa Biblioteka Publiczna  
46 837 38 74, 46 837 96 67, 
 Muzeum w Łowiczu  46 837 39 28
 Powiatowy Urząd Pracy 46 830 98 00

Urząd Miejski  
i jednostki podległe

 Sekretariat  tel. 46 830 91 51
 Sekretarz miasta 46 830 91 17
 Wydział Finansowy 46 830 91 05 
 Wydział Spraw Lokalowych i Działal‑
ności Gospodarczej  46 830 91 22 
 Wydział Spraw Komunalnych i Re‑
agowania Kryzysowego 46 830 91 48
 Wydział Spraw Obywatelskich  
46 830 91 25 /26/70/27/71/32
 Wydział Spraw Społecznych  
tel. 46 830 91 10
 Biuro Rady Miejskiej tel. 830 91 11 /06
 Urząd Stanu Cywilnego 830 91 81 /80

 Pomoc przy zakupie leków, podsta‑
wowych artykułów spożywczych  
i higieny osobistej 792 792 412
 ZGM tel. 837 60 63
 ZUK tel. 837 36 62
 ZUM tel. 46 830 91 82
 Zakład Obsługi Przedszkoli Miejskich 
tel. 46 837 49 76
 MOPS  46 837 41 55, 46 837 39 43
 ŚDS 46 837 41 11
 Miejska Biblioteka 46-837-76-03
 Łowicki Ośrodek Kultury 46 837 40 01

Sąd Rejonowy
  I Wydział Cywilny 46 830-43-01,
  II Wydział Karny 46 830-43-02
  III Wydz. Rodzinny i Nieletnich  
46 830-43-03
 V Wydział Ksiąg Wieczystych  
46 830-43-05
 Obsługa Interesanta 46 830-43-10

urzędy gminne
 Bolimów 46 83803 05, 46 83803 22
 Bielawy 46 838 26 95
 Chąśno 46 838 14 23
 Domaniewice 46 830 17 60
 Kiernozia 24 277 90 80, 
 Kocierzew Południowy 46 838 48 25
 Łowicz 46 830 26 30;
 Łyszkowice 46 838 87 78
 Nieborów 46 838 56 13, 
 Sanniki 24 277 78 10
 Zduny 46 838 74

inne
 Muzeum Diecezjalne tel. 46 837 66 45, 
e-mail: muzeum@diecezja.lowicz.pl
 PTTK o/Łowicz tel. 513 767 511
 ZAZ „Ja‑Ty‑My” Łowicz tel. 511 917282, 
e-mail: zaz@wsparciespoleczne.pl

  Monika Jabłońska i Tomasz  
Szczepański – oboje z Łowicza

ŚLUBOWALI SOBIE

ROLNIK SPRZEDAJE 
ceny z dnia 5.05.2020 r.

żywiec wieprzowy:

  Domaniewice: 4,40 zł/kg+Vat

  Różyce: 4,40 zł/kg+Vat

  Kiernozia: 4,60 zł/kg + Vat

  skowroda Płd.: 5,80 zł/kg+Vat

  chąśno: 4,90 zł/kg+Vat

  Karnków: 4,60 zł/kg+Vat

żywiec wołowy:

  Domaniewice:  
jałówki 6,30 zł/kg+Vat,  
krowy 5,00 zł/kg+Vat;  
byki 6,30 zł/kg+Vat

  Różyce: jałówki 6,30 zł/kg+Vat,  
krowy 5,00 zł/kg+Vat;  
byki 6,30 zł/kg+Vat

  skowroda Płd.: jałówki 6,80 zł/kg+Vat,  
krowy 4,80 zł/kg+Vat;  
byki 6,80 zł/kg+Vat

 DLa ŁoWicza i oKoLic
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Taki był rok 1920 | 100 lat zwycięstwa nad bolszewikami – część 3

Wiktoria 1920. Tydzień po tygodniu
Co tydzień,  
we współpracy  
z Ośrodkiem Karta, 
przedstawiamy kolejne 
etapy zwycięskiej wojny  
z bolszewikami  
oraz obraz nastrojów 
społecznych tamtych dni.

1–7 maja
W Piotrogrodzie w pochodzie  
1 maja niesiony jest transparent: 
„Warszawa będzie sowiecka, za to 
ręczy armia czerwona!”. Przeciw 
ofensywie w głąb ukrainy prote-
stują komuniści na terenie Polski 
i białorusi. armia sowiecka cofa 
się w bezładzie; rozbita zostaje 12 
armia, wskutek czego dowództwo 
frontu Południowo-zachodniego 
podejmuje decyzję o rezygnacji  
z obrony Kijowa i wycofaniu reszty 
wojsk sowieckich za Dniepr. 7 maja 
wieczorem pierwsze oddziały pol-
skie wkraczają do miasta. 

Józef Piłsudski w liście do póź‑
niejszej żony Aleksandry Szczer‑
bińskiej: 
Dotąd rozbiłem w puch całą 12 
armię bolszewicką, ale to istotnie 
w puch: prawie połowę jej składu 
mam jako jeńców; od liczby mate-
riału wziętego aż się w głowie kręci, 
reszta w wielkim stopniu jest zde-
moralizowana i rozsypana, a strata 
moja jest niezwykle mała; na całym 
froncie nie naliczę 150 zabitych  
i 300 rannych. 

Równe, 1 maja 1920  
[„Niepodległość”, t. 3, Londyn 1951]

Artur Popiel, kapitan armii Deni‑
kina, w „Ilustrowanym Kurierze 
Codziennym”:
masa chłopska nie chce ani De-
nikina, ani bolszewików, zupełnie 
jasno zapowiada na wiosnę po 
robotach ogólne przeciw bolszewi-
kom powstanie i daje do poznania, 
że ten utrzyma się przy władzy, kto 
przeprowadzi reformę agrarną, kto 
nawet za wykup nadzieli ich ziemią. 

to jest ich dogmat. jakiś czas ocze-
kiwano Niemców, których się boją 
i nienawidzą, potem poszły słuchy, 
że Polacy idą… słuch ten był przyj-
mowany po wsiach na południu nie 
tylko życzliwie, ale wprost radośnie. 
bardziej optymistycznie nastroje-
ni rozpowiadali cuda o porządku, 
jaki panuje w Polsce… o taniości…  
o polskiej reformie agrarnej… Pe-
symiści, machnąwszy ręką, rzucali:  
„a niech i czort przyjdzie. byle zro-
bili porządek. trzeba już zacząć 
żyć, a bez porządku nie ma życia”. 
jednakowoż pojęcie porządku nie 
łączy się u nich stanowczo z poję-
ciem denikinowców, a tym bardziej 
komunistów. 

Kraków, 2 maja 1920 [„ilustrowany 
Kurier codzienny” nr 120/1920]

Maciej Rataj (członek sejmowej 
komisji spraw zagranicznych, 
poseł PSL „Piast”):
szybki, zwycięski pochód naszych 
wojsk zafascynował i rozentuzja-
zmował nawet tych, którzy byli 

najbardziej zagorzałymi przeciwni-
kami wyprawy, tworzenia ukrainy  
i samego Piłsudskiego. zapomnia-
no o koncepcjach politycznych,  
o zawiściach drobnych [...]. sympto-
matycznym wyrazem tego entuzja-
zmu, tego unisono moralnego było 
uroczyste przemówienie w sejmie 
marszałka trąmpczyńskiego, nie-
skłonnego zresztą do entuzjazmu  
i nielubiącego Piłsudskiego z całe-
go serca (...)
Warszawa, 4 maja 1920 [maciej Rataj, 

Pamiętniki, Warszawa 1965]

Z informacji w „Katoliku”:
od wieków na Górnym Śląsku nie 
święcono tak narodowego święta, 
jak właśnie w ubiegłą niedzielę. Pod 
sztandarem narodowym zgromadzi-
ły się wszelkie partie i stronnictwa. 
jak Górny Śląsk daleki i szeroki, 
wszędzie zebrały się wielkie rzesze 
rodaków i rodaczek naszych, aby 
przed całym światem dać dowód 
swej polskości. zgromadzili się 
starzy i młodzi, wszyscy przejęci 

jedną myślą: uczcić godnie Kon-
stytucję 3 maja – równie z braćmi 
z innych ziem polskich. […] bytom. 
W pochodzie brało udział 80 tys. 
ludzi. oprócz uczestników pochodu 
przeszło 40 tys. widzów tworzyło 
szpaler, nie mogąc się pomieścić  
w pochodzie. sztandarów było 
przeszło 250. […] 

bytom, 4 maja 1920  
[Wielkie święto narodowe na Gór-
nym Śląsku, „Katolik” nr 53/1920] 

Z raportu Oddziału II 4 Dywizji 
Piechoty:
Komuniści, którzy uciec nie zdołali, 
kryją się u żydów. W stosunku lud-

ności, zwłaszcza wiejskiej, do ży-
dów ujawnia się duża pochopność 
do pogromów, powstrzymywana na 
razie obawą przed powrotem bol-
szewików. miałem jednak wypadki, 
gdzie śmielsi informowali się zupeł-
nie wyraźnie, jak by na to patrzyły 
polskie władze wojskowe, gdyby 
oni zaczęli swoje porachunki. mam 
wrażenie, że później, kiedy front 
się ustali, a ludność pozbędzie się 
obaw, trudno będzie w niektórych 
miejscach powstrzymać ludzi od 
krwawej zemsty.

Korosteń, 4 maja 1920 [Raport 
informacyjny nr 134  

Dowództwa 4 Dywizji Piechoty, 
oddział ii, ze zbiorów prof. janusza 

odziemkowskiego]

Cykl przygotowany przez Ośro‑
dek KARTA na zlecenie biura Pro-
gramu „Niepodległa” w ramach 
obchodów setnej rocznicy odzy-
skania przez Polskę niepodległości  
i odbudowy polskiej państwowości. 

Dowiedz się więcej:  
www.niepodlegla.gov.pl,  

www.karta.org.pl

REKLama

REKLama

www.nzoz-alamed.pl

Historia

Wołyń,1919–1920. Polscy żołnierze nad stochodem. 
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RZUT OKIEM | ŚWięto 3 maja

Tym razem bez udziału pocztów sztandarowych odprawiona została 
3 maja o godz. 12 w łowickiej katedrze msza św. w intencji ojczyzny. 
Po jej zakończeniu delegacje władz miasta i powiatu złożyły kwiaty pod 
pomnikami na starym Rynku – synów ziemi Łowickiej oraz jana Pawła ii. 
W uroczystościach udział wzięli starosta łowicki marcin Kosiorek  
z przewodniczący Rady Powiatu Łowickiego markiem jędrzejczakiem, 
burmistrz Krzysztof Kaliński i przewodniczący Rady miejskiej jacek 
Wiśniewski, delegacja członków Pis oraz członkowie stowarzyszenia 
historycznego im. 10 Pułku Piechoty w Łowiczu. mwk 

Kultura | muzea w Łowiczu i okolicy

Ostrożny powrót do zwiedzania
Teoretycznie od 4 maja 
mogą być w całym 
kraju otwarte instytucje 
kulturalne, takie jak 
muzea. W praktyce jednak 
proces ich odmrażania 
wymaga dłuższego czasu, 
szczególnie jeśli chodzi 
o większe muzea wnętrz, 
których ekspozycje i sposób 
trzeba dostosować  
do nowych warunków.

Z tego też względu będzie-
my musieli jeszcze poczekać na 

otwarcie gmachu Muzeum w Ło-
wiczu przy Starym Rynku. Trwa-
ją tam obecnie przygotowania do 
otwarcia, dyrektor Grzegorz Dęb-
ski mówił nam, że – jeżeli sytuacja 
się nagle nie zmieni – otwarcia 
można się spodziewać na przeło-
mie maja i czerwca.

Będzie to drugi etap procesu 
powrotu do normalnego działa-
nia, bo wcześniej, około 15 maja, 
planowane jest otwarcie Skanse-
nu w Maurzycach. W przypadku 
ekspozycji na otwartej przestrzeni 
dużo łatwiej jest zapewnić wyma-
gane odległości między zwiedza-
jącymi.

Na zwiedzanie na zewnątrz już 
wcześniej zdecydowało się Mu-
zeum w Nieborowie i Arkadii, 
już w czasie majówki mogliśmy 
spacerować po ogrodach. Na ten 
moment nie wiadomo jednak kie-
dy zostaną otwarte dla zwiedzają-
cych pałacowe wnętrza w Niebo-
rowie. Decyzję podejmie dyrektor 
Muzeum Narodowego, kiedy wy-
magane środki bezpieczeństwa 
zostaną zapewnione, ale mało 
prawdopodobne jest, by zapadła 
ona w ciągu najbliższych dwóch 
– trzech tygodni. Kurator Moni-
ka Antczak podkreśla, że w przy-
padku wnętrz muzealnych bardzo 

ważne jest także zabezpieczenie 
ich samych. – To trudna i odpo-
wiedzialna decyzja – stwierdza.

Łatwiejsze do wykonania oka-
zało się natomiast otwarcie Mu-
zeum Ludowego Rodziny Brzo-
zowskich w Sromowie (w gminie 
Kocierzew Południowy). Tam już 
od 4 maja możliwe jest ponow-
ne zwiedzanie według wcześniej 
obowiązujących zasad, oczywi-
ście w maseczkach i zachowaniem 
bezpiecznych odległości między 
ludźmi. Przypomnijmy, że po se-
zonie zimowym bogata kolek-
cja tego muzeum wzbogaciła się  
o sześć nowych rzeźb.   tm

RZUT OKIEM | Po RENoWacji
Zakończył się 
rozpoczęty pod 
koniec ubiegłego 
roku etap renowacji 
i konserwacji 
zabytkowego 
budynku 
dawnego kościoła 
ewangelickiego, 
w którym od 2000 
roku znajduje się 
Galeria browarna. 
jednym z najbardziej 
widocznych efektów 
prac jest odnowienie 
charakterystycznej 
gloriety na szczycie 
budynku. tm

Łowicz | Dzień flagi RP

Biało-czerwone kotyliony  
od Łowickie.pl

Członkowie Stowarzyszenia 
Łowickie.pl z okazji Dnia Fla-
gi RP przygotowali dla łowiczan 
250 biało-czerwonych kotylio-
nów. 225 z nich rozdali osobom 
spotkanym w mieście. Pozosta-
łe 25 postanowili dostarczyć oso-
bom, które się do nich zgłosiły 
jako pierwsze poprzez Facebooka.

Jak nam powiedział Mariusz 
Siewiera, akcja planowana była  
w centrum miasta, ale po przejściu 
Starego Rynku, Zduńskiej i No-
wego Rynku, okazało się, że było 
tam niewiele osób, dlatego ekipa 
z kotylionami udała się na targo-
wisko, które w sobotę cieszyło się 
dużym zainteresowaniem.  mwk

Pocieszamy się 
słowami
Szanowny Panie Redaktorze!
Jestem członkiem Zarządu 

Stowarzyszenia Seniorów Gmi-
ny Zduny pełniącą funkcję pre-
zes. Przyszło nam wszystkim żyć  
w bardzo trudnym czasie spo-
wodowanym pandemią korona-
wirusa. Nasze seniorskie plany 
związane z wyjazdem do teatru, 
spotkaniem wielkanocnym, nie 
mogły być zrealizowane. Nie mo-
żemy się spotykać na próbach Ze-
społu Wokalnego „Wrzos”. Praw-
dopodobnie nie odbędzie się 
wyjazdowy Dzień Matki i inne 
spotkania. Wszyscy ubolewamy  
i mamy wielką nadzieję, że re-
strykcje związane z epidemią 
będą stopniowo łagodzone i wszy-
scy wrócimy do „normalności”.

Chociaż nie mamy zbiorowych 
spotkań, to i tak jesteśmy w sta-
łym kontakcie telefonicznym. Po-
cieszamy się słownie, dzieląc in-
formacjami o spędzonym czasie 
w swoich domach, często i w sa-
motności. (...)

Nasi zduńscy seniorzy dużo 
czytają, prowadzą kroniki, piszą 
wiersze, wspomnienia o najbliż-
szych, szyją maskotki z różnych 
materiałów (zajączki, baranki, bo-
ciany, żabki), zajmują się papie-
roplastyką, haftują, wyszywają, 
dziergają na drutach. Ostatnio ko-
leżanki z Zarządu szyły maseczki 
ochronne. (...) 

W imieniu Zarządu Stowa-
rzyszenia Seniorów Gminy Zdu-
ny składam serdeczne podzięko-
wanie i wyrażam szacunek oraz 
wsparcie za trud i poświęcenie 
na I linii frontu w walce z koro-

nawirusem całej służbie zdrowia, 
strażakom, policjantom, wolonta-
riuszom, ludziom pracującym na 
rzecz drugiego człowieka na róż-
nych stanowiskach i w różnych 
zawodach, także całemu zespoło-
wi redakcyjnemu „Nowego Łowi-
czanina”, księżom i siostrom za-
konnym za modlitwę.

Wszyscy jesteśmy pełni opty-
mizmu, cierpliwości i nadziei, 
przestrzegając wytycznych – „oby 
jak najszybciej życie wróciło do 
normalności, byśmy dalej mogli 
realizować swoje seniorskie pla-
ny”.

Pozdrawiam (...) cały zespół 
redakcyjny, wszystkich seniorów, 
władzę samorządową, dyrektor  
i pracowników Biblioteki Publicz-
nej, Domu Kultury w Zdunach

Z wyrazami szacunku,  
w imieniu Zarządu

Krystyna Guzek
Zduny, 20 kwietnia 2020 r.

Od redakcji: w załączeniu 
było kilka wierszy stworzonych 
w ostatnim czasie przez seniorów. 
Publikujemy jeden z nich:
Miało już nie być wojen na świecie!
Co Wy tam ludzie w ogóle wiecie?
Korono wirusa Chiny nam nasłały
i świat się skurczył, stał się całkiem mały.

Wszyscy siedzimy po cichutku w domu,
Wyjeżdżać nigdzie nie wolno nikomu!
A na wirusa sposobu nie mają
Uczeni świata, chociaż wciąż gadają,
że tylko patrzeć, a szczepionka będzie!

Na razie ludzie umierają wszędzie!
Mnie, która wojnę już przeżyła jedną
na myśl, co będzie nie jest wszystko jedno!
Szczególnie wówczas, gdy myślę o młodych
to przecież im głównie potrzeba swobody!

Tak się cieszyliśmy,
gdy świat stawał otworem!
Nagle ten przepiękny świat
zrobił się potworem!

Jadwiga Maria Pawłowska

LISTy  
DO REDAKCJI
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Radni Paweł Pięta i Michał Terenowicz rozdawali biało-czerwone 
kotyliony na miejskim targowisku.
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PROGNOZA POGODy | 7.05.2020 – 13.05.2020

SyTUACJA SyNOPTyCZNA: 
Pogodę kształtuje zatoka niżowa, od piątku 
obszar podwyższonego ciśnienia. Napływa 
ciepła masa powietrza polarno-morskiego.

CZWARTEK – PIąTEK: 
W czwartek słonecznie, zachmurzenie małe, 
bez opadów. W piątek słonecznie, zachmurzenie 
małe, bez opadów oraz cieplej. Widzialność 
dobra. Wiatr z kierunków zachodnich, słaby 
do umiarkowanego, 3-7 m/s. temp. max w dzień: 
od + 16 st. c w czwartek do + 18 st. c w piątek. 
temp. min w nocy: + 6 st. c do + 3 st. c.

SOBOTA – NIEDZIELA: 
słonecznie, zachmurzenie małe, okresami 
umiarkowane, w niedzielę lokalnie możliwy 
przelotny deszcz, ciepło. Widzialność dobra. 
Wiatr południowo-zachodni, słaby, 3-4 m/s. 
temp. max w dzień: + 21 st. c w sobotę 
do + 20 st. c w niedzielę. 
temp. min w nocy: + 8 st. c do + 6 st. c.

PONIEDZIAŁEK – WTOREK – ŚRODA: 
zachmurzenie umiarkowane do dużego, 
przelotne opady deszczu oraz chłodniej. 
Widzialność dobra. Wiatr północno-zachodni, 
słaby do umiarkowanego, 3-6 m/s. 
temp. max w dzień: + 10 st. c do + 12 st. c. 
temp. min w nocy: + 5 st. c do + 2 st. c.

biuRo mEtEoRoLoGiczNE cumuLus

PROGNOZA BIOMETEOROLOGICZNA:
Pogoda na ogół korzystnie wpływać będzie 
na nasze samopoczucie.

Sport
Lekka atletyka | sport w gminie zduny 

Lekkoatleci ze Zdun czekają na starty 
Sport w gminie Zduny zawsze odgrywał dużą rolę. Tu odbywa się dużo 
imprez sportowych, jest też kilka sekcji, gdzie dzieci i młodzież mogą 
doskonalić swoje umiejętność. Władze gminy dbają o to, aby zapewnić 
mieszkańcom możliwości zajęć sportowych. Przykładami mogą tu być 
klub siatkarski LKS Retki, klub piłkarski Astra Zduny, czy sekcje sportowe 
UKS GOK Zduny. Wysoki poziom prezentują też uczniowie, 
którzy w sporcie szkolnym zdobywają medale na arenie wojewódzkiej. 

Wszystko to jest możliwe, 
dzięki pasjonatom sportu, którzy 
zaszczepiają swoją pasję mło-
dzieży. Jednym z nich jest Sta-
nisław Znyk, nauczyciel w-f w 
Szkole Podstawowej w Nowych 
Zdunach i trener lekkiej atlety-
ki w miejscowym klubie UKS 
GOK Zduny. O jego pasji i o sy-
tuacji w klubie krótko rozmawiał 
z nim Zbigniew Łaziński. 

 Stanisław, jesteś obecnie 
jedną z bardziej znanych osób 
sportu powiatu łowickiego. Po-
wiedz nam jak się zaczęła Two-
ja przygoda ze sportem. Kto 
miał wpływ na to, że Twoją spe-
cjalnością okazała się być lekka 
atletyka ? 

– Mój pierwszy poważniejszy 
kontakt ze sportem miał miej-
sce w 1999 r., gdy zacząłem być 
uczniem liceum o specjalno-
ści sportowej w Skierniewicach. 
Wówczas wypatrzyła mnie tre-
nerka LA Jolanta Barska i odkry-
ła, że mam predyspozycje do bie-
gów sprinterskich i skoku w dal. 
Tak rozpocząłem treningi w VIS 
Skierniewice 

 Czy był to Twój jedyny 
szkoleniowiec ? 

– Nie. W 2003 r. po zakończe-
niu nauki w liceum rozpocząłem 
studia na AWF w Białej Podla-
skiej. Tam trafi łem na dwójkę 
znakomitych trenerów Tadeusza 
Makaruka, zajmującego się sko-
kami i Stanisława Pieczkowskie-
go specjalisty od sprintu. Dzięki 
nim miałem możliwość treningu 
z najlepszymi polskimi zawod-
nikami i dużo się wtedy nauczy-
łem. Sporo ćwiczyłem z byłym 
mistrzem Polski na 100 m Paw-
łem Stemplem .To był doświad-
czony zawodnik. Startował na 
MŚ w Korei, gdzie był członkiem 
naszej sztafety 4 x 100m, która w 
pamiętnym biegu gdzie ekipa Ja-
majki z Usainem Boltem pobiła 
rekord świata, zajęła znakomite 
czwarte miejsce. 

 A jak wyglądają Twoje 
najlepsze wyniki ? 

Najważniejsze moje rekordy to 
10.83s na 100 m i 21.92s na 200 
m. Nie fi guruję jednak jako naj-
szybszy zawodnik w historii Zie-
mi Łowickiej (wynik taki wyno-
si 10.87 i należy do Emanuela 
Zimnego – przyp. ZŁ) ponieważ 
w chwili gdy uzyskiwałem te re-
zultaty byłem zawodnikiem AZS 
AWF Biała Podlaska. Satysfakcja 
z tych wyników jednak i tak jest 
duża. Teraz, pomimo że zajmuj” 

się pracą trenerską oraz pracuj” 
jako nauczyciel w szkole, nadal 
startuj” w zawodach weteranów. 
W tym roku dużo radości sprawił 
mi tytuł halowego mistrza Polski 
w skoku w dal, który wywalczy-
łem w Toruniu. To pierwszy me-
dal zdobyty w historii UKS GOK 
Zduny. 

 Warunki do treningów 
macie dobre, ale epidemia ko-
ronowirusa nieco pokrzyżowa-
ła plany treningowe? 

Warunki jakie na co dzień 
mamy zapewnione przez Urząd 
Gminy w Zdunach, są wystar-
czające. Moja współpraca w 
tym zakresie z wójtem Krzysz-
tofem Skowrońskim układa się 
bardzo dobrze. Na pewno było 
szereg trudności związanych z 
obostrzeniami dotyczącymi ko-
ronowirusa, ale szereg treningów 
wykonanych zostało na terenach 
zielonych, lasach i innych obiek-
tach gdzie wejście nie było zaka-
zane. Czas zamknięcia lasów też 
nie został zmarnowany. Zawod-
nicy poświęcili go na regenera-
cję, czy też wyleczenie mikrora-
zów. Generalnie uważam, że jak 
się komuś chce to większość tego 
typu problemów można rozwią-
zać, a jak ktoś jest leniem to mu 
wszystko będzie przeszkadzać. 
W tej chwili ćwiczę z grupą oko-
ło 15 zawodników. Taka stała eki-

pa to myślę, że stanowi 7 osób. 
Zajęcia są bezpłatne i uczestni-
czyć może w nich każdy chętny. 

 A jak z planami startowy-
mi? 

– Tutaj jest więcej problemów. 
Bardzo liczyłem na świetne re-
zultaty najmłodszych zawodni-
ków GOK Zduny: Alana Ma-
słowskiego w biegu na 60 m i 
Małgorzaty Bogusz w pchnięciu 
kulą, którzy mieli szanse na czo-
łowe lokaty, a nawet medale w 
Ogólnopolskim Finale Czwart-
ków Lekkoatletycznych. Praw-

dopodobnie impreza ta zostanie 
jednak odwołana. Wątpliwe jest 
również czy odbędą się Mistrzo-
stwa Polski LZS, gdzie miał wy-
stąpić Mateusz Kubica. Trochę 
bardziej komfortową sytuację ma 
jedynie trenujący wraz ze mną 
zawodnik Błyskawicy Tomasz 
Wieteska, który jako zawod-
nik Zaplecza Kadry Narodowej 
PZLA ma prawo startu w tak du-
żej ilości różnych zawodów, że ra-
czej na pewno gdzieś wystartuje. 

 A co ze sztafetami, 
które zaczęliście tworzyć? Tu 

celem jest medal Mistrzostw 
Polski? 

– Mistrzostwa Polski sztafet za-
planowane były na 31 maja 2020 
r. i zostały ofi cjalnie z tego termi-
nu odwołane. Jeżeli jednak odbę-
dą się w tym sezonie letnim to na 
taki start jesteśmy w każdej chwi-
li przygotowani. Ekipę już mamy 
gotową. Nie będę jednak podawał 
żadnych nazwisk, gdyż spośród 
siedmiu zawodników jeden musi 
być wyeliminowany, a dwaj będą 
rezerwowymi. Komu przypadnie 
ta niewdzięczna rola jeszcze do 
końca nie jest wiadomo. 

ZBIGNIew
ŁAZIŃSKI

zbyszek.lazinski@lowiczanin.info

Stanisław Znyk (z prawej) z lekkoatletyczną młodzieżą i zofi ą Kucharską (z lewej) myślą o silnych sztafetach.
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Szachy | 5. turniej dla dzieci

Drugie zwycięstwo Szymona
Nadal nie brakuje chętnych 

do szachowych pojedynków on-
-line. Do piątego turnieju, roze-
granego 22 kwietnia zgłosiło się 
22 zawodników. Najlepszym oka-
zał się Szymon Karolak.

O emocjach podczas spotka-
nia opowiedział organizator Pa-
weł Wysocki: – Za nami kolejna 
środa z szachowymi emocjami. 
Gracze rozegrali siedem rund 
tempem 7’+3”. Jak zwykle nie za-
brakło emocji do ostatniej rundy. 
W tym tygodniu najlepszym oka-
zał się Szymon Karolak i jako je-
dyny może poszczycić się drugim 
triumfem w cyklu. Po porażce 
w ostatniej rundzie zwycięstwo 
w turnieju wymknęło się Macie-
jowi Ciesielskiemu, który osta-
tecznie zajął drugie miejsce, na 
najniższym stopniu podium po-
nownie stanął Jakub Tarkowski 
(kubek1). Rewelacyjne zawody 
rozegrał  również Karol Jabłoński 
(Jabkar), który w ostatniej rundzie 
sensacyjnie pokonał Maćka Cie-
sielskiego i zajął w turnieju znako-
mite czwarte miejsce. 

– Na słowa uznania zasłuży-
ła również Maja Wysocka, która 
w turnieju była piąta i okazała się 
najlepsza wśród dziewcząt. Świet-
nie, że co środa jesteście z nami 
i rozwijacie swoje szachowe umie-
jętności. Brawa dla Was – dodał 
trener Wysocki. Gogo

Szymon Karolak – nieduży, 
ale z wielkimi umiejętnościami.
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Nowy Łowiczanin 
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WyDAWCA: 
oficyna Wydawnicza „Nowy Łowiczanin”
Waligórscy s.c. w Łowiczu
99-400 Łowicz, ul. Pijarska 3a, 
tel./fax 46 837-46-57, 46 837-37-51
e-mail: redakcja@lowiczanin.info 
adres dla korespondencji: 
99-400 Łowicz, skrytka pocztowa 68. 

REDAKCJA W ŁOWICZU: 
Redaktor naczelny: Wojciech Waligórski 
Dyrektor zarządzający: Ewa mrzygłód-Waligórska

Dziennikarze: 
agnieszka antosiewicz, tomasz bartos,  
marcin a. Kucharski tomasz matusiak,  
mikołaj zagawa; mirosława Wolska-Kobierecka, 
agnieszka Wojcieszek, Paweł a. Doliński (sport)

Stale współpracuje: 
mł. asp. urszula szymczak (kronika policyjna) 

Redakcja zastrzega sobie prawo skracania  
nadesłanych tekstów, zmiany ich tytułów,  
dodawania śródtytułów. 
Nie odsyłamy niezamówionych tekstów. 

Ogłoszenia ramkowe i reklamy 
przyjmujemy telefonicznie: 46 837-37-51,  
46 830-34-08, e-mailem: reklama@lowiczanin.info, 
ogloszenia@lowiczanin.info lub osobiście 
w biurze ogłoszeń, ul. Pijarska 3a,  
w pon., wt. i pt. w godz. 7.30-18.00,  
śr. i czw. w godz. 7.30-16.00, sob. w godz. 8.00-14.00.

Ogłoszenia drobne przyjmowane są osobiście 
w biurze ogłoszeń, punktach wymienionych  
na stronie 16, a także przez www.lowiczanin.info
Skład tekstu własny. 

Druk: PoLsKa PREss sp. z o.o. 
90-532 Łódź, ul. skorupki 17/19.

Nakład Nowego Łowiczanina 6.140 egz.  
Nakład wraz z wydaniem głowieńskim  
(Wieści z Głowna i strykowa):  
7.740 egz.

100%
własności polskiej

Sporty siłowe | o treningach w okresie epidemii 

Strongmani zastanawiają się co dalej 
Łowicki strongman Konrad Karwat, który zalicza się 
do czołówki najlepszych siłaczy w Polsce, musiał nieco 
zmienić swoje plany treningowe i startowe. Siłownie są 
zamknięte, a tam strongmani spędzali najwięcej czasu. 
Jak sobie teraz radzą, co porabiają i co dalej z zawodami? 
Na kanale Real Pharm można obejrzeć ciekawą rozmowę 
Karwata ze strongmanem z Głowna – Krzysztofem 
Radzikowskim. Poniżej przedstawiamy jej fragmenty,  
które dają odpowiedź na te pytania.

Konrad Karwat: Tak to się 
porobiło…Rozstaliśmy się z Vera, 
ale kolega zaoferował mi działkę  
z garażem i mamy tu trochę sprzę-
tu. Będziemy tu się przeprowadza-
li. Mamy całą działkę dla siebie  
i tak naprawdę można tu wszyst-
ko robić. Nawet jest tona koksu. 
(śmiech). Siłownie zamknięte, jak 
to wszystko teraz będzie wygląda-
ło? Co uważasz na ten temat? 

Krzysztof Radzikowski: No 
co... Kto ma jakieś hantle w domu 
czy w garażu, to będzie ćwiczył. 
Zobaczymy kiedy te obostrzenia 
zejdą. Ja bym chciał, żeby rząd po-
zwolił chociaż tak po 5 osób (...)

KK: Chodzi też o to, że by te si-
łownie już otworzono, bo przecież 
właściciele też mają kłopoty. 

KR: To też prawda. Jak ktoś za-
inwestował w nowy klub w stycz-
niu, w lutym, czy w tamtym roku, 
ma masę rat i opłat to sytuacja jest 
strasznie ciężka. Wiadomo, że ten 
sprzęt nie kosztuje 20 czy 30 zł. 

KK: Tak też jest z trenowaniem. 
Nie wiemy jak trenować i na co się 
szykować. Ja myślę, że zawodów 
nie będzie i dlatego sobie „bie-
gam” z małymi ciężarami. Popra-
wiam swoje słabsze strony, zaczą-
łem „hantla” częściej robić i tyle.  

KR: Moim zdaniem też jest już 
„po krzyku”. Szczerze to powiem, 
że trzeba czekać na jakieś propo-
zycje startów. 

KK: Propozycje to są, tylko ja  
w nie wierzę. Nie wierzę, że  
w sierpniu, czy wrześniu zawody 
się odbędą. Chciałbym się mylić.

KR: Zawody tak, ale bez publi-
ki. Ale zrobić coś dla niczego to 
co... Który sponsor w to wejdzie?

KK: To jest druga sprawa.
KR: Żaden. A trzecia... Jak 

sponsorzy dostana tyłku teraz to 
co będzie w przyszłym roku. Każ-
dy będzie chciał odrobić stratę,  
a nie wspomagać. 

KK: Szkoda, bo ten sezon się 
fajnie zapowiadał. No ale nie jest 

to nasza wina. Udało nam się zro-
bić 6 miast. Siódmy miał być finał. 

KR: Nie ma co dyskutować. Na 
razie to możesz internetowo jakiś 
rekord poprawić.

KK: Zamieszanie z tym jest. 
KR: Co do martwego ciągu, to 

każda sztanga ma 20 kg, orygi-
nalne krążki łatwo zważyć, poło-
żyć to na wadze. Będą sędziowie i 
ten rekord będzie najłatwiejszy do 
zweryfikowania. Odnośnie „Bel-
ki” to tak: przytrzymał, nie przy-
trzymał, dwa – jaka belka? Miał 
swoją, wygodną, ile ważyła…

KK: To tak naprawdę jest nie 
do weryfikacji. Zobaczymy. Ma to 
być na żywo robione? 

KR: Wszystko ma być na żywo. 
Co do kuli, którą będą podrzucać, 
to można ją postawić na wadze. 
Co do belki – będą kontrowersję. 

KK: Ważne jest, że coś się dzie-
je, że te rekordy się ruszają. 

KR: Coś się musi dziać. Chło-
paki porobili formę, dźwigają.  
Teraz nie da się inaczej. 

KR: A odnośnie rekordu „501” 
(martwy ciąg). W tamtym roku 
Iwan Makarow w Rosji podcho-
dził do tego ciężaru, ale nie było 
wielkiego szumu. Nawet Eddie 
Hall życzył mu powodzenia. Te-
raz przy próbie Thora Bjornssona 
jest wielkie halo.

KK: Ale wiadomo jaka jest sy-
tuacja na świecie, więc gdzie ma 
bić ten rekord. 

KR: Nie wiem, o co chodzi. 
Chłopaki się denerwują jeden na 
drugiego, który więcej osiągnął. 

KK: No Thor, wiadomo prze-
cież. Tam jeszcze o coś innego jest 
kłótnia. 

KR: O World’s Strongest Man 
2017 to ja się nie wypowiadam  
bo mnie tam nie było (...). 

KK: A teraz, takim chłopakom 
co się bawią w strongman, co po-
lecasz w tych warunkach? 

KR: No trening na dworze. Jak 
ktoś ma jakiś sprzęt oczywiście. 
Ogólnie to polecałbym, aby zrobić 
sobie przerwę, trenować teraz  dla 
przyjemności. Nie szarpać się z 
ciężarami. Odpocząć trochę, wró-
cić silniejszym. 

KK: Może taka przerwa będzie 
dobra.

KR: No pewnie. Organizm też 
potrzebuje odpoczynku. Ja pla-
nowałem przerwę do września  
i mam przymusową.

KK: Prorok. Ale nie treno-
wać? Co tu robić? Siedzę w domu  
24 godziny na dobę. 

KR: Dla kogoś kto trenuje 10, 
15, 25 lat takie zabranie siłowni to 
jest zaburzenie jego spokoju psy-
chicznego, fizycznego, zaburzenie 
jego metabolizmu. Co na tych gu-
mach (oporowych). Chodzisz na 
siłownię, machasz ciężarami po 
100-200 kg i nagle dostajesz gumy.  
Co z nimi zrobisz? 

KK: Nie no wiesz są jakieś ćwi-
czenia, ale to nie zastąpi siłowni.

KR: Może coś wymyślą, że 
na jednego trenera personalne-
go będą ćwiczyć dwie osoby. My 
się musimy dostosować do przepi-
sów. Nie mamy wyjścia.  opr. zł

Konrad Karwat i Krzysztof Radzikowski zastanawiają się co dalej.
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Łowicz | osiR

Można już 
trenować  
na boisku
Zgodnie z decyzją 
Ministerstwa Sportu  
łowicki OSiR  
od 5 maja udostępnia 
swoje obiekty sportowe 
na otwartym powietrzu. 
Dotyczy to stadionu 
wielofunkcyjnego  
przy ul. Jana Pawła II,  
boiska przy ulicy 
Starzyńskiego oraz 
kompleksu „Orlik”  
przy Bolimowskiej.

Na treningu może przebywać 
maksymalnie sześciu trenujących 
i trener, a na korcie tenisowym 
maksymalnie 4 osoby. Na samym 
boisku nie ma obowiązku zakry-
wania ust i nosa, ale w drodze na 
nie – już jest. Obowiązkowa jest 
dezynfekcja rąk. Zawodnicy po-
winni przychodzić z własnym 
sprzętem i wodą.

Zgodnie z grafikiem, pierw-
szeństwo w korzystaniu z obiek-
tów mają zarejestrowane w Ło-
wiczu kluby i stowarzyszenia. 
Ze względu na ograniczenia  
w liczbie osób, na boisku nie 
mogą przebywać rodzice trenują-
cych dzieci, jeśli nie biorą udziału 
w treningu.   tm
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Sport Karwat i Radzikowski
– strongmani rozmawiają
o planach i treningach w czasie epidemii. str. 23

Lekkoatleci ze Zdun
czekają na starty
O pasji trenera i planach klubu – str. 22 

Piłka nożna | Retro Liga 

Retro Liga czeka na odmrożenie 
Na epidemii koronowirusa 
ucierpiała też Retro 
Liga. Przypomnijmy, 
że to projekt, którego 
pomysłodawcą jest Piotr 
Marciniak, pasjonat 
historii z naszego miasta, 
prezes Stowarzyszenia 
Historycznego im 10 Pułku 
Piechoty z Łowicza. 

– Projekt jest formą odtworze-
nia tego co było i przeminęło, na-
miastką wskrzeszenia przedwo-
jennych rozgrywek piłkarskich 
opartych na przedwojennych ze-
społach, przepisach, strojach i kli-
macie tamtej epoki. Inauguracja 
rozgrywek nastąpiła w 2019, czyli 
roku rocznicowym… w 1919 po-
wstał PZPN czyli instytucja , któ-
ra stworzyła ligę polską. 100-lecie 
powstania PZPN i Reprezentacji 
Polski w piłce nożnej był najwła-
ściwszym momentem na rozpo-
częcie tego wyjątkowego projektu 
– mówi prezes Marciniak. 

 Co w tym roku z projektem 
Retro Liga? Zagracie jeszcze w 
stylu retro?

Projekt Retro Liga czeka na 
swój czas. Planowaliśmy start  
w ostatni weekend marca. Koro-
nowirus pokrzyżował wszystko. 
Do tej pory udało się tylko roz-
losować zespoły do grup A i B.  
10 Pułk Piechoty znalazł się  
w grupie z mistrzem Polski czy-
li Lechją Lwów (Dzierżoniów) 

oraz WKS 37 PP Kutno. W ra-
mach działań Retro Ligi plano-
wano także otwarcie wystawy  
w muzeum miasta Skierniewic 
dotyczące historii Reprezentacji 
Polski (wystawę otworzono on-
-line). Gościem specjalnym miał 
być pan Andrzej Strejlau – przy-
jaciel Retro Ligi. Poza normalny-
mi rozgrywkami, Retro Ligę za-
proszono na: 100-lecie Jagiellonii 
– organizacja meczów WKS 42 
PP – WKS Grodno (planowany 
na ostatni weekend maja – nie doj-
dzie do skutku) oraz na mecz re-
tro w ramach otwarcia Muzeum 
Józefa Piłsudskiego w Sulejówku 
(połowa sierpnia).

 Kiedy planujecie wznowić 
rozgrywki? 

Czekamy jak tylko wystartują 
niższe ligi. Nie chcemy wycho-
dzić przed tzw. szereg. Nie mamy 
budżetu jak ekstraklasa, czy I liga, 
by inwestować w testy dla całej 
ligi. Zdrowie jest najważniejsze. 

 Czy wszystkie kluby są da-
lej zainteresowane, nikt nie zre-
zygnował? 

Nie. Każdy chce grać. Koledzy 
z Będzina mają chyba największe 
ciśnienie ze względu na fakt, że to 
ich debiut. Dodatkowego smacz-
ku nadaje fakt, że grają w barwach 
żydowskiej drużyny Hakoach Bę-
dzin. Od zakończenia wojny nie 
było zespołów grających w bar-
wach drużyn żydowskich. 

 Jak forma łowickich „Dzie-
siątaków”? 

Każdy trenuje na miarę swoich 
możliwości. Czekamy na możli-
wość trenowania na „orlikach”, by 
się poruszać po minimum 6 osób. 

 Czyli zaczynacie powoli 
wracać do gry? 

Jak to tylko będzie możliwe, 
chcemy wrócić. Zastanawiamy się 
nad transmisjami on-line, by dać 
możliwość śledzenia rozgrywek 
naszym kibicom.  zł

Lekka atletyka | Wywiad z jakubem Pająkiem 

Jakub Pająk mierzy wysoko 
Jakub Pająk (ur. 2001.03.18) to obecnie jeden  
z najlepszych lekkoatletów powiatu łowickiego, 
zalicza się do ścisłej czołówki krajowej.  
Uczeń ZSP nr 1 w Łowiczu specjalizuje się  
w skoku wzwyż. Na swoim koncie ma już tytuł 
wicemistrza Polski. 

Mama Aneta jest dumna ze 
swoich dwóch synów. Starszy syn 
Patryk również zajmuje się lekko-
atletyką i osiąga bardzo dobre wy-
niki. Marzy o medalu Mistrzostw 
Polski w sztafetach sprinterskich. 
Jakub w tym roku chce powal-
czyć o kolejny medal Mistrzostw 
Polski i złamać granicę 210 cm. 
O treningach i przebiegu kariery 
sportowej rozmawiał z nim Zbi-
gniew Łaziński. 

 Jakub, jak to się stało, że za-
cząłeś skakać wzwyż? 

Do Domaniewic po raz pierw-
szy zawiózł mnie tata. Poznałem 
tam Mieczysława Szymajdę. Tre-
ner zaproponował, abym spróbo-
wał skoku wzwyż, ponieważ zo-
baczył moje predyspozycję do 
tego spotu. Postanowiliśmy więc 
iść w tym kierunku. Tak się za-
częła moja historia ze skokiem 

wzwyż, która trwa nieprzerwanie 
od 2009 roku.

 Sam zdecydowałeś, że bę-
dziesz uprawiał lekkoatletykę? 

– Tak, sprawiało mi to wiele 
radości. Razem z trenerem Mie-
czysławem Szymajdą po paru 
treningach zobaczyliśmy moją 
skoczność oraz warunki fizyczne 
do tej dyscypliny. Pierwsze moje 
zawody, na które uczęszczałem, 
były to Czwartki Lekkoatletyczne.

 Spodziewałeś, się, że bę-
dziesz skakał aż tak wysoko  
i będziesz w czołówce krajowej?

– Nikt się nie spodziewał takich 
wyników. Chcąc coś osiągnąć  
w sporcie należy ciężko praco-
wać, być konsekwentnym w dą-
żeniu do celu. Trenowałem 3 razy  
w tygodniu po 2-3 godziny, przez 
co musiałem zrezygnować z nie-

których przyjemności. Na prze-
łomie tylu lat treningu nie żałuję 
czasu spędzonego na hali w Do-
maniewicach, bądź na stadionie 
w Łowiczu ponieważ wszystko 
to przełożyło się na to, w jakim 
miejscu kariery się znajduję oraz 
na moje wyniki. Dużo wsparcia 
dawali mi rodzice, którzy naprze-
miennie towarzyszyli mi na tre-
ningach i na zawodach. 

 Powiedz, co uważasz za 
swój największy sukces i jakie 
są twoje rekordy? 

 – Pierwszym moim większym 
osiągnięciem było zdobycie srebr-
nego medalu na Mistrzostwach 
Polski U18 w Toruniu w 2018 
roku, gdzie skoczyłem 195 cm. 
Lecz gdy byłem młodszy, również 
osiągałem całkiem dobre wyniki 
w Polsce. Brałem udział w fina-
łach Czwartków Lekkoatletycz-
nych w Łodzi, gdzie również by-
łem zawodnikiem znajdującym 
się na podium. Największy mój 
sukces do tej pory to tegoroczny 
występ na Mistrzostwach Polski 
U20 w Toruniu, na których zają-
łem drugie miejsce z wynikiem 
208 cm, co jest moim obecnym 

rekordem życiowym. Jestem za-
wodnikiem kadry Polski, co rów-
nież uważam za duże osiągnięcie.

 Kto przyczynił się do takich 
wyników ? 

– Przede wszystkim do mo-
ich sukcesów przyczynił się tre-
ner Mieczysław Szymajda, który 
już 10 lat mnie trenuje oraz moi 
rodzice, którzy mnie wspierają  
w tym wszystkim co robię. Liczy 
się też moje samozaparcie, konse-

kwencja, samodyscyplina i radość  
z tego co robię, a wyniki, które 
osiągam, motywują mnie do dal-
szych treningów. 

 Sport powoli wraca do ży-
cia. Ty chyba nie miałeś prze-
rwy, ale teraz będzie można zro-
bić więcej? 

– Tak, nie miałem przerwy  
w treningach, ponieważ trenowa-
łem w domu we własnym zakre-
sie oraz z trenerem na treningach 

indywidualnych w Domaniewi-
cach. Mimo trudnych warunków 
starałem się trenować, aby utrzy-
mać formę.

 Trener Mieczysław Szy-
majda mówi, że skaczesz z od-
skoczni regularnie 230-240 cm. 
Jakie to uczucie latać jak naj-
lepsi na świecie? Myślisz, że je-
steś w stanie w przyszłości ska-
kać tak wysoko? 

 Jest to bardzo fajne ćwiczenie 
ponieważ pozwala mi się obyć  
z wyższymi wysokościami i spra-
wia mi ono wiele radości. Podczas 
takich skoków na dużych wysoko-
ściach jest fajna adrenalina. Mam 
nadzieje, że kiedyś dojdę do ta-
kiego poziomu jak obecni najlep-
si skoczkowie wzwyż na świecie  
i będę mógł reprezentować Polskę 
na zawodach najwyższej rangi.

 A bez odskoczni jak ostat-
nio wyglądają twoje skoki – 200 
cm zaliczone? 

200 cm to jest już całkiem duża 
wysokość, ale staram się ją już 
skakać regularnie na treningach.

 Jakie są obecnie plany star-
towe? Wiesz, co musisz zmie-
nić ? 

Na razie plany na dalsze starty są 
takie, aby dobrze przygotować się 
do Mistrzostw Polski na otwartym 
stadionie i powalczyć o najwyższe 
miejsce podium i ustanowienie 
kolejnego rekordu życiowego. zł

Mama Aneta jest dumna ze swoich dwóch synów Patryka i jakuba.
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Projekt Retro Liga rozlosował grupy, ale czeka na odmrożenie.
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Koszykówka | Wznowienie treningów 

Młodzi koszykarze 
wracają do gry
Sport to bardzo ważna 
dziedzina naszego 
życia, dlatego dobrze, że 
powoli wracają do życia 
sportowego zawodnicy 
różnych dyscyplin sportu. 

Zgodnie z decyzją Minister-
stwa Sportu, od 4 maja 2020 roku 
możliwe są zajęcia na zewnętrz-
nych boiskach w zespołach liczą-
cych do sześciu osób na obiekcie. 

Takie rozporządzenie daje 
możliwość treningów koszykówki 
na orlikach i boiskach szkolnych. 
Trenerzy działający w ramach 
UMKS Księżak Łowicz i KKS 
Bzura Łowicz mają już przygoto-
wany harmonogram zajęć. 

UMKS Księżak będzie treno-
wał na boisku przy SP nr 2 oraz 
przy II LO. Planowany czas jed-
nego treningu to 45-60 minut, ale 
minimum 3 razy w tygodniu, od 
15.00 do 18.00. Szczegółowe in-
formacje odnośnie terminów tre-
ningów przekażą trenerzy po-
szczególnych grup.

Obecnie w klubie jest sześć 
grup treningowych. Trener Ma-
ciej Siemieńczuk prowadzi zajęcia  
z przedszkolakami i dziećmi  
z klas 1-3. Grupę dziewcząt w ka-
tegorii U13/14K prowadzi Ma-
teusz Gładki, grupę chłopców 
U13M – Bartosz Włuczyński,  
a ekipę U16M – Robert Kucharek. 
Zajęcia indywidualne prowadzi 
trener Maciej Siemieńczuk. 

– Ze względu na przepisy o li-
micie ilości osób, rodzice w cza-
sie treningu nie będą mieli moż-
liwości przebywania w obiekcie, 
a wszyscy zawodnicy, zarówno 
przed, jak i po treningu będą zo-
bowiązani do dezynfekcji rąk. Bę-
dziemy elastyczni i postaramy się 
dopasować do potrzeb rodziców, 
jeśli zajdzie taka potrzeba. Wi-
dzimy, że jest duże zainteresowa-
nie i widać, że dzieci doceniają jak 
ważna jest aktywność ruchowa – 
mówi wiceprezes Księżaka Ma-
ciej Siemieńczuk. 

Z zajęciami rusza również 
drugi łowicki klub KKS Bzura,  
w którym trenują zawodnicy z Ło-
wicza i Głowna. W klubie obec-
nie działają trzy drużyny – grupa 
chłopców z kategorii wiekowej 
U13 i U 14 oraz grupa starsza – 
kadeci (U16M), Zajęcia prowadzą 
trenerzy Dragan Ristanović i Mi-
chał Sękalski. 

Treningi koszykarzy Bzury 
będą odbywać się na boisku przy 
SP nr 2. 

– Powoli ruszamy z zajęciami. 
Mam nadzieję, że uda się to po-
układać. Trenerzy będą informo-
wać swoich zawodników o ter-
minach na grupie FB. Mieliśmy 
trochę planów, ale na razie mu-
simy poczekać z ich realizacją.  
W tej chwili nic nie można zapla-
nować, ponieważ nie wiemy jaka 
będzie sytuacja i jakie obostrzenia 
– mówi prezes KKS Bzura Ło-
wicz Grzegorz Kołaczyński.  zł

Koszykówka 
Internetowy 
pojedynek 
kibiców

Na fanpage’u Projekt Kosz po-
jawił się pomysł z meczami ko-
szykówki play-off w I lidze. Tu 
podawany był link i kibice klikając 
w swoją drużynę zdobywali punk-
ty. Okazało się, że Księżak jest  
w super formie i doszedł do finału, 
w którym jednak przegrał z Pogo-
nią Prudnik 331:371. 

– Wielki Finał zakończony! 
Pogoń Prudnik wygrywa 371:331 
z Księżakiem Łowicz i zwycię-
ża tym samym w całych roz-
grywkach kibicowskich! Wielkie  
Gratulacje dla każdego zespołu, 
który brał udział w naszej zaba-
wie! – podają organizatorzy na 
FB. 

W półfinale Księżak Ło-
wicz zdeklasował zespół Soko-
ła Łańcut, wygrywając 220:59.  
A w ćwierćfinale pokonał WKK 
Wrocław 105-82. 

Kibice Księżaka potwierdzi-
li swoją aktywność i pokazali, że 
cały czas myślą o swoim zespole. 
Już niedługo znów będziemy pew-
nie zobaczyć ich w akcji w zma-
ganiach zaplecza ekstraklasy. zł


